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Bizim işimiz matbaacılık
ama asıl işimiz
gelişim ve inovasyon.

Çünkü biliyoruz ki,
yeni yönlere giden
eski yol yoktur.
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Sorumlu Müdür
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Tel : (0 232) 455 29 00
Faks : (0 232) 425 36 35
  www.ebso.org.tr
KEP Adresi: ebso@hs01.kep.tr

EBSOHABER, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası’nın aylık kurumsal 
yayın organıdır. EBSOHABER’de 
yayınlanan yazılar kaynak 
gösterilerek alıntı yapılabilir. 
Yazılar aksi belirtilmedikçe 
EBSO’nun resmi görüşünü 
yansıtmaz. İmzalı yazılarda 
ifade edilen görüşler 
sadece yazarlarına aittir.

Reklam Rezervasyon
Engin TATLIBAL
(0232) 455 29 68

Yerel süreli yayın
Baskı Tarihi: 26 Aralık 2022
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EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, Cumhuriyet’in 100. yılı olan 2023’e 
girerken Türkiye’nin konularının çözümünün 
birlik ve beraberlikten geçtiğini söyledi.
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Sorunlar ve Çözüm Yolları” 
toplantısına ev sahipliği yaptı

EBSO ve TEB işbirliğiyle 
düzenlenen toplantıda Türkiye 
ekonomisinin fotoğrafı çekildi
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20 Yorgancılar, İzmir İktisat 
Kongresi’nin 100. Yılı Tanıtım 
Toplantısı’na katıldı

Ar-Ge ve Tasarım Merkezleri 
ile Teknoloji Geliştirme 
Bölgeleri Zirvesi yapıldı

“Büyümenin ötesine
geçmek zorundayız”

“Vergi dilimleri için acil adım 
bekliyoruz”

Gökçüoğlu’ndan Meclis 
temennileri

“Kosta Rika, İzmirli firmalar için 
Amerika kıtasına açılan bir 
köprü olabilir”

Yorgancılar’a Filipinler’den 
büyük onur Sanayicinin gündemi üretim

Yorgancılar: “Azalan talep ve 
artan maliyetlerle PMI sekiz 
aydır düşük seyrediyor”
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EBSO Meclisi, EBSO Business 
Center için Yönetim Kurulu’na 
yetki verdi

EBSO Meclisi’nin yeni 
dönemde ilk konuğu İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanı 
Tunç Soyer

Küresel ekonomideki 
gelişmeler

Ekonomik göstergeler

11 Yorgancılar, bir günde yedi 
ASEAN ülkesinin büyükelçilerini 
ağırladı

6 “Sanayici, küresel bir krizi 
güçlüklere rağmen fırsata 
dönüştürdü”



@grandefeotel
Grand Efe Otelwww.grandefe.com

Özdere-İzmir



4 ARALIK 2022

Ender YORGANCILAR
Ege Bölgesi Sanayi Odası
Yönetim Kurulu Başkanı

ender.yorgancilar@ebso.org.tr

       @EYorgancilar

CUMHURİYETİMİZİN 100. YILINDA,
CUMHURİYETİMİZİN KAZANIMLARINA VE DEĞERLERİNE 

SAHİP ÇIKARAK,

AKLIN VE BİLİMİN YOLUNDA
ÜRETEREK, İHRACAT YAPARAK, İSTİHDAM SAĞLAYARAK,

ORTAK AKIL VE İSTİŞAREYE ÖNEM VEREREK,
FARKLILIKLARIMIZDAN BESLENEREK,

BİRBİRİMİZE SAYGI GÖSTEREREK,
  VE

UMUTLA, ÖZVERİ İLE ÇALIŞARAK HAREKET EDERSEK 
BAŞARABİLİRİZ.

BAŞKA TÜRKİYE YOK!
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EBSO Başarılı Sanayi Kuruluşları Ödül Töreni gerçekleştirildi. Törende büyük firma 
ve KOBİ bazında üretim ve yatırım ile meslek komitelerinde ortak birinciler, genç 

girişimciler ve EBSO üyeliğinde 50 yılı dolduran firmalar ödüllendirildi.

“Sanayici, küresel bir krizi “Sanayici, küresel bir krizi 
güçlüklere rağmen fırsata güçlüklere rağmen fırsata 

dönüştürdü”dönüştürdü”

EBSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, 
“2020 yılında İzmir’in 

sektörel dağılımında imalat 
sanayinin payı yüzde 20 iken, 
bu oran 2021 yılında yüzde 
22’ye yükselmiştir. Bu sizlerin 
başarısıdır. Üretim arttığı, 
yatırımlar yapıldığı sürece ülke 
ekonomisi de bundan olumlu 
etkilenecektir” dedi.

Pandemi nedeniyle 
ertelenen 2019 ve 2020 yılı 
EBSO Başarılı Sanayi Kuruluşları 
Ödül Töreni, EBSO Meclis 
Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu, 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, Geçmiş Dönem 
Yönetim Kurulu Başkanları, 
Yüksek İstişare Kurulu ve Meclis 
Üyeleri ile ödüle hak kazanan 
firmaların katılımlarıyla 

gerçekleşti.
Törende yaptığı konuşmada 

dünyayı yeni bir düzenle 
tanıştıran pandeminin her 
yıl yapılan Başarılı Sanayi 
Kuruluşları Ödül Töreninin 
ertelenmesine neden olduğunu 
hatırlatan EBSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, 
“Gecikmeli de olsa bugün 
sizlerle birlikte olmaktan ve 



7ARALIK 2022

GÜNDEM

başarılarınıza tanık olmaktan 
son derece mutluyum. 
Geçmişten bugüne gördük 
ki konjonktürel olarak zor 
dönemler, üretmenin önemini 
daha çok öne çıkarmıştır. 
Pandemi bu süreçlerin 
sonuncusudur. Dinamik, esnek, 
girişimci, cesur hamleleri ile 

reel sektör; herkesin evlere 
kapandığı, ne yapacağını 
bilemediği bir süreçte takdire 
şayan bir performans gösterdi. 
Artan ihracat rakamlarımızdan, 
büyüme oranımıza, ülkeye 
giren dövizden, artan 
siparişlere kadar her aşamada 
bunu gördük” dedi.

Sanayicinin başarısı
Sanayicilerin küresel bir krizi 

her türden güçlüğe rağmen 
fırsata çevirdiklerini belirten 
Yorgancılar, “Zira, bunu 
geçen haftalarda açıklanan 
2021 iller bazında gayrisafi 
yurt içi hasıla verileri de teyit 
etmektedir. Ülke ortalamasının 
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üstünde büyüyen İzmir’in 
bu başarısındaki ana 
etken imalat sanayindeki 
büyümesidir. 2020 yılında 
İzmir’in sektörel dağılımında 
imalat sanayinin payı yüzde 
20 iken, bu oran 2021 yılında 
yüzde 22’ye yükselmiştir. Bu 
sizlerin başarısıdır. Üretim 
arttığı, yatırımlar yapıldığı 
sürece ülke ekonomisi 
de bundan olumlu 
etkilenecektir” diye konuştu.

Yapılan araştırmalarda 
gelecek üç yılda büyüme 
hedeflerine ulaşmak için 
ortaklık, ittifak ve satın alma 
gibi stratejilerin öne çıktığını 
vurgulayan Yorgancılar, 
“Yani dünya genelinde de 
faaliyetlerin sürdürülebilirliği 
açısından sıkıntılar söz 
konusu. Bununla birlikte 
her on CEO'dan sekizi, 
önümüzdeki 12 ay içinde 
resesyon beklentisine sahip. 
Çok yüksek maliyetlere 
karşılık, enflasyonun 
çok altında kalan bir 
kazanç, sürdürülebilirliğin 
önündeki en büyük 
risktir. Bunun üstüne 
finansman temininde 
sorun yaşanıyorsa ve 
talep azalacaksa bu da 
riski katlamaktadır. Bu 
farkındalıkla, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası olarak gerek 
küresel ve gerekse içerdeki 
gündemi yakından izliyor, 
emeklilikte yaşa takılanlar 
gibi, enflasyon muhasebesi 
ve asgari ücret gibi güncel 
konularda görüşlerimizi ilgili 
platformlarda aktarmaya, 
sektörel konularınıza 
çözümler aramaya devam 
ediyoruz” ifadesini kullandı.

Zorlu küresel koşullar
Küresel İflaslar 

Raporu’nda 2022'de 
yüzde 10, 2023'te ise 

yüzde 19 oranında artış 
beklendiğini dile getiren 
Yorgancılar, “Diğer 
yanda ise geleceğin 
trendleri ile yeni 
stratejiler belirleniyor. 
İklim değişikliğinin 
getirdiklerinden otonom 
üretime, verilerin paraya 
dönüştürülmesinden, 
demografik değişimin 
üretimi Asya’ya 
kaydırmasına kadar 
birçok ana konu 
gündemde. Sorunlara 
takılıp kalmak, bu 
trendleri kaçırmak 
bizlerin gelişmiş ülkelerle 
aramızı açarken, 
gelişmekte olan rekabet 
halinde olduğumuz 
ülkelerin de gerisinde 
kalmamıza sebep 
olacaktır. Bununla birlikte, 
üretiyoruz ancak, ticareti 
kiminle yapacağız? 
Çünkü ticaret savaşları 
ile birlikte kutuplaşma 
ve korumacılık arttı. 
Dünya adeta üç blok 
halinde. ABD, Avrupa ve 
Uzakdoğu kendi kurduğu 
bölgesel anlaşmalarla 
ticaretini artırmayı 
hedeflemektedir. Biz 
hepsinin dışındayız. 
Ticaretimiz AB ağırlıklı. O 
nedenle, AB ile ilişkilerimizi 
güçlendirmeliyiz. Ancak, 
üye olamadığımız gibi 
güncellenemeyen 
Gümrük Birliği ile 
dezavantajımız artarak 
devam ediyor” dedi.

Ödül alan firmaları 
tebrik eden Yorgancılar, 
“Ödül alan almayan, 
üretime gönül veren 
tüm sanayicilerimize 
Cumhuriyetimizin ikinci 
yüzyılında nice başarılar 
diliyorum” ifadesini 
kullandı.
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EBSO Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu 
da konuşmasında küresel ekonomide risk ve 
belirsizliklerin her geçen gün arttığını belirterek “Böyle 
bir süreçte üyelerimizin dikkat çekici performans 
göstermeleri gerçekten kayda değer bir başarıdır. Bu 
başarılar şüphesiz ki, sanayi kapasitemizi ve niteliğini 
artırmayı hedeflediğimiz önümüzdeki dönemde 
de umudumuz olacaktır. O nedenle, ödül alan tüm 
sanayicilerimizi gönülden tebrik ediyorum” dedi.

Gökçüoğlu, “Bizler bugün belli sayıdaki başarılı 
olan sanayicilerimizi ödüllendirme imkanına sahibiz. 
Ancak, biliyoruz ki yatırım yaparak, ürettiği ürünle, 
sağladığı istihdamla, kazandırdığı dövizle, ödediği 
vergiyle kim ki ülkeye katkı koyuyor, elini taşın altına 
sokuyorsa her biri alkışı hak ediyor” diye konuştu.

Üretenler 
alkışı
hak 
ediyor



10 ARALIK 2022

GÜNDEM

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı ve 
Filipinler İzmir Konsolosu 

Ender Yorgancılar’a Filipinler 
Cumhuriyeti tarafından “Devlet 
Liyakat ve Sadakat Nişanı” 
verildi. Konsoloslukta 15 yılını 
tamamlayan Yorgancılar’a 
nişanı ve liyakat belgesini 
Filipinler’in Ankara Büyükelçisi 
Maria Elena Palo Algabre 
takdim etti.

EBSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, 
Filipinler Devlet Liyakat ve 
Sadakat Nişanı’na layık 
görüldü. İki ülke ilişkilerinin 
gelişmesine olan katkıları 
ve Konsolosluk görevinde 15 
yıl boyunca yaptığı başarılı 
çalışmalar nedeniyle bu onura 
layık görülen Yorgancılar’a 
nişanın takdim edilmesi 
vesilesiyle tören düzenlendi.

“Yorgancılar ile 
onur duyuyoruz”
Filipinler’in Ankara 

Büyükelçisi Maria Elena Palo 
Algabre, törende yaptığı 
konuşmada Yorgancılar’ın ülke 
çapında saygın ve başarılı 
bir kişi olduğunu belirterek ikili 
ilişkilerin gelişmesine yaptığı 

katkıların çok 
büyük olduğunu 
söyledi.

Büyükelçi 
Algabre, 
“Filipinler Devleti, 
Sayın Ender 
Yorgancılar’ın 
Konsolosumuz olmasından 
onur duymaktadır. Çünkü 
kendisi sadece İzmir şehrinde 
değil, Türkiye çapında saygın 
ve başarılı bir insandır. İzmir’in 
büyümesine ve kalkınmasına 
büyük destek vermiştir. Bu 
destekler sayesinde bugün 
İzmir ilerici ve sürdürülebilir 
bir kent olarak biliniyor. Benim 
için ve hepimiz için bütün 
bunlardan daha önemli olan 
nokta, kendisi ülkemizin değerli 
bir ortağı olarak İzmir’deki ve 
bölgedeki Filipinliler için gerçek 
bir dost olmuştur” dedi.

Yorgancılar’ın Türkiye-
Filipinler ilişkilerinin güçlenmesi 
için büyük destekleri 
olduğunu ifade eden Algabre, 
“Bütün bunlardan ötürü 
Filipinler Dışişleri Bakanlığı, 
15 yıldır gösterdiği gayretleri, 
Filipinler Dışişleri Bakanlığı’na 
olan katkıları ve Filipinler 
Büyükelçiliği Ailesinin bir 

parçası olması dolayısıyla 
Sayın Ender Yorgancılar’a 
bu nişanı takdim etmekten 
mutluluk duymaktadır” diye 
konuştu.

“Mesafeler önemli değil”
Böyle önemli bir nişana layık 

görülmekten ötürü gurur ve 
mutluluk duyduğunu belirten 
Başkan Yorgancılar ise “Çok 
teşekkür ediyorum. 2007 yılı 
itibariyle Filipinler İzmir Fahri 
Konsolosu, 2014 yılı itibariyle 
ise Genel Konsolos olarak 
çalışmalarım ve  görevimde 
15. yılımı tamamlamış olmam 
nedeniyle onurlandırıldım. 
Ülkelerimiz arasında her 
alandaki işbirliğini geliştirmek 
için çalışmaya devam 
edeceğiz. Filipinler mesafe 
olarak Türkiye’ye uzak olabilir, 
ama mesafeler bizim için 
önemli değildir” ifadesini 
kullandı.

Yorgancılar’a 
Filipinler’den 
büyük onur

Başkan Yorgancılar’a Filipinler Devlet Liyakat ve Sadakat Nişanı’nı Filipinler’in Başkan Yorgancılar’a Filipinler Devlet Liyakat ve Sadakat Nişanı’nı Filipinler’in 
Ankara Büyükelçisi Maria Elena Palo Algabre takdim etti.Ankara Büyükelçisi Maria Elena Palo Algabre takdim etti.
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EGEPLASDER Yönetiminden ziyaret
Ege Plastik Sanayicileri Dayanışma Derneği 
(EGEPLASDER) Yönetim Kurulu Başkanı Şener 
Gençer ve Yönetim Kurulu Üyeleri, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu ve Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’ı ziyaret ederek başarı dileklerini 
iletti. Ziyaretlere EBSO Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Metin Akdaş, Yönetim Kurulu Üyesi 
Ateş İlyas Demirkalkan, Meclis Üyesi Erdoğan 
Çiçekçi 24. Plastik Ambalaj Sanayi Meslek 
Komitesi Başkan Yardımcısı Ahmet Özer ve 
Komite Üyesi Mehmet Kazım Sertdemir de katıldı.

Güneydoğu Asya Uluslar Birliği’ne 
(ASEAN) üye yedi ülkenin büyükelçileri ve 
üst düzey diplomatlarından oluşan heyet, 
Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar’ı ziyaret etti. 
Dışişleri Bakanlığı İzmir Temsilcisi Büyükelçi 
Naciye Gökçen Kaya’nın da katıldığı, Tayland 
Ankara Büyükelçisi Apirat Sugondhabhirom 
başkanlığındaki heyette Brunei Ankara 
Büyükelçisi Shafiee Kassim, Endonezya Ankara 

Büyükelçisi Lalu Muhamad Iqbal, Filipinler 
Ankara Büyükelçisi Maria Elena Algabre, 
Kamboçya Ankara Büyükelçisi Kim Heng 
Meas, Singapur Ankara Büyükelçisi Jonathan 
Tow ve Vietnam Ankara Büyükelçiliği Baş 
Katibi Nguyen Quynh yer aldı.

Toplantıda ASEAN ülkeleri başta olmak 
üzere Güneydoğu Asya ile İzmir arasındaki 
mevcut ilişkiler ile işbirliğini geliştirme 
olanakları konuşuldu.

Yorgancılar, bir günde yedi ASEAN ülkesinin 
büyükelçilerini ağırladı
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EBSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, 
“Eğitim sistemimiz hiçbir 

şekilde günün ihtiyaçlarına 
cevap vermezken, 
inovasyonda, Ar-Ge’de 
rakiplerimizin gerisinde kalırken 
ve en verimli yaş aralığındaki 
gençlerimizin üçte biri atıl 
iken, biz inovasyonu, Sanayi 
4.0’ı, Eğitim 4.0’ı nasıl hayata 
geçireceğiz?” dedi.

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu ve Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, 
Ege Ekonomiyi Geliştirme 
Vakfı tarafından “Geleceğin 
Sinyalleri” temasıyla 
gerçekleştirilen 6’ıncı Ege 

Ekonomik Forum’un açılışına 
katıldı.

Forumun açılış konuşmasını 
gerçekleştiren Başkan 
Yorgancılar, pandemi sonrası 
küresel koşullarda yaşanan 
zorluklara rağmen, Türkiye’nin 
yönünü geleceğe dönmesi 
gerektiğini söyledi.

Geleceğin risk sinyalleri
“Sorunlar, krizler her zaman 

olasıdır” diyen Yorgancılar, 
“Ancak geleceğin sinyallerini 
bugünden doğru okuyup, ona 
göre adım atıp her alanda 
daha güvenli bir ekosistem 
oluşturmamız ideal olandır. 
Söz konusu ekosistem için 
uluslararası uzmanların 

hazırladığı raporlar, bizlere 
rehberlik etmektedir. Örneğin 
Schaeffler Grubu’nun 
Geleceğin Trendleri olarak 
gördüğü beş başlık, daha 
geniş bir perspektiften olaylara 
bakmamızı sağlıyor. Bu beş 
başlık; sürdürülebilir ekonomiyi 
tehdit eden iklim değişikliği, 
temiz enerjilerle çalışan yeni 
elektrikli mobilite teknolojileri 
ve otonom sürücüsüz 
araçlar, üretimde yapay 
zeka esaslı otonom üretim, 
verilerin üretilip işlenerek 
paraya dönüştürülmesi ve 
küresel ekonomiyi etkileyen 
demografik değişimin üretim 
ve teknoloji merkezinin 
Asya’ya kaymasına sebep 

Yorgancılar, 6’ıncı Ege Ekonomik Forum’un açılış 
konuşmasını gerçekleştirdi

“Koşullar ne kadar zorlayıcı olursa olsun, 
geleceğe umutla bakmaktan vazgeçemeyiz”
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olması olarak sıralanıyor. Bugünün konuları 
ile mücadele ederken bu başlıklarda 
geliştireceğimiz stratejiler de bizleri geleceğe 
hazırlayacaktır” dedi.

Nitelikli işgücü
Söz konusu beş madde kapsamında iklim 

değişikliği kısmen bir kenara konduğunda 
“nitelikli işgücü” ihtiyacının kendini gösterdiğini 
vurgulayan Yorgancılar, “Sürücüsüz araçları 
da, otonom üretimi de, verilerin işletilmesini de 
sağlayacak olan nitelikli işgücüdür. Demografik 
değişim ise işgücünü direkt şekillendiren 
husustur. Ülkemizin en büyük avantajı olarak 
saydığımız demografik fırsat penceremiz ve 
nitelikli işgücümüz ise son yıllarda ülkeyi terk 
ediyor. Bununla birlikte, eğitim sistemimiz hiçbir 
şekilde günün ihtiyaçlarına cevap vermezken, 
inovasyonda, Ar-Ge’de rakiplerimizin gerisinde 
kalırken ve en verimli yaş aralığındaki 
gençlerimizin üçte biri atıl iken, biz inovasyonu, 
Sanayi 4.0’ı, Eğitim 4.0’ı nasıl hayata 
geçireceğiz?” diye konuştu.

Eğitim için siyaset üstü anlayış
Eğitim ve üniversite-sanayi işbirliği 

konularında cevap bekleyen başka 
soruların da olduğunu ifade eden Başkan 
Yorgancılar, “Üniversitelerimizi iyi oldukları 
alanlarda, bulunduğu bölgenin sanayisine 
hizmet edecek şekilde, ilgili sektörlerde 
uzmanlaşmasını sağlayabiliyor muyuz? İhtisas 
üniversiteleri oluşturup, mukayeseli üstünlükleri 
olan branşlara ağırlık verebiliyor muyuz? 
Sürdürülebilir üretimi sağlayacak işgücünü 
meslek liselerinde yetiştirebiliyor muyuz? 
Elbette, soruları artırmak mümkün. Ancak, 
kanayan yaramız olan eğitim sisteminin bir an 
evvel ülkemizin kalkınmasını, zenginleşmesini 
sağlayacak, katma değerli üretimi yapacak, 
ahlaklı, nitelikli, iyi bireylerin yetişmesini 
sağlayacak bir yapıya bürünmesi ve siyaset 
üstü bir anlayışın hakim olması zaruridir. Aksi 
takdirde, bizler bu toplantılarda aynı şeyleri 
söylemeye devam ederiz. Tabi bu arada, 

gelişmiş ülkelerle aramız açılırken, gelişmekte 
olan rekabet halinde olduğumuz ülkelerin de 
gerisinde kalmaktan kaçınamayız” ifadesini 
kullandı.

Dünyanın, jeopolitik, siyasi, ekonomik ve 
toplumsal açıdan dönüştüğü bir süreçte, 
temel konuların ötesini tartışmak zorunda 
olunduğunu dile getiren Yorgancılar, “Yüz yıl 
önceden bugüne ışık tutan vizyonu ile Ulu Önder 
Mustafa Kemal Atatürk’ün dediği gibi ‘Umutsuz 
durumlar yoktur, umutsuz insanlar vardır. Ben 
hiçbir zaman umudumu yitirmedim’ diyorum” 
ifadesini kullandı.

Değişen Üretim DNA’sı konuşuldu
6’ıncı Ege Ekonomik Forum kapsamında düzenlenen 
Değişen Üretim DNA’sı başlıklı oturuma katılan EBSO 

Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Metin Akdaş, 
Sanayi 4.0 ve devamında Sanayi 5.0’ın getirdiği 

yeni teknolojilerle iş dünyasını ciddi bir değişim ve 
dönüşüme ittiğini söyledi. Üretimin ve ekonominin 
can damarı olan KOBİ’leri söz konusu değişimi en 
derinden hisseden kesim olduğunu dile getiren 

Akdaş “Birçok alanda özellikle pandemi ile birlikte 
çok daha net olarak gözlemlediğimiz yeni dünya 
düzeninde, iş yapış şekillerinden, yönetim tarzına, 
istihdam modellerinden eğitim alanlarına kadar 

dijitalleşme ile birlikte bir dizi değişim öne çıktı. Bu 
da yeni düzene ve Sanayi 4.0’ın gerektirdiklerine 

uyum sağlamayı zorunlu kılıyor” diye konuştu.

Ege Ekonomik Forum’un İzmir Ekonomi Üniversitesi’nde gerçekleştirilen açılış Ege Ekonomik Forum’un İzmir Ekonomi Üniversitesi’nde gerçekleştirilen açılış 
paneline EBSO Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu katıldı.paneline EBSO Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu katıldı.
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Ege Bölgesi 
Sanayi Odası 
Yönetim 

Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, 
farklı sektörlerdeki 
sanayicilerin 
birçok konusunun 
ortak bir gündem 
oluşturduğunu 
belirterek, “Küresel 
ekonomideki 
yavaşlama ve 
oluşan riskler 
ile içerde 
yaşadığımız bize 
özgü konuların 
farkındalığı içinde, 
firmalarımızın en az kayıpla 
yollarına devam etmeleri için 
konularımızı ilgili platformlara 
taşımaya, girişim yapmaya, 
kamuoyu oluşturmaya devam 
ediyoruz ve edeceğiz” dedi.

EBSO ev sahipliğinde 
düzenlenen “Türkiye’de Kimya 
ve Boya Sektöründe Yaşanan 
Sorunlar ve Çözüm Yolları” 
konulu toplantı, Çeşme Altın 
Yunus Otel’de gerçekleştirildi. 

Toplantıya Ege Bölgesi Sanayi 
Odası, İstanbul Sanayi Odası, 
Kocaeli Sanayi Odası, Boya 
Sanayicileri Derneği ve İstanbul 
Kimyevi Madde İhracatçıları 
Birliği üyeleri ile sektör 
temsilcileri katıldı.

Düzenlenen toplantının aynı 
sektörde faaliyet gösteren 
üyelerin bir araya getirerek 
konuların ortak bir platformda 
dile getirilmesine vesile 

olduğunu belirten Başkan 
Yorgancılar, “Birlikten güç 
doğar sözünden yola çıkarak 
bu toplantıların iletişim ağını 
güçlendirmekle birlikte, ortak 
sorunlara ortak çözüm arama 
ve talep edilen konularda 
güç birliğini sağlamada çok 
etkili olduğu inancındayım. 
Toplantılarımıza katkı koyan 
İstanbul Sanayi Odası ve 
Kocaeli Sanayi Odamızın çok 

EBSO “Türkiye’de Kimya ve Boya Sektöründe Yaşanan 
Sorunlar ve Çözüm Yolları” toplantısına ev sahipliği yaptı

Yorgancılar: “Sanayici için kamuoyu 
oluşturmaya devam ediyoruz”
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değerli sektör temsilcilerine 
teşekkür ediyorum. Odamızın 
21. Kimyasal Ürünler Sanayi 
Meslek Komitemize de bu 
birlikteliğe vesile oldukları için 
özel teşekkürlerimi sunuyorum” 
dedi.

Konular aktarılıyor ve 
takip ediliyor
Birçok sektörün teminat 

mektubu, iş kazaları, denetim 
farklılıkları, finansmana 
erişim, hammadde ve enerji 
maliyetleri, ikiz dönüşüm 
gibi ortak konuları olduğunu 
vurgulayan Yorgancılar, 
“Bunların her birine ilişkin, 
özellikle ÖTV ile ilgili sayısız 
girişimlerde bulunduk. Ankara 
Vergi Konseyi Başkanlığı ile 
Ankara’da Gelir İdaresi Başkanı 
ile yapılan ortak toplantılarda 
da Maliye Bakanlığı ile Gümrük 
ve Ticaret Bakanlığı yetkilileriyle 
başta ÖTV olmak üzere 
konularınız görüşüldü. TOBB’da 
boya ve kimya sanayisinin 
temel sorunları ve çözüm 
yolları toplantısı düzenledik. 

Diğer yandan, madeni yağda 
kapasite kriterlerinin değişmesi 
hususunda da gerekli 
girişimlerde bulunmuştuk. 
Yani, konularınızın çözüme 
kavuşması için gerek TOBB’da 
gerekse Bakanlık ve ilgili 
kurumlar nezdinde gerekeni 
yapmaya çalıştık” diye konuştu.

Sanayicinin gündemi
Mevcut gündem içinde EYT 

düzenlemesinin sanayicileri 
ilgilendiren konular arasında 
ön plana çıktığına değinen 
Yorgancılar, “Sayın Bakanın 
açıklamasına istinaden, 1,5 
milyon EYT’linin yüzde 87'si 
özel sektörde çalışıyor. EYT 
yasalaştığında firmalara göre 
değişmekle birlikte işgücü 
kaybı da ortalama yüzde 
30 civarında olabilecektir. 
Bu grup, 45-55 arası yaş 
ortalamasında, hem kurum 
kültürü hem de tecrübe 
açısından önemli bir kazanıma 
sahiptir. Bu da firmalarımızı 
farklı açılardan olumsuz 
etkileyecektir. İşverenler 

olarak EYT düzenlemesine 
kesinlikle karşı olmamakla 
birlikte, düzenleme sonrasında 
işverenin karşı karşıya kalacağı 
toplu kıdem tazminatı 
yükümlülüğüne vurgu 
yapıyoruz. Maliyetlerimizin bu 
kadar yüksek ve belirsiz olduğu 
bir süreçte, finansmanı için 
de destek talep ettik” ifadesini 
kullandı.

Türkiye’nin oldukça zor 
bir konjonktürden geçtiğini 
belirten Yorgancılar, “Gerek 
küresel ekonomideki 
yavaşlama ve oluşan riskler, 
gerekse içerde yaşadığımız 
bize özgü konuların 
farkındalığı içinde bu süreçte 
firmalarımızın en az kayıpla 
yollarına devam etmeleri için 
konularımızı ilgili platformlara 
taşımaya, girişim yapmaya, 
kamuoyu oluşturmaya devam 
edeceğimizi tekrarlamak 
isterim. Çünkü Güçlü Türkiye 
hedefi güçlü sanayi ile 
mümkün olacaktır. Toplantıya 
katkılarınız için teşekkürlerimi 
sunuyorum” diye konuştu.



16 ARALIK 2022

GÜNDEM

EBSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, 
“Sanayicimiz, hatta 

genel olarak iş dünyamız, 
istenilen miktarda krediye 
ulaşamamaktadır. Alınabilen 
kredi de çok yüksek maliyetli 
olmaktadır ve bu da bütçe 
dengemizi alt üst etmektedir. O 
nedenle de böyle dönemlerde 
bankalarımızın desteği oldukça 
önemlidir” dedi.

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
ve Türk Ekonomi Bankası (TEB) 
işbirliğiyle “Küresel Ekonomi 
ve Türkiye Ekonomisine İlişkin 
Mevcut Durum ile Beklentiler ve 
Finansal Piyasalar” toplantısı 
gerçekleştirildi.

Açılış konuşmasını EBSO 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar ve TEB 
Genel Müdür Yardımcısı 
Ömer Yenidoğan’ın yaptığı 
toplantıda TEB Başekonomisti 
Hakan Aklar ile TEB Stratejisti 
Baturalp Candemir birer 
sunum yaptı.

Yorgancılar, konuşmasında 
ticaret savaşları ve 
kutuplaşmalar ile birlikte 
Sanayi 4.0’ın gerektirdiği 
dönüşümün pandemi 
öncesinde küresel ekonominin 
ana gündemini oluşturduğunu 
hatırlattı.

“Enflasyon konusu 
sınırları aştı”
Pandemi ile birlikte 

bitmeyen salgın dalgasının, 
savaşın, küresel ekonomideki 
yavaşlamanın, yüksek 

enflasyonun artırdığı risklerin, 
emtia fiyatlarının, tedarik 
sorunlarının, gıda ve enerji 
krizinin bu gündeme eklendiğini 
ifade eden Yorgancılar, “Bir 
yanda Avrupa’ya fabrikaları 
kapattıran, dengeleri bozan bir 
enerji krizi, diğer yanda Çin’in, 
konut piyasası çöküşüyle ve 
sıfır Covid politikasının getirdiği 
istikrarsızlıkla mücadele ediyor 
olması ile küresel enflasyon 
sınırları aşan sorunları 
beraberinde getirmiştir. Öyle 
ki bu durum, ülke ve büyük-
küçük firma ayırt etmeksizin 
her bütçenin dengesini ayrı 
bozuyor, bozmaya devam 
edecek gibi de görünüyor” 
dedi.

“Ana konumuz 
finansmana erişim”
Türkiye’de üretici fiyat 

endeksinin düşen hali ile yüzde 
140’larda olduğunun altını çizen 
Yorgancılar, “Üreticilerimizin 
karşı karşıya kaldığı maliyet 
artışı, sanayide sürdürülebilirliği 
ve ekonomik performansı 
etkilemesi açısından çok 
önemlidir. Çünkü maliyetlerinin 
bu kadar yüksek olmasına 
karşılık, elde ettiği kazancın 
enflasyonun çok altında 
kalması sürdürülebilirliği de 
riske atmaktadır. Dolayısıyla 
bugün sanayicimizin ve hatta 
genel olarak iş dünyasının ana 
konusu finansman teminidir. 

EBSO ve TEB işbirliğiyle düzenlenen toplantıda 
Türkiye ekonomisinin fotoğrafı çekildi

“Sanayicinin öncelikli konusu 
finansman temini”
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Burada karşımıza iki konu 
çıkmaktadır. Birincisi 
istenilen miktarda kredi 
temin edilememektedir. 
İkincisi alınan kredi de 
çok yüksek maliyetli 
olmaktadır. Bu da 
bütçe dengemizi alt 
üst etmektedir. Bugün 
politika faizi yüzde 9’dur. 
Ancak firmaya göre 
değişmekle birlikte 
krediler yüzde 20-30 
arasında bir faiz ile 
kullandırılıyor ve vadeler 
de en çok altı aya çekildi. 
Kredi/mevduat oranı 
üç sene önce yüzde 
120’lerde iken bugün 
yüzde 85’lere geriledi” 
diye konuştu.

“Özsermaye 
yetersizliği 
borçlanmayı artırıyor”
Sanayicinin üretimi 

borçlanarak sürdürebildiğini 
belirten Yorgancılar, “100 
Büyük Firma çalışmamızda 
da her sene teyit ettiğimiz gibi 
işletmelerimizin özsermaye 
yetersizliği, borçlanmayı 
artırmaktadır. Yani, üretim 
faaliyetleri borçla dönmektedir. 
Bugün bu borcun temininde 
sorun yaşanırsa bu faaliyetlere 
de olumsuz yansıyacaktır 
ki, İmalat Sanayi Satınalma 
Yöneticileri Endeksi PMI verileri 
bunun işaretini vermektedir. 
PMI, Mart ayından bu yana 
kesintisiz 50 barajının altında 
seyrediyor ve Kasım ayında 
45,7 ile son bir yılın en düşük 
verisine ulaşıyor. Bu da 
dengelerin bozulduğunu 
göstermesi açısından en 
doğru göstergedir. O nedenle 
de, böyle dönemlerde 
bankalarımızın desteği, 
yanımızda olduğunu bilmek 
oldukça önemlidir” ifadesini 
kullandı.

Büyümenin 
lokomotifi sanayi
2021 yılı iller bazında 

gayrisafi yurt içi hasıla verisine 
göre İzmir’in yüzde 14,1 ile 
ülke ortalamasının üzerinde 
büyüdüğünü dile getiren 
Yorgancılar, “Bunda ana 
etken nedir diye baktığımızda, 
Kocaeli’den sonra imalat 
sanayideki yüzde 25’lik artış 
olduğunu gördük. Yani 
İzmir’de sanayi performansı, 
sanayicinin yatırım iştahı, 2021 
yılında oldukça yerinde imiş. 
2020 yılında İzmir’in sektörel 
dağılımında imalat sanayinin 
payı yüzde 20 iken bu oran 
2021 yılında yüzde 22’ye 
yükseldi” dedi.

“Üretiyoruz, ancak ticareti 
kiminle yapacağız” diye soran 
Yorgancılar, “Çünkü ticaret 
savaşları ile birlikte kutup-
laşma arttı. Dünya adeta üç 
blok halinde bulunuyor. ABD, 
Avrupa ve Uzakdoğu, kendi 
kurdukları bölgesel anlaş-
malarla ticaretlerini artır-

mayı hedefliyorlar. Biz hep-
sinin dışındayız. Ticaretimiz 
AB ağırlıklı. O nedenle, AB ile 
ilişkilerimizi güçlendirmeliyiz. 
Ancak, tam üye olamadığımız 
gibi güncellenemeyen Güm-
rük Birliği ile dezavantajımız 
artarak devam ediyor. Sa-
nayimiz geliştiği, büyüdüğü, 
ihracat yapabildiği sürece 
bölgemizin, ülkemizin refah 
seviyesi artar. İstihdam kapa-
sitesi büyür. Büyüyen sanayi-
den, bankalarımız da olumlu 
etkilenir. Bununla birlikte, her 
kriz ortamının yarattığı bir de 
fırsatlar zinciri vardır. Bizim sa-
nayicimiz, Pandemide krizi fır-
sata çevirerek çok başarılı bir 
performans sergilemişti. İşte 
bu nedenlerle 2021 yılının aksi-
ne 2022 yılında zayıf bir görü-
nüm sergileyen sanayimizin, 
ihracatımızın verilerinden yola 
çıkarak, ancak güçlü potan-
siyelini de bilerek, bankaları-
mızın desteğine duyduğumuz 
ihtiyacı bir kez daha iletmek 
isterim” diye konuştu.

HakanHakan
AklarAklar

BaturalpBaturalp
Candemir Candemir 
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, coğrafi 

mesafeye rağmen İzmir’in 
Kosta Rika’ya yaptığı mevcut 
1 milyon dolar seviyesindeki 
ihracatı artırma potansiyelinin 
bulunduğunu ve Kosta Rika’nın 
bölge ülkelerine açılmak 
isteyen ihracatçılar için bir kapı 
olduğunu söyledi.

Kosta Rika’nın Ankara 
Büyükelçisi Gustavo Campos 
Fallas ve İzmir Fahri Konsolosu 
Emre Kızılgüneşler, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar 
’ı ziyaret etti. Görüşmede 
İzmir ile Kosta Rika arasındaki 

ekonomik ilişkilerin geliştirilmesi 
konusu değerlendirildi.

Ziyaretten duyduğu 
memnuniyeti dile getiren 
Başkan Yorgancılar, “İzmir’in 
mevcut haliyle Kosta Rika’ya 
ihracatı 1 milyon dolar 
seviyesinde bulunuyor. 
Coğrafi mesafe elbette bir 
etken, ancak yaşadığımız 
çağın bize sunduğu olanaklar 
bunu bir konu olmaktan 
çıkartıyor. Ticaret hacmimizi 
artırabiliriz, birlikte hayata 
geçirebileceğimiz pek çok 
proje olabilir. Karayipler ve 
Kuzey Amerika bölgelerinde 
yürürlükte olan serbest ticaret 
anlaşmaları ile Kosta Rika bu 

bölgeye açılmak isteyen İzmirli 
firmalarımız için bir köprü işlevi 
görebilir. Karşılıklı yatırımlar ile 
işbirliğini geliştirmek ve ticaret 
hacmimizi daha üst seviyelere 
çıkarmak için elimizden geleni 
yapacağız” dedi.

İki ülke arasındaki 
diplomatik bağın 1950 
senesinde kurulduğunu 
ifade eden Büyükelçi Fallas 
ise “Türkiye ve Kosta Rika 
arasındaki ilişkiler gayet 
iyi durumda. Turizm ve 
ticaret alanlarındaki ilişkileri 
geliştirmek, ekonomik 
düzeydeki hedeflerimiz 
arasında bulunuyor” diye 
konuştu.

“Kosta Rika, İzmirli firmalar 
için Amerika kıtasına açılan bir 

köprü olabilir”
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Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı 
H. İbrahim Gökçüoğlu ve Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, 

T.C. Sanayi ve Teknoloji 
Bakanı Mustafa Varank’ın 
katılımlarıyla gerçekleşen, 
Ar-Ge ve Tasarım 
Merkezleri ile Teknoloji 
Geliştirme Bölgeleri 
Zirvesi’ne katıldı.

Toplantıda Bakan 
Varank Ar-Ge ve tasarım 
merkezleri konusunda 
güncel destek ve teşvikler 
hakkında katılımcılara 
bilgi verirken, Ar-Ge 
ve tasarım merkezleri 
için 10 kategoride 30 
ödül, teknoparklar için ise 
dört kategoride 12 ödül olmak 

üzere toplamda 42 ödül 
sahiplerine verildi.

Törende SOCAR 
firmasının dünyada ilk 
kez Türk Standartları 
Enstitüsü tarafından 
belgelenen, Endüstride TS 
EN ISO 56002 İnovasyon 
Yönetim Sistemi 
Standardı’nı almaya hak 
kazandığı açıklanırken, 
bakanlığın katkı verdiği 

TRT ortak yapımı “Galaktik 
Tayfa” filminin de fragmanı 

gösterildi.

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, 
Türkiye’nin ilk tasarım merkezi olan ve tasarım Türkiye’nin ilk tasarım merkezi olan ve tasarım 

merkezleri kategorisinde 2022 birincilik ödülünü alan merkezleri kategorisinde 2022 birincilik ödülünü alan 
EBSO üyesi   Cemer Kent Ekipmanları firmasını ve EBSO üyesi   Cemer Kent Ekipmanları firmasını ve 
tüm emeği geçenleri,  firma sahibi, EBSO Meclis tüm emeği geçenleri,  firma sahibi, EBSO Meclis 

Üyesi Fuat Eroğlu nezdinde tebrik ederek Üyesi Fuat Eroğlu nezdinde tebrik ederek 
duyduğu memnuniyeti belirtti.duyduğu memnuniyeti belirtti.

GÜNDEM

 Ar-Ge ve Tasarım 
Merkezleri 
ile Teknoloji 
Geliştirme 
Bölgeleri Zirvesi 
yapıldı

Teknofest İzmir için bilgilendirme 
toplantısı

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar ve 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı 
Hakan Ürün, İzmir Valisi Yavuz Selim 
Köşger Başkanlığında düzenlenen 
ve 2-5 Mart tarihlerinde İzmir’de 
yapılması planlanan Teknofest İzmir 
Koordinasyon toplantısına katıldı.
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Yorgancılar, İzmir İktisat Kongresi’nin 
100. Yılı Tanıtım Toplantısı’na katıldı

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, Hazine ve Maliye Bakanı 
Nureddin Nebati’nin katılımıyla gerçekleştirilen İzmir 
İktisat Kongresi’nin 100. Yılı Tanıtım Toplantısı’na 
katıldı. Toplantıda Şubat ayında düzenlenecek olan 
kongrenin kapsamı hakkında bilgi verilirken, inşaatı 
devam etmekte olan ve 100 yıl önce ilk kongrenin 
düzenlendiği binanın yerinde, aslına uygun olarak 
inşa edilmekte olan kongre binası inşaatı ile ilgili 
güncel durum paylaşıldı.

İzmir Vergi Dairesi Başkanı 
Ömer Alanlı, Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar’ı ziyaret 
ederek yeni dönem için başarı 
dileklerini iletti. Görüşmede 
EBSO Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Metin Akdaş ve 
Yönetim Kurulu Üyesi Ateş İlyas 
Demirkalkan da hazır bulundu.

İzmir Vergi 
Dairesi Başkanı 
Alanlı, Başkan 
Yorgancılar’ı 
ziyaret etti
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2022 yılı üçüncü çeyrek büyümesini 
değerlendiren Ege Bölgesi 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu 

Başkanı Ender Yorgancılar, 
“Ekonomide küresel düzeyde 
yavaşlamanın hatta 
stagflasyon eğilimlerinin 
belirginleştiği, Türkiye’de 
ise enflasyonun her ay 
kendi rekorunu kırdığı 
bir konjonktürde üçüncü 
çeyrek büyüme verileri 
beklentilerle uyumlu gelmiştir. 
Enflasyondan korunmak 
amacıyla vatandaşların talebini 
öne çektiği, canlı dış turizmin 
katkı verdiği Temmuz-Ağustos-
Eylül aylarını kapsayan üçüncü çeyrekte, 
yavaşlama görülse de, ekonomi yüzde 3,9 
oranında, yılın ilk dokuz aylık bölümünde ise yüzde 
6,2 oranında büyümüştür. Ancak, geçen yılın aynı 
çeyreğine göre büyüyen ekonomi 2022 yılının ikinci 
çeyreğine göre ise binde bir oranında daralmıştır. Yılın 
son çeyreğinde de bu eğilimin devam etmesi olasılığı 
yüksektir. Dolayısıyla, ekonomide bir makas değişimi 
yaşanmaktadır. 2023 yılının ilk çeyreğinde tüketim 
çekişli yapay bir büyüme yaşanacak olsa da oldukça 
zorlu bir 2023 yılı bizi beklemektedir” dedi.

Başkan Yorgancılar, “PMI verilerinin de desteklediği 
gibi ekonominin üçüncü çeyrekte yavaşlamasının 
gerisinde sanayinin adeta durma noktasına gelerek 
ancak binde üç büyümesi ve yüzde 14,1 oranında 
küçülen inşaat sektörü bulunmaktadır. Tarım 
sektöründe üretimin en büyük bölümünün yapıldığı 
üçüncü çeyrekte büyümenin yüzde 1,1 oranında 
yani nüfus artış hızının gerisinde kalması söz 
konusudur. Sektörün ilk iki çeyrekte küçüldüğü de 
dikkate alındığında tarım ve gıda alanında sorunların 
derinleşmesi kaçınılmaz görünmektedir. Yılın 
tamamında ekonominin uzun dönem ortalamasına 
yakın yüzde 4-5 dolaylarında büyümesi olasıdır” diye 
konuştu.

Başkan Yorgancılar ayrıca “Üçüncü çeyrekte 
özel tüketim yüzde 22,4, kamu tüketimi yüzde 8,5 
oranında büyüyerek, ekonomiye katkı koymaya 
devam etmiştir. Özel tüketimdeki yüksek oranlı 

büyümenin gerisinde özellikle dayanıklı 
(%29,9) ve yarı dayanıklı tüketim 

malları (%21,8) talebindeki 
artış bulunmaktadır. Bu da 

vatandaşların enflasyondan 
korunmak amacıyla talebi 
öne çekmelerinden 
kaynaklanmaktadır. 
Yılın üçüncü çeyreğinde 
yatırımların ise yüzde 
1,3 oranında gerilediği 
görülmektedir. Ancak, bu 

gerileme daha çok inşaat 
yatırımlarının gerilemesine 

bağlı olmuştur. Üçüncü çeyrekte 
inşaat yatırımları yüzde 19,9 

oranında gerilerken makine ve 
teçhizat yatırımları yüzde 14,3 oranında 

artmıştır. Diğer taraftan yüksek oranlı kur 
artışına rağmen üçüncü çeyrekte mal ve hizmet 
dış ticaretinin iki cephesi de yani ihracat (%12,6) ve 
ithalat (%12,2) yakın oranda büyümüştür. Bununla 
birlikte yılın 9 aylık bölümünde mal ve hizmet 
ihracatının yüzde 14,5, ithalatının ise 6,9 oranında 
büyümesi sevindiricidir” diye konuştu.

Pandemi sonrasında sanayi sektörünün oldukça 
iyi bir büyüme performans gösterdiğini ve 2020 
yılının üçüncü çeyreğinden 2022 yılının ikinci çeyreği 
dahil geçen 8 çeyrekte ortalama yüzde 13,9 gibi 
takdire şayan bir büyüme performansı yakaladığına 
ve istihdamını bir milyon 356 bin kişi artırdığına 
dikkat çeken Ender Yorgancılar, “Ancak, geçen 
yılın üçüncü çeyreğine göre sektör sadece binde 
üç büyürken ve bir önceki çeyreğe göre yaşanan 
yüzde 2,2 düzeyindeki küçülme ve 107 bin kişilik 
istihdam azalışı bizleri endişeye sevk etmiştir. Sanayi 
sektörümüz bugün krediye erişimdeki sorunlar, 
maliyetlerdeki artışlar, kurun rekabetçi olmaktan 
uzaklaşması, büyük pazarlarımızdaki resesyonist 
eğilimler ve yavaşlayan dış talep nedeniyle çoklu 
bilinmezler ile karşı karşıyadır. Buna ek olarak, 
2023 yılı içinde EYT düzenlemesi ve enflasyon 
muhasebesine geçilmemesinden kaynaklı bir 
mağduriyet ile de karşı karşıyadır. O nedenle de, 
üretimi ve istihdamı destekleyecek yeni adımlara 
acilen ihtiyaç bulunmaktadır” ifadesini kullandı.

“Büyümenin ötesine
geçmek zorundayız”
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EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar asgari ücret ile ilgili yapılan 
artışın önemli olduğunu, ancak enflasyon ve vergi dilimi konusunun da acil 

olarak çözümünün gerektiğini söyledi.

2023 yılı asgari ücret artışı konusu ile ilgili 
açıklama yapan Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, 

“2022 yılında büyük bir fedakarlıkla asgari ücrete yıllık 
toplamda yüzde 80,8 gibi rekor bir artışın ardından, 
çalışan ücretlerinden asgari ücret kadar olan 
kısmına vergi muafiyeti getirilmesi ile enerji faturaları 
için yapılan yardımların SGK prim matrahından ve 
gelir vergisinden muaf tutulması son derece doğru 
adımlardı. Bugün de 2023 için yüzde 54,5 artış 
önemli bir orandır. Hayırlı olsun” dedi.

Bu yüksek oranlara rağmen çalışanların 
yüksek enflasyon ortamının yarattığı gelir kaybı 
ile karşılaşılmaması açısından enflasyonla 
mücadelenin en önemli çözüm bekleyen konu 
olduğunu hatırlatan Yorgancılar, “Gelir vergisi 
tarifesinin ilk basamak tutarındaki artışın asgari 
ücret artışının çok gerisinde kalması, refah kaybını 
önleyemiyor. Her geçen gün alım gücü azalmaya 
devam ediyor. O nedenle, mutlaka vergi dilimleri 
asgari ücret artışı ölçüsünde yeniden belirlenmelidir. 
Ve belki de belli bir oranda sabitlenmelidir. Bu 
konuda da acil adım atılmasını bekliyoruz” diye 
konuştu.  

“Vergi dilimleri için acil 
adım bekliyoruz”
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Yorgancılar
İZKA Yönetim Kurulu
Toplantısına katıldı

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, 
İzmir Valisi Yavuz Selim Köşger başkanlığında gerçekleştirilen İzmir 

Kalkınma Ajansı (İZKA) Yönetim Kurulu Toplantısına katıldı.

Bergama Belediye 
Başkanı Hakan Koştu’dan 

nezaket ziyareti
Bergama Belediye Başkanı Hakan Koştu, 
Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 

Başkanı Ender Yorgancılar’a nezaket 
ziyaretinde bulundu. Görüşmede önemli 

bir sanayi bölgesi olan Bergama’da 
yürütülen çalışmalar ve yeni yatırım 

olanakları hakkında değerlendirmelerde 
bulunuldu.

KOSGEB İzmir Müdürü 
Arslan, Yorgancılar’ı 

ziyaret etti
Küçük ve Orta Ölçekli İşletmeleri 
Geliştirme ve Destekleme İdaresi 

(KOSGEB) İzmir Müdürü Levent Arslan, 
Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar’ı 

ziyaret etti. Görüşmede KOBİ’lerin ve 
girişimcilerin KOSGEB mevzuatında 
yer alan desteklerden daha etkili 

yararlanabilmeleri için yapılabilecek 
çalışmalar görüşüldü.
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İzmir Ticaret İl Müdürü Çağrı 
Ergünen, Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’a nezaket ziyaretinde 
bulundu. Ziyarete EBSO Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Metin 
Akdaş ve Yönetim Kurulu Üyesi Ateş 
İlyas Demirkalkan da katıldı.

İzmir Ticaret İl 
Müdürü Çağrı 
Ergünen’den 
Yorgancılar’a 
nezaket ziyareti

EBSO Vakfı Kadınlar Birliği’nin 
geleneksel kermesi gerçekleştirildi

Ege Bölgesi Sanayi Odası Vakfı Kadınlar Birliği tarafından düzenlenen ve geliri burslu öğrencilere 
aktarılan geleneksel “Yeni Yıl Pazarı” kermesi, Tarihi Havagazı Fabrikası Kültür Merkezi’nde 

gerçekleştirildi. Kermese, Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar ve 
Yönetim Kurulu Üyeleri de katılarak destek verdiler.

Yorgancılar etkinlik ile ilgili olarak “Yönetim Kurulu olarak Vakfımız Kadınlar Birliği’nin, 
bursiyerlerimiz yararına düzenlediği Yeni Yıl Kermesi’ne katıldık. El emekleri ve çabalarıyla, 

geleceğimiz olan gençlerimizin yolunu aydınlatmaya dönük gayretlerinden ötürü hepsine teker 
teker teşekkür ediyor, kutluyorum” diye konuştu.
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Ege Soğutma Sanayicileri ve İş Adamları Derneği (ESSİAD) Yönetim Kurulu Başkanı Can 
İşbilen ve beraberindeki heyet, Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 

Ender Yorgancılar'a tebrik ziyaretinde bulunarak başarı dileklerini iletti.

ESSİAD’dan Yorgancılar’a tebrik ziyareti

Ege Bölgesi Sanayi Odası Vakfı Kadınlar Birliği, İzmir Emniyet Müdürlüğü Çocuk Şube Müdürü 
Süheyda Tuğbay’ı konuk etti. EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar’ın da katıldığı 

toplantıda, gençlerin ve kadınların eğitim ve istihdamına ilişkin ortak projeler ve işbirliği 
olanaklarına ilişkin değerlendirmelerde bulunuldu.

EBSO Vakfı Kadınlar Birliği, İzmir 
Emniyet Müdürlüğü Çocuk Şube 

Müdürü Tuğbay’ı konuk etti
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EGEV Başkanlar Kurulu’nda
güncel ekonomik gelişmeler değerlendirildi

Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu, Deniz Ticaret Odası 
İzmir Şubesi ev sahipliğinde gerçekleştirilen EGEV Başkanlar Kurulu Toplantısı’na katıldı.

Çeşme Belediye Başkanı Oran,
EBSO Yönetim Kuruluna başarılar diledi

Çeşme Belediye Başkanı Ekrem Oran, Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’ı ve Yönetim Kurulu Üyelerini ziyaret ederek yeni dönem için başarı dileklerini iletti.

Siyasette iş insanlarının
etkisi konuşuldu

Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı H. 
İbrahim Gökçüoğlu, Yönetim Kurulu Başkanı 

Ender Yorgancılar ve Yönetim Kurulu Üyeleri, İzmir 
Ticaret Odası ev sahipliğinde, Siyaset Bilimci 
Prof. Dr. Mehmet Naci Bostancı’nın katılımıyla 

gerçekleştirilen “Türk Siyasetinde İş İnsanlarının 
Rolü ve Etkisi” konulu toplantıya katıldı.



28 ARALIK 2022

GÜNDEM

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
ve Makina Mühendisleri 
Odası (MMO) İzmir Şubesi 

arasında, EBSO üyesi sanayi-
cilerin MMO tarafından verilen 
hizmetlerden uygun koşullarda 
yararlanmalarına dönük pro-
tokol imzalandı. Protokol çer-
çevesinde EBSO üyesi sanayi 
kuruluşlarına MMO İzmir Şubesi 
tarafından sunulan periyodik 
bakımlar, teknik hizmetler ve 
eğitim gibi hizmetlerde belirli 
indirimler uygulanacak.

Protokole EBSO Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Metin 
Akdaş ve MMO İzmir Şubesi Yö-
netim Kurulu Başkanı İlkin Boz 
imza attılar.

Kendisinin de makina 
mühendisi olduğunu ve MMO 

üyesi bulunduğunu belirten 
Akdaş, “Makina Mühendisle-
ri Odası, sanayicimizin ihti-
yaç duyduğu ölçümleme ve 
periyodik kontroller gibi teknik 
hizmetler konusunda kuruldu-
ğu yıllardan beri hizmet veri-
yor. Ege Bölgesi Sanayi Odası 
ve Makina Mühendisleri Odası 
arasında geçmiş dönem-
lerde de benzer protokoller 
yürütülmüştü. Aklın ve bilimin 
bulunduğu yerde oluşan her 
birikimi sanayicilerimizin fayda 
sağlayacağı şekilde kullan-
mamız gerekiyor. Bu amaçla, 
sanayicilerimize büyük fayda-
sı olacağına inandığımız bu 
protokolü Makina Mühendisleri 
Odası ile imzaladık. İki taraf 
için de hayırlı uğurlu olmasını 

diliyorum” dedi.
MMO İzmir Şubesi Yönetim 

Kurulu Başkanı Boz da mü-
hendislik biliminde ‘topluma 
hizmet’ mottosunu benimse-
diklerini belirterek “Bu motto 
çerçevesinde EBSO gibi büyük 
ve önemli bir kuruluş ile yol 
almak bizim için çok önemli. 
Bu anlaşma kapmasında EBSO 
üyesi sanayi kuruluşlarımıza 
periyodik bakımlar, teknik hiz-
metler ve eğitim gibi alanlarda 
belirli indirimler uygulanacak. 
Üretim süreçlerine katma 
değer sağlayacak, mühen-
dislik biliminin temellerinde 
bulunan ve kanun ile çerçevesi 
belirlenen bütün bu hizmetleri 
sanayicilerimize sunacağız” 
diye konuştu.

EBSO üyesi 
sanayiciler, 
MMO’nun 
hizmetlerinden 
indirimli 
yararlanacak

Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis 
Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu, 
Ekonomi Muhabirleri Derneği (EMD) 
İzmir Şubesi organizasyonunda ve Ege 
Serbest Bölge Kurucu ve İşleticisi A.Ş. 
(ESBAŞ) ev sahipliğinde düzenlenen 
“2023’te Nasıl Bir Ekonomi” paneline katıldı. 
Panelde enerji arzı ve yenilenebilir enerji başta 

olmak üzere üretim gündemindeki konular 
ve yatırımları artırmak için yapılabilecekler 
değerlendirildi.

2023 için 
ekonominin 
konuları 
değerlendirildi
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Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı 
H. İbrahim Gökçüoğlu, EBSO 43. Grup Özel 
Amaçlı Makina Sanayi Meslek Komitesi 

tarafından düzenlenen “Sektörün Çınarları 
Buluşuyor” etkinliğine katıldı.

Buluşmada makina sektörünün duayen 
sanayicileri Nedim Uysal ve Ali İhsan Özkan, 
deneyimlerini katılımcılarla paylaştı.

Etkinliğin açılış konuşmasını gerçekleştiren 
Gökçüoğlu, makina sektörünün ülkelerin sanayi 

üretimlerinin bulunduğu seviyeyi göstermesi 
açısından kilit bir sektör olduğunu söyledi. Türk 
makina sanayisinin bu anlamda ülkenin en 
çalışkan ve üretken sektörlerinin başında geldiğini 
ifade eden Gökçüoğlu, İzmir’in üretimine ciddi 
katkısı olan EBSO 43. Grup Özel Amaçlı Makina 
Sanayi Meslek Komitesi üyelerine teşekkür etti.

Gecenin sonunda duayen sanayiciler Nedim 
Uysal ve Ali İhsan Özkan’a şükran plaketleri 
sunuldu.

Makina sektörünün çınarları buluştu

Ali İhsan Özkan’ı kaybettik
Duayen sanayici Ali İhsan Özkan, ‘Sektörün Çınarları Buluşuyor’ 
etkinliğinden altı gün sonra, 13 Aralık günü hayatını kaybetti. 1929 
İzmir Balçova doğumlu olan Özkan, Mithatpaşa Sanat Enstitüsü’nü 
bitirmesinin ardından Ankara Yüksek Erkek Teknik Öğretmen 
Okulu’ndan mezun olarak Mithatpaşa Sanat Enstitüsü’nde öğretmen 
olarak çalıştı. Devamında kendi şirketini kuran Özkan, yıllar boyunca 
İzmir’in ve Türkiye’nin üretimine, istihdamına büyük katkılar sundu. 
Duayen sanayici Özkan’a Allah’tan rahmet, ailesine ve sevenlerine 
baş sağlığı diliyoruz.

Amerika Birleşik Devletleri Ankara Büyükelçiliği 
Ekonomi Departmanı Temsilcisi Ariel Sharpe, Ege 
Bölgesi Sanayi Odası’nı ziyaret etti. EBSO Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Hakan Ürün’ün ev 
sahipliği yaptığı görüşmede, İzmir’in potansiyeli ve 
yatırım avantajlarına ilişkin sunum yapıldı,  İzmir ve 
ABD arasındaki ekonomik ilişkiler değerlendirildi.

İzmir ve ABD arasında 
ticaret köprüsü
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T.C. Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Stratejik Araştırmalar ve Verimlilik Genel Müdürü Prof. Dr. İlker 
Murat Ar, Genel Müdür Yardımcısı Hülya Öztoprak Yılmaz ve Daire Başkanlarının katılımıyla 

gerçekleşen İzmir Model Fabrika 2022 Yılı Değerlendirme Toplantısına Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu ve Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Metin Akdaş katıldı.

İzmir Model Fabrika 2022 Yılı 
Değerlendirme Toplantısı yapıldı

İkinci Yüzyılın İktisat Kongresi Sanayici, 
Tüccar ve Esnaf Buluşması Deklarasyon 
Toplantısı gerçekleştirildi

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Metin Akdaş, 

İkinci Yüzyılın İktisat Kongresi’nin 
hazırlık çalışmaları kapsamında 
düzenlenen Sanayici, Tüccar ve 
Esnaf Buluşması Deklarasyon 
Toplantısına katıldı. EBSO Meclis 
Üyesi Erdoğan Çiçekçi’nin de 
katıldığı ve Şubat ayında yapılacak 
Kongre öncesindeki son paydaş 
buluşması olan toplantının 
ardından sonuç bildirgesi de 
kamuoyuna açıklandı. 25 maddelik 
sonuç bildirgesinde geleceğin 
Türkiye’sinde sürdürülebilir bir 
ekonomi için İkinci Yüzyılın İktisat 
Kongresi’nde ele alınacak ilkeler 
yer aldı.
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Mobilya Çalıştayı’nda
sektörün konuları ele alındı

İzmir Büyükşehir Belediyesi, Karabağlar 
Belediyesi, Ege İhracatçı Birlikleri (EİB) ve 
İzmir Mobilyacılar ve Marangozlar Odası 
(İZMOD) iş birliğiyle düzenlenen Mobilya 
Çalıştayı’na Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclis Üyesi Eftal Serter katıldı. Çalıştay 
kapsamında mobilya sektörü tasarım, 
üretim, lojistik, markalaşma, personel 
istihdamı, mevzuat ve finans modelleri 
boyutları ile ele alınırken mevcut konular 
ve çözüm önerileri değerlendirildi.

Türk Eğitim 
Vakfı’ndan 
EBSO’ya ziyaret
Türk Eğitim Vakfı İzmir Şube 
Başkanı Gülnur Soybayraktar ve 
Yönetim Kurulu Üyesi Mehmet Ali 
Neyzi, Ege Bölgesi Sanayi Odası’nı 
ziyaret etti. EBSO Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Hakan Ürün’ün 
ev sahipliği yaptığı görüşmede 
TEV’in çalışmalarına ilişkin bilgi 
paylaşımında bulunularak işbirliği 
olanakları değerlendirildi.

TTI İzmir turizm endüstrisini buluşturdu
16’ncı kez düzenlenen TTI İzmir Uluslararası Turizm Ticaret Fuar ve Kongresi, turizm 

endüstrisinin küresel paydaşlarını bir araya getirdi. Fuarın açılış törenine Ege 
Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkan Yardımcısı Işın Yılmaz katıldı.
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Rescon Expo Emlak, İnşaat ve Kentsel 
Dönüşüm Fuarı, 22-25 Aralık tarihleri arasında 
Fuarİzmir’de gerçekleştirildi. İZFAŞ ve Nobel Expo 
Fuarcılık iş birliğiyle düzenlenen fuarın açılış 
törenine Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkan 
Yardımcısı İzzet Şanlı ve Yönetim Kurulu Başkan 

Yardımcısı Hakan Ürün katıldı. Kentsel dönüşüm 
projelerini tanıtarak örnek modeller sunmayı, 
gayrimenkul sektörünün gelişimi için çözümler 
üretmeyi ve sektörün yerinde dönüşüme 
desteğini hızlandırmayı amaçlayan fuara inşaat 
ve gayrimenkul şirketleri ilgi gösterdi.

Kentsel dönüşüm fuarıKentsel dönüşüm fuarı
Rescon Expo, sektörel Rescon Expo, sektörel 
paydaşları buluşturdupaydaşları buluşturdu

EBSO üyeleri 
güncel mevzuat 
ve uygulamalar 
hakkında 
bilgilendirildi

Ege Bölgesi Sanayi Odası tarafından “Brothers & 
Partners Bilgilendirme Toplantısı” düzenlendi. EBSO 
Yönetim Kurulu Üyesi Ateş İlyas Demirkalkan’ın 
açılış konuşmasını yaptığı etkinlikte Brothers & 
Partners Genel Direktörü Özdemir Özder ile İzmir 
Şube Direktörü Ekrem Gülcemal, güncel vergi 
mevzuatı ve uygulamaları hakkında EBSO üyesi 

firma temsilcilerini bilgilendirdi.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası, İzmir Ticaret Odası ve İzmir Kuyumcular Odası işbirliğiyle Kuyumculuk Sektör 
Toplantısı düzenlendi. EBSO Meclis Üyeleri Kamil Porsuk ve Yıldıray Yalınız katıldığı ve sektör konularının 
değerlendirildiği toplantıda, Çınarlı Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi bünyesinde kuyumculuk alanının 

açılmasıyla ilgili girişimde bulunulmasına yönelik değerlendirmelerde bulunuldu.

Kuyumculuk sektör toplantısı düzenlendi

Ege İhracatçı Birlikleri tarafından 
düzenlenen Zeytin ve Zeytinyağı 
Sektör Buluşmasına Ege Bölgesi 

Sanayi Odası Meclis Başkanlık Divanı 
Katip Üyesi Nejat Özduran ve 5. Grup 
Yağ Sanayi Meslek Komitesi Başkanı 
Mustafa Işıl Özyurt katıldı. 2022-
2023 sezonunda sektörü bekleyen 
gelişmelerin değerlendirildiği 
toplantıda 2021 yılında en çok 
ambalajlı zeytin ve zeytinyağı ihracatı 
yapan firmalar da ödüllendirildi.

Zeytin ve Zeytinyağı Sektör Buluşmasında 
2022-2023 sezonu değerlendirildi

İzmir Ticaret Borsası tarafından düzenlenen 
Gastronomide Tarımın Rolü başlıklı arama 

konferansına Ege Bölgesi Sanayi Odası Yüksek İstişare 
Kurulu Üyesi ve 4. Grup Kurutulmuş, Dondurulmuş 

Meyve ve Sebze İşleme Sanayi Meslek Komitesi 
Üyesi Temel Aycan Şen katıldı. Çevrimiçi düzenlenen 
konferansta tarımsal üretimin katma değer yoluyla 
sürdürülebilirliğinin artırılması ve bunun gastronomi 

alanına yansıtılması adına yapılabilecekler konuşuldu.

Gastronomide tarımın rolü konuşuldu
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Küresel ya da bölgesel boyutta si-
yasi ilişkiler ve güvenlikle ilgili konular-
da yaşanan önemli gelişmeler, ticari 
ve ekonomik ilişkileri de etkilemekte; 
etkilenme, bazen mevcut durumu 
fazla değiştirmeyen sınırlı ölçeklerde 
olabilirken bazen de radikal gelişme-
lere yada yeni oluşumlara yol açmak-
tadır. ABD Başkanı Donald Trump’ın 
göreve başladığı 2017 yılı ve sonrasın-
da, siyasi ve ticari konularda bölgesel 
ve küresel boyutta önemli değişimler 
yaşandı. Pandeminin arkasından Rus-
ya’nın Ukrayna’yı işgali ile başlayan ve 
halen devam eden savaş her alanda 
bölgesel ve küresel gelişmelerin ivme-
lenmesine neden oldu. ABD eksenli tek 
kutuplu küresel yapıdan çok kutuplu-
luğa doğru girişim ve çabalar hızlan-
mış durumda. Uluslararası ticarette; 
ülkelerin ikili ticaretini, küresel ticaretin 
akışını ve bölgesel ticareti etkileyen; 
alternatif lojistik güzergahların devre-
ye alınmasına yol açan gelişmelere 
bağlı olarak çok taraflı ticari & eko-
nomik anlaşmalar ve oluşumlarda 
önemli değişimler yaşanıyor.

Ticari Anlaşmalar ve 
Oluşumlardaki Gelişimler
2017 yılı ve sonrasında; uluslarara-

sı ticareti etkileyen ticaret savaşları, 
pandemi ve Ukrayna savaşının etkili 
olduğu süreçte yaşadığımız önemli 
gelişmeleri özetlersek;

● Avrupa Birliği ile ABD arasında 
imza aşamasına gelen TTIP-Tran-
satlantik Ticaret ve Yatırım Ortaklığı 
anlaşması rafa kaldırıldı (2018).

● Pasifik Okyanusunun iki yakasın-
dan (ABD - Kanada - Meksika - Peru 
- Şili + Avustralya - Brunei - Japonya 
- Malezya - Yeni Zelanda - Singa-
pur - Vietnam) 12 ülkenin imzaladığı 
TPP-Transpasifik Ortaklık Anlaşma-
sından, ABD imzasını geri çekti (2017) 
ve anlaşma yürürlüğe girmemiş 
oldu.

● İngiltere AB’den ayrıldı (Ocak 
2020), kalan ülkelerin bilinen anlaş-
mazlıklarına rağmen 27 ülke Birlik 
bünyesinde yola devam ediyor.

● ABD-Meksika-Kanada arasında 
1994’te yürürlüğe giren NAFTA-Ku-
zey Amerika Serbest Ticaret Bölgesi 

EGE’DEN

Adnan YILDIRIM
Ekonomi Bakan 
Yardımcısı (2014-2015)
Türk Eximbank Genel 
Müdürü (2016-2019)

BÖLGESEL 
TİCARİ BLOKLAR:

KÜRESEL
TİCARETİN

GELECEĞİ
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Anlaşması, 2020’de USMCA 
anlaşmasına dönüştürül-
dü.

● Asya Pasifik coğ-
rafyasının önde gelen 
ülkelerinin de içinde yer 
aldığı (Avustralya - Brunei 
- Kamboçya - Çin - Endo-
nezya - Japonya - G. Kore 
- Laos - Malezya - Yeni 
Zelanda - Filipinler - Sin-
gapur - Tayland - Viet-
nam - Myanmar) 15 ülke 
RCEP-Bölgesel Kapsamlı 
Ekonomik Ortaklık anlaş-
ması olarak bilinen serbest 
ticaret anlaşmasını imzaladı 
(2020) ve anlaşma 2022’de 
yürürlüğe girdi.

● Avrupa Birliği - Çin ara-
sında, görüşmeleri 2013 yılında 
başlayıp 2020’de onay aşama-
sına getirilen CAI - Kapsamlı 
Yatırım Anlaşması, siyasi konu-
larda yaşanan karşılıklı gerginlik 
nedeniyle henüz onaylanmadı.

Yukarıda, son dönemde 
uluslararası ticareti, yatırımları 
ve ekonomik ilişkileri etkileyen 
bazı anlaşma ve oluşumlarda-
ki gelişmeleri kısaca özetledik. 
Bu süreçte ayrıca, bölgesel 
& küresel ticareti doğrudan 
ya da dolaylı etkileyen başka 
gelişmeler de oldu. Örneğin, 
2017’de Hindistan ve Pakistan’ın 
SCO-Şangay İşbirliği Örgütüne 
katılımı; 2022’de gaz ve petrol 
zengini bazı ülkeler dahil) 12 ül-
kenin BRICS’e üyelik başvurusu 
yapmaları; Arap-İsrail Abra-
ham Anlaşmaları sonrasında 
İsrail ile Birleşik Arap Emirlikleri, 
Bahreyn, Sudan ve Fas arasın-
da imzalanan ikili anlaşmaların 
önümüzdeki dönemde diğer 
Arap ülkeleri ile de imzalanma-
sının beklenmesi; GCC - Körfez 
Ülkeleri Birliğinin yönünü Asya 
coğrafyasına çevirmesi ve 
görüşmelerin başlatılması gibi 
gelişmeler de önümüzdeki yıl-
larda bölgesel ve küresel tica-

retin kompozisyonunu etkileme 
potansiyeline sahiptir. 

Tabii ki yukarıda belirtilen 
gelişmelerin dışında Latin Ame-
rika, Afrika, Orta Asya ülkelerinin 
içinde bulunduğu coğrafya-
larda yer alan geleneksel ticari 
oluşumlar bünyesinde ve bu 
oluşumların küresel ilişkilerinde 
de rutin gelişmeler yaşanmak-
ta, bu oluşumlar kendi içinde 
yoluna devam etmektedirler. 
Örneğin, Güney Doğu Asya’da 
10 üyeli ASEAN, Asya Pasifik’te 21 
üyeli APEC, 12 üyeli CIS-Bağımsız 
Devletler Topluluğu, 19 üyeli CO-
MESA-Doğu ve Güney Afrika Or-
tak Pazarı, 8 üyeli SAARC-Güney 
Asya Bölgesel İşbirliği Kuruluşu, 
Güney Amerika’da toplamda 
10 asil ve işbirliği ülkesinden 
oluşan MERCOSUR, 21 üyeli IOR-
ARC/Hint Okyanusu Bölgesel 
İşbirliği Kuruluşu başta olmak 
üzere ticari ve ekonomik işbirliği 
amaçlı kuruluşlar faaliyetlerini 
sürdürmektedir.

Bölgesel Ticaret
Bloklarının Geleceği
Uluslararası ticarette bölge-

sel ticaret bloku oluşumlarının 
yanında (ülkeler arası ikili ya da 
blokların blok dışındaki ülkelerle 
yaptığı) serbest ticaret anlaş-
maları da önemlidir. En fazla 
STA anlaşması olan ülkeler, AB 
ile AB dışındaki bazı Avrupa ve 
Doğu Asya ülkeleridir. Bu yazı-

mızda belirtilen / belirtilmeyen 
çok sayıda serbest ticaret olu-
şumundan şüphesiz en büyük 
üçü; USMCA (eski NAFTA, 3 ülke), 
AB (27 ülke) ve RCEP (15 ülke) 
anlaşmaları ile oluşturulmuştur. 
Bu üç oluşumda yer alan ülke-
ler; dünya ekonomisinin yakla-
şık yüzde 80’ini ifade etmekte, 
dünya ticaretinin yüzde 85’ten 
fazlası da bu ülkelerce yapıl-
maktadır. Bu yapıların dışında 
kalan ülkelerin ihracatını artıra-
bilmeleri için ya bu üç oluşum-
dan birinde yer almaları ya da 
bu oluşumlarla serbest ticaret 
anlaşması imzalaması gereke-
cektir. Gelecekte; tıpkı AB ile ol-
duğu gibi, anlaşma kapsamın-
daki ülkelerle ikili STA anlaşması 
yapmak isteyen diğer ülkelerin, 
her bir ülke yerine RCEP ve USM-
CA ile doğrudan STA anlaşması 
imzalamaları gerekeceğini 
düşünüyorum. Konuyu Türkiye 
açısından değerlendirilmek ge-
rekirse, AB ile mevcut “Gümrük 
Birliği” anlaşmasının iyileştiril-
mesinin ve kapsamının genişle-
tilmesinin en öncelikli gündem 
maddemiz olduğunu, başta 
USMCA ve RCEP oluşumları/ül-
keleri ile ilişkilerimizin artırılma-
sının da ihracatımızın geleceği 
için çok değerli olduğunun altını 
çizmek istiyorum. Tabii ki benzer 
çabalar, diğer ticari oluşumlar 
ve dünyanın her ülkesi ile de 
yürütülmelidir.
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1. BAĞIMSIZ DENETİM
a. Genel Olarak 
Bağımsız denetimin amacı; 

finansal tabloların finansal 
raporlama standartları 
doğrultusunda bir işletmenin 
finansal durumunu ve faaliyet 
sonuçlarını tüm önemli yönleriyle 
gerçeğe uygun ve doğru bir 
biçimde gösterip göstermediği 
konusunda bağımsız denetçinin 
görüş bildirmesini sağlamaktır. 

Bağımsız denetim, işletmelerin 
yıllık finansal tablo ve diğer 
finansal bilgilerinin, bu tablo ve 
bilgiler için belirlenen kriterlere 
(örneğin, uluslararası finansal 
raporlama standartlarına) 
uygunluğu ve doğruluğu 
hususunda, makul güvence 
sağlayacak yeterli ve uygun 
bağımsız denetim kanıtlarının 
elde edilmesi amacıyla genel 
kabul görmüş bağımsız denetim 
standartlarında öngörülen 
gerekli tüm bağımsız denetim 
tekniklerinin uygulanarak defter, 
kayıt ve belgeler üzerinden 

denetlenmesi ve değerlendirilerek 
rapora bağlanmasını ifade eder. 

6102 sayılı yeni Ticaret 
Kanunu’nda sermaye şirketlerinde 
denetim kurulunun zorunlu organ 
olmaktan çıkartılmasıyla beraber 
kanun koyucu bağımsız denetimi 
öngörmüştür. 

b. Bağımsız Denetimin 
Faydaları

bb. Bağımsız Denetimin 
Denetlenen Firmaya Yararları:

● İşletme kayıt ve belgelerine 
dayalı olarak düzenlenen finansal 
tabloların gerçeği yansıtıp 
yansıtmadığını saptar.

● İşletme faaliyetlerinin yasal 
düzenlemelere uyguluğunu 
araştırır, uygunsuzluk varsa 
düzeltir. 

● Denetlenmiş finansal 
tablolar vergi beyannamelerini 
oluşturacaklarından, bu tabloların 
güvenilirliği, devlet tarafından 
yapılacak bir vergi denetiminin 
riskini azaltır.     

● Denetlenmiş finansal tablolar 

işletme yöneticilerinin alacağı 
kararlara ışık tutar.   

● Finansal tablo ve raporlar 
üzerinde analizler yaparak, 
işletmenin ekonomik durumunu 
yetkili mercilere tam ve güvenilir 
olarak aktarır. Bu durum, 
işletmenin kredibilitesini arttırır.

● İç Kontrol Sisteminin etkinliğini 
sağlar.

bbb. Bağımsız Denetimin 
Kamuya Yararları:              

Bağımsız denetimin kamuya 
yararlarını şöyle sıralayabiliriz:

● Denetlenmiş finansal tablolar, 
işverene ve işçi sendikalarına 
ücretlerin ve sosyal yardımların 
pazarlığında nesnel bilgiler 
sağlayarak yardımcı olur. 

● Bir işyerinin satılması, 
alınması ya da başka bir işyeri ile 
birleştirilmesi hallerinde, alıcı ve 
satıcı taraflara güvenilir nesnel 
bilgiler sağlar. 

● Denetlenmiş finansal 
tablolar işletme ile ilgili taraflara, 
özellikle işletme ile iş ilişkisi olan 

2023 BAĞIMSIZ 
DENETİME TABİ 

ŞİRKETLERİN 
BELİRLENMESİNE DAİR 

CUMHURBAŞKANI 
KARARI VE 

DEĞERLENDİRİLMESİ
Av. Murat ULUSU
EBSO Hukuk Danışmanı

HUKUK



37ARALIK 2022

HUKUK

müşterilere, denetlenen işletmenin 
karlılığı, faaliyetlerinin verimliliği 
ve finansal yapısının durumu 
hakkında güvenilir bilgiler sağlar.

● Kamuya açıklanan 
denetlenmiş finansal tablolar, 
işletmeye yatırım yapacak 
yatırımcıları işletme ile ilgili olarak 
doğabilecek risklerden korur.  

● Denetlenmiş finansal tablolar, 
bir işletme ile ilişkide bulunan tüm 
kurumlara, o işletme hakkında 
tarafsız, objektif ve güvenilir bilgi 
verir. 

bbbb. Bağımsız Denetimin 
Devlete Yararı

● Bağımsız denetim, vergi 
gelirlerinin artmasında devlete 
yardımcı olur. İşletme ortak ve 
yöneticilerinin vergi konusunda 
sahtecilik yapma imkânlarını 
azaltır. 

● Kamu İktisadi Teşebbüsleri, 
Belediyeler, Dernek ve Vakıflar ile 
bunlara ait iktisadi teşekküllerin 
bağımsız denetime tabi 
tutulmaları, bu kuruluşlardaki 
yolsuzlukların önlenmesine ve bu 
kuruluşların etkin çalışmalarına 
yardımcı olacaktır.

● KİT’lerin bağımsız denetime 
tabi tutulmaları, bu kuruluşlar 
hakkında yatırımcılarına doğru ve 
güvenilir bilgi verecektir.

c. Bağımsız Denetime Tabi 
Olmanın Dezavantajları

Aşağıda açıklayacağımız üzere 
bağımsız denetime tabi olunması, 
şirkete çeşitli yükümlülükler 
yüklemektedir. Bunların yerine 
getirilebilmesi, ciddi emek, masraf 
ve zaman gerektirmektedir. Bu 
itibarla her ne kadar şirketin 
kurumsallaşması ve  
sürekliliğinin sağlanabilmesinde 
bağımsız denetim önemli 
avantajlar getirse de denetimin 
sağlıklı yapılabilmesi ve kanunun 
öngördüğü neticenin ortaya 
çıkabilmesi şirketi adeta kılı kırk 
yaran titizlikle davranmaya 
itmekte ve dolayısıyla hareket  

kabiliyetini sınırlandırmaktadır. 

d. Bağımsız Denetime Tabi 
Şirketlerin Belirlenmesi Usulü

Bağımsız denetim, 6102 
sayılı Türk Ticaret Kanunu 
ve bu kanuna dayalı olarak 
ihdas edilen Bakanlar Kurulu 
ve Cumhurbaşkanı Kararı ile 
düzenlenmektedir. Türk Ticaret 
Kanunu m.397/4 hükmüne göre,  
398 inci madde kapsamında 
denetime tabi olacak şirketler 
Bakanlar Kurulunca belirlenir. 
TTK m.398 hükmü ise bağımsız 
denetimin kapsamı ve niteliğine 
ilişkin bir düzenlemedir. 

Bu doğrultuda 21 Ocak 
2017 tarih ve 6771 sayılı Türkiye 
Cumhuriyeti Anayasasında 
Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun 
ile yapılan Anayasa değişikliği 
ile Cumhurbaşkanlığı Hükümet 
sistemine geçtiğimizden Bakanlar 
Kurulu kaldırılmış olup onun 
görevleri Cumhurbaşkanına 
verilmiştir. Dolayısıyla mevzuatta 
Bakanlar Kuruluna yapılan atıflar 
Cumhurbaşkanına yapılmış 
sayılmaktadır.  Bu itibarla 
bağımsız denetime tabi şirketlerin 
Cumhurbaşkanı tarafından 
belirlenmesi gerekir. 

Cumhurbaşkanının bu 
yetkiyi Cumhurbaşkanı Kararı 
ile mi yoksa Cumhurbaşkanlığı 
Kararnamesi ile mi kullanması 
gerektiği konusunda mevzuatta 
açık hükme yer verilmemiştir. 
Ancak pratikte Cumhurbaşkanı 
bu yetkisini Cumhurbaşkanı kararı 
ile kullanmaktadır. Bunun en 
önemli sonucu, Cumhurbaşkanı 
Kararının her ilgili Danıştay’da 
iptalini isteyebilecekken (2575 
sayılı Danıştay Kanunu m.24); 
Cumhurbaşkanlığı Kararnamesinin 
denetimi Anayasa Mahkemesince 
yapıldığından iptali istemi yalnızca 
Türkiye Büyük Millet Meclisinde en 
fazla üyeye sahip iki siyasi parti 
grubuna ve üye tamsayısının en 
az beşte biri tutarındaki üyelere 
aittir (Anayasa m.150).

2. BAĞIMSIZ DENETİME 
TABİ OLAN ve OLMAYAN 
ŞİRKETLER
30.11.2022 tarih ve 6434 

sayılı Cumhurbaşkanı Kararı ile 
bağımsız denetime tabi olabilecek 
şirketler belirlenmiştir. Şirketlerin, 
Kamu Gözetimi Kurumu’nun hangi 
şirketin bağımsız denetime tabi 
olduğunu gösteren sisteminden 
sorgulama yaparak, bağımsız 
denetime tabi olup olmadıklarını 
görmeleri mümkündür.

a. Herhangi Bir Ölçüte Bağlı 
Olmaksızın Bağımsız Denetime 
Tabi Olacak Şirketler

1) Herhangi bir ölçüte 
bağlı olmaksızın anılan karara 
Ek 1 sayılı listede belirlenen  
şirketler bağımsız denetime 
tabidir. Buna göre, 6362 sayılı 
Kanun uyarınca Sermaye  
Piyasası Kurulunun düzenleme ve 
denetimine tabi şirketlerden;

a) Yatırım Kuruluşları, Kolektif 
yatırım kuruluşları, Portföy yönetim 
şirketleri, İpotek finansmanı 
kuruluşları, Varlık kiralama 
şirketleri, Merkezi takas kuruluşları, 
Merkezi  saklama kuruluşları, 
Veri depolama kuruluşları, 
Derecelendirme kuruluşları,    
Değerleme kuruluşları, Sermaye 
piyasası araçları bir borsada veya 
teşkilatlanmış diğer piyasalarda 
işlem  gören veya işlem 
görmeleri amacıyla Sermaye 
Piyasası Kurulunca onaylanmış 
geçerlilik  süresi bulunan 
izahname veya ihraç belgesi 
bulunan anonim şirketler,

b) Bir borsada veya 
teşkilatlanmış diğer piyasalarda 
işlem görmemekle birlikte 
halka arz edilmeksizin pay hariç 
sermaye piyasası aracı ihraç eden 
(ihraç ettikleri sermaye piyasası 
araçlarının itfa edildiği hesap 
döneminin sonuna kadar) veya 
bu amaçla Sermaye Piyasası 
Kurulunca onaylanmış geçerlilik 
süresi bulunan ihraç belgesi olan 
anonim şirketler.
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2) 19.10.2005 tarihli ve 
5411 sayılı Bankacılık Kanunu 
uyarınca Bankacılık Düzenleme 
ve Denetleme Kurumunun 
düzenleme ve denetimine tabi 
şirketlerden;

a) Bankalar, Derecelendirme 
kuruluşları, Finansal holding 
şirketleri,  Finansal kiralama 
şirketleri, Faktoring şirketleri, 
Finansman şirketleri, Varlık 
yönetim şirketleri, Finansal holding 
şirketlerinde ve bankalarda 5411 
sayılı Kanunda tanımlandığı 
şek1iyle nitelikli paya sahip olan 
şirketler, Tasarruf finansman 
şirketleri.

3) 3/6/2007 tarihli ve 5684 sayılı 
Sigortacılık Kanunu ile 28/3/2001 
tarihli ve 4632 sayılı Bireysel 
Emeklilik Tasarruf ve Yatırım 
Sistemi Kanunu kapsamında 
faaliyet göstermekte olan sigorta, 
reasürans ve emeklilik şirketleri.

4) Borsa İstanbul piyasalarında 
faaliyet göstermesine izin verilen; 
yetkili müesseseler, kıymetli 
madenler aracı kurumları, kıymetli 
maden üretimi veya ticaretiyle 
iştigal eden şirketler.

5) 10.2.2005 tarihli ve 5300 sayılı 
Tarım Ürünleri Lisanslı Depoculuk 
Kanununa göre kurulan lisanslı 
depo işletmeleri ile 11. 8/1982 tarihli 
ve 2699 sayılı Umumi Mağazalar 
Kanununa göre kurulan umumi 
mağazalar.

6) Aşağıdaki hak veya 
lisanslardan en az birine sahip 
olan medya hizmet sağlayıcı 
kuruluşlar:

a) Karasal ortamdan ulusal 
televizyon yayını yapma hakkı. 
Uydu televizyon yayın lisansı. 
Birden fazla ile yönelik olarak 
Kablolu televizyon yayın lisansı.

b) Eşik Değer Ölçütüne 
Göre Bağımsız Denetime Tabi 
Olabilecek Şirketler;

Ek 1 sayılı liste dışındaki şirketler 
için üç ölçüt belirlenmiş olup 
bir şirketin art arda iki hesap 
döneminde en az iki ölçütte yer 
alan eşiği aşması durumunda 

bağımsız denetime tabi olacağı 
ifade edilmiştir. 

Buna göre, 
● Sermaye piyasası araçları 

bir borsada veya teşkilatlanmış 
diğer piyasalarda işlem görmeyen 
ancak 06.12.2012 tarihli ve 6362 
sayılı Sermaye Piyasası Kanunu 
kapsamında halka açık sayılan 
şirketler için eşik değerler: Aktif 
toplamı, yıllık net satış hasılatı ve 
çalışan sayısı bakımından sırasıyla 
30 milyon TL, 40 milyon TL ve 50 kişi 
olarak,

● Karar’a ekli (II) sayılı listede 
belirtilen şirketler için eşik değerler: 
Aktif toplamı, yıllık net satış hasılatı 
ve çalışan sayısı bakımından 
sırasıyla 60 milyon TL, 80 milyon TL 
ve 100 kişi olarak,

● Yukarıda belirtilenler 
kapsamında olmayan şirketler için 
eşik değerler: Aktif toplamı, yıllık 
net satış hasılatı ve çalışan sayısı 
bakımından sırasıyla 75 milyon TL, 
150 milyon TL ve 150 kişi olarak

Belirlenmiştir. 
● Aktif toplamı, yıllık net 

satış hasılatı ve çalışan sayısı 
bakımından yeniden belirlenen 
ölçütlerden en az ikisinin eşik 
değerlerini art arda iki hesap 
dönemi aşan şirketler, 01.01.2023 
tarihinden itibaren bağımsız 
denetime tabi olacaktır. 

Bunun yanında 2022 hesap 
döneminde bağımsız denetime 
tabi olacak şirketler için 2018/11597 
sayılı Bakanlar Kurulu Kararı’nda 
belirlenen eşik değerler halen 
geçerlidir

c) Kapsam Dışında Bırakılan 
Şirketler;

Mezkûr kararın 4’üncü 
maddesiyle kategorik olarak 
kapsam dışında bırakılacak 
şirketlere de yer verilmiştir. Bunlar, 
Ekli (I) sayılı liste kapsamında yer 
alanlar hariç olmak üzere, 

● 24.11.1994 tarihli ve 4046 
sayılı Özelleştirme Uygulamaları 
Hakkında Kanuna tabi şirketler.

● b) Ekli (I) sayılı listede 
belirtilenler ile ekli (II) sayılı listenin 

5(b) sırasında belirtilen şirketler 
hariç olmak üzere sermayesinin 
en az yüzde 50’si devlete, il özel 
idarelerine, kanunla kurulmuş 
vakıflara ve diğer kamu kurum ve 
kuruluşlarına ait olan şirketler.

● Bankacılık Düzenleme ve 
Denetleme Kurulu tarafından 
21/11/2012 tarihli ve 6361 sayılı 
Finansal Kiralama, Faktoring, 
Finansman ve Tasarruf Finansman 
Şirketleri Kanununun geçici 
7 nci maddesinin dördüncü 
fıkrası kapsamında tasfiyelerine 
karar verilen ve tasfiye süreci 
Tasarruf Mevduatı Sigorta Fonu 
(TMSF) tarafından atanan tasfiye 
komisyonlarınca yürütülen 
tasarruf finansman şirketleri.

3. BAĞIMSIZ DENETİME 
TABİ OLAN ŞİRKETLERİN 
YÜKÜMLÜLÜKLERİ 
ve İHLAL HALİNDE 
YAPTIRIMLARI
a. Denetimi Gerçekleştirecek 

Kişiler Ve Kurallar
TTK m. 397 ve devamında 

öngörülen denetim, bütünü ile 
yalnızca denetçilere aittir ve 
denetim işlevine ilişkin yetkilerin 
tamamı devredilemez ve 
vazgeçilemez niteliktedir.

6102 sayılı Kanun, 6762 
sayılı Kanunun aksine anonim 
şirketlerin hesaplarına ilişkin 
hükümlere yer vermemiş, bu 
görevi yalnızca Kamu Gözetimi, 
Muhasebe veDenetim Standartları 
Kurumunun belirleyeceği esaslar 
doğrultusunda 1/6/1989 tarihli ve 
3568 sayılı Serbest Muhasebeci 
Mali Müşavirlik ve Yeminli Mali 
Müşavirlik Kanununa göre ruhsat 
almış yeminli mali müşavir 
veya serbest muhasebeci mali 
müşavir unvanını taşıyan ve 
Kamu Gözetimi, Muhasebe ve 
Denetim Standartları Kurumunca 
yetkilendirilen kişiler ve/veya 
ortakları bu kişilerden oluşan 
sermaye şirketlerine vermiştir (TTK 
m.400/1). 

Bağımsız denetime tabi 

HUKUK
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şirketler, münferit ve (şirketler 
topluluklarında) konsolide 
finansal tablolarını düzenlerken, 
“Kamu Gözetimi, Muhasebe ve 
Denetim Standartları Kurumu” 
(“KGK”) tarafından yayınlanan 
Türkiye Muhasebe Standartlarına, 
kavramsal çerçevede yer alan 
muhasebe ilkelerine ve bunların 
ayrılmaz parçası olan yorumlara 
uymak ve bunları uygulamak 
zorundadır.

b. Bağımsız Denetime Tabi 
Şirketlerin Yükümlülükleri

1. Bağımsız Denetçi Seçimi 
Zorunluluğu:  Denetçinin, her 
faaliyet dönemi için, faaliyet 
döneminin dördüncü ayının 
sonuna kadar ve her halde 
görevini yerine getireceği faaliyet 
dönemi bitmeden seçilmesi 
şarttır. Bağımsız denetime tabi 
olacağı belirlenen şirketler, henüz 
yapılmamış ise ilk olağan genel 
kurul toplantısında; şayet yapılmış 
ise olağanüstü şekilde toplanacak 
genel kurul toplantısında ilk hesap 
dönemi bitmeden bağımsız 
denetçi seçmesi gerekmektedir. 
(TTK m.399)

Ayrıca, bağımsız denetime 
tabi olan şirketlerde denetçi 
genel kurul toplantılarında hazır 
bulunmalıdır. (TTK m. 407)

2. Münferit ve Konsolide 
Finansal Tablolarının 
Düzenlenmesinde, Türkiye  
Muhasebe Standartlarını 
Uygulama Zorunluluğu: 6102 
Sayılı TTK ile bağımsız  denetim 
kapsamında bulunan şirketler 
“Kamu Gözetimi, Muhasebe ve 
Denetim Standartları Kurumu” 
tarafından yayınlanan standartlar 
kapsamında münferit ve konsolide 
finansal tablolarını Türkiye 
Muhasebe Standartlarına uygun 
olarak  hazırlamak zorundadırlar. 
Ama yine ilgili şirketlerin defterleri 
Vergi Usul Kanunu hükümlerine 
uygun olarak tutulmaya devam 
edecektir. 

3.  İnternet Sitesi Kurma 

Zorunluluğu: TTK’ya göre bağımsız 
denetim kapsamındaki şirketler, 
yönetmeliğin yürürlüğe girdiği 
tarihten (19.03.2016’dan) itibaren 
3 ay içerisinde (19.06.2016 tarihine 
kadar) internet sitesi açmak 
ve kanunun belirlediği bilgileri 
internet sitelerinde yayınlamak 
zorundadırlar. İlgili usul ve 
esaslar, 31.05.2013 Tarih ve  
28663 sayılı Resmi Gazetede 
yayımlanan “Sermaye Şirketlerinin 
Açacakları İnternet Sitelerine Dair 
Yönetmelik’te belirlenmiştir. Kanun 
uyarınca oluşturulan internet sitesi, 
şirketlerin MERSİS numarası altında 
tescil edilecektir.

4. İnternet Sitesinin İçeriğinin 
Sitede Yayınlanması, Değiştirilmesi 
ve Yenilenmesi Zorunluluğu:  
İnternet sitesinde yer alan 
içeriğin yayınlanması, bilgilerin 
değiştirilmesi, yenilenmesinde 
“güvenli elektronik imza” ve 
“zaman damgası” kullanılmalıdır. 
Sürekli yayımlanması gereken 
bilgiler ile  en az 6 aylık  süre için 
yayımlanması gereken bilgiler 
açıklanmış olup, bunlara dikkat 
edilmesi önemlilik arz etmektedir.

5. Denetçinin Bilgi Alma 
Hakkı ve Yönetim Kurulunun 
İbraz Zorunluluğu: Bu ibraz 
zorunluluğu kapsamında yönetim 
kurulları; yönetim kurulu yıllık 
faaliyet raporlarını ve finansal 
tablolarını vakit geçirmeksizin 
denetçiye teslim etmek, şirketin 
varlıklarının, defterlerinin, 
belgelerinin, yazışmalarının, 
kıymetli evraklarının envanterinin 
incelenerek denetlenebilmesi 
için denetçiye uygun imkân 
sağlamakla yükümlüdür. Kanuna 
uygun ve düzenli bir denetimin 
gerçekleştirilebilmesi için gerekli 
imkânları denetçiye sağlamak 
durumundadır. (TTK m.401)

6. Yıllık Faaliyet Raporunun 
Denetimi: TTK hükümleri, yıllık 
faaliyet raporunu da denetim 
kapsamı içinde tutmaktadır. Buna 
göre, yıllık faaliyet raporundaki 
bilgilerin finansal tablolardaki 

bilgilere uygun olduğu 
denetlenecek, aksi takdirde yıllık 
faaliyet raporu düzenlenmemiş 
sayılacaktır.(TTK m. 397)

4. BAĞIMSIZ DENETİM 
YAPTIRMAMANIN 
SONUÇLARI
6102 Sayılı Türk Ticaret 

Kanunu’nun  denetime ilişkin 
hükümlerine göre bağımsız denetim 
yaptırmamanın sonuçları aşağıda 
belirtilmiştir.

1. Denetime tabi olanlar, 
hazırlanmış olan finansal tablolarının 
denetimden geçip geçmediğini, 
denetimden geçmiş ise denetçi 
görüşünü ilgili finansal tablonun 
başlığında açıkça belirtmek 
zorundadır. Bu hüküm, yönetim 
kurulunun yıllık faaliyet raporu için 
de uygulanır. Denetime tabi olduğu 
hâlde, denetlettirilmemiş finansal 
tablolar ile yönetim kurulunun yıllık 
faaliyet raporu, düzenlenmemiş 
hükmündedir.(TTK m. 397/2).

2.  Finansal tabloların 
düzenlenmemiş sayılması, bu 
tabloların genel kurul tarafından 
incelenmesi, tartışılması ve ibrası söz 
konusu olmaz.

Finansal tabloların 
düzenlenmemiş sayılması şirketin;

● Kar dağıtmasına,
● Sermaye artırmasına,
● Sermaye azaltmasına,
Engel olur.
3. Finansman sağlayan şirketlere 

mali tablolar sunulamaz. Bu durum 
kredilendirmeyi etkiler.

4. Denetçi seçilmemesinden 
doğacak zararlardan yönetim kurulu 
sorumlu olur.

5. Türk Ticaret Kanunun 562. 
maddesi uyarınca internet sitesini 
oluşturmayan şirketlerin yönetim 
organı üyeleri yüz günden üç yüz 
güne kadar adli para cezasıyla 
ve aynı madde uyarınca internet 
sitesine konulması gereken içeriği 
usulüne uygun bir şekilde koymayan 
yönetim organı üyeleri ise yüz 
güne kadar adli para cezasıyla 
cezalandırılır.

HUKUK
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu, Kasım ayı 

Meclis toplantısında yaptığı 
açılış ve Başkanlık sunuşlarında 
seçimlerden sonraki ilk Meclis 
toplantısına konuk olan İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanı 
Tunç Soyer’e teşekkür ederek 
‘Hoş geldiniz’ dedi.

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
olarak kadınların yaşamın 
her alanında daha aktif yer 
alması, desteklenmesi ve bu 
konuda farkındalık yaratılması 
amacıyla, meslek komitelerinin 
kadın başkanlarını bu dönem 
deneyim kazanmaları 
için izleyici olarak Meclis 
toplantılarına davet ettiğini 
belirten Gökçüoğlu, kendilerine 
de ‘Hoş geldiniz’ dedi.

Meclis toplantılarına 
ilişkin hususlar
Seçim gününün ardından 

ilk toplantı olması nedeniyle 
Meclis toplantıları ile ilgili bazı 
hususları hatırlatmak istediğini 
belirten Gökçüoğlu, “Odamız 
Organlar İç Yönergesinin 
Toplantıya Katılmamanın 
Sonuçları maddesi ‘Mazeretli 
veya mazeretsiz olarak altı ay 
içinde yapılan toplantıların 
yarısından bir fazlasına 
katılmayan meslek komitesi, 
Meclis, Yönetim Kurulu ve 
Disiplin Kurulu üyeleri üyelikten 
çekilmiş sayılır. Altı aylık süre, 
organ seçimlerinin kesinleştiği 
tarihten sonraki herhangi bir altı 
aylık zaman dilimi göz önünde 
bulundurularak hesaplanır’ 
diyor. Yine Odamız Organlar İç 
Yönergesinin Meclis Toplantı 
Usul ve Esasları maddesinin 
‘u’ bendinde ‘Meclis Başkanı, 
Yönetim Kurulu Başkanı ve 
Konuk konuşmacı hariç olmak 
üzere Meclis üyelerinin bir 
gündem maddesi ile ilgili 

konuşma süresi 10 dakika 
olup, gerekli görülen hallerde 
Meclis Başkanı’nın takdiri ile bu 
süre uzatılabilir. Ayrıca, genel 
olarak uygulanmakta olan 10 
dakikalık süre Meclis kararı ile 
değiştirilebilir’ ifadesi yer alıyor. 
Bazı istisnalar dışında Meclis 
konuşması ya da sunumları 
sonrasında alkışlamak gibi bir 
teamülümüz bulunmuyor. Yine 
Meclis teamüllerimiz gereğince 
toplantılara takım elbise ile 
katılım sağlandığı hususunu 
dikkatlerinize sunarım. Odamıza 
yakışır ve başarılı toplantılar 
gerçekleştirebilmemiz için, 
yasal olarak da belirttiğim 
özellikle dört konuda, yani 
toplantılara düzenli ve aktif 
katılmanız, Meclis’e özel 
olarak kıyafetinize özen 
göstermeniz, sizlere tanınan 
konuşma sürelerine uymanız 
ve sektörünüzle ilgili bilgi 
paylaşımlarında bulunmanız 

Gökçüoğlu’ndan Meclis temennileri
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noktalarında hoşgörünüze 
sığınarak hassasiyetinizi rica 
edeceğim” dedi.

EBSO Meclis kürsüsünün 
kanunlar ve nezaket kuralları 
çerçevesinde söyleyecek sözü 
olan herkese açık olduğunu 
vurgulayan Gökçüoğlu, 
“Odamızı, kentimizi, bölgemizi ve 
ülkemizi daha ileriye götürecek 
her fikri saygı ile dinleyeceğimizi 
bilmenizi isterim. Sizlere mail 
olarak gönderilen, EBSO’nun 
tüm organlarının işleyişini 
anlatan ve iç yönergelerini de 
kapsayan EBSO Oryantasyon 
El Kitabı’nı okuyarak bilgi sahibi 
olmanızda yarar görüyorum” 
diye konuştu.

Başarı dilekleri
Gökçüoğlu, seçimlerin 

kesinleşmesinden itibaren 
yapılan ilk Yönetim Kurulu 
toplantısında Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcılıklarına Hakan 
Ürün ile Metin Akdaş’ın, Sayman 
Üyeliğe ise Aytekin Öztaş’ın 
seçildiklerini hatırlattı. Disiplin 
Kurulu’nun 26.10.2022 tarihindeki 
ilk toplantısında yapılan oylama 
neticesinde Kenan Lider’in 
başkan seçildiğini bildiren 
Gökçüoğlu, ayrıca Hesapları 
İnceleme Komisyonunun 
ilk toplantısında Mehmet 
Karahaliloğlu’nun Başkanlığa, 
Nedim Anbar’ın Başkan 
Yardımcılığına seçildikleri 
bilgisini vererek görev alan 
üyelere başarılar diledi.

Sanayicinin gündemi
Meclis Başkanı ve 

üretimin içinde olan biri 
olarak gündemde olan 
bazı konuların altını kısaca 
çizmek istediğini ifade eden 
Gökçüoğlu, “Sayın Başkan 
mutlaka bunların detaylarına 
girecektir. Sanayiciyi şu 
anda düşünceye sevk 
eden konuların başında EYT 
düzenlemesi gelmektedir. Her 
birimizin firmasında mutlaka 
düzenleme kapsamına girecek 
arkadaşlarımız vardır. Onlar 
için elbette hayırlısı olsun 
demek düşer bize. Ancak, 
zaten krediye erişimde çok 
ciddi sıkıntılar çekerken, bir 
anda toplu bir kıdem tazminatı 
ödeme yükümlülüğü ile 
karşı karşıya bırakılmamız, 
yetişmiş işgücünü kaybedecek 
olmamız, üretim adına son 
derece risklidir. O nedenle de, 
bu kapsama giren işverene 
uygun şartlarda özel kredi 
sağlanmasında fayda 
görüyorum” diye konuştu.

Yasal olarak geçerli 
sebeplerin oluştuğu bir 
ortamda yüksek enflasyonun 
şirketlerin mali tablolarında 
yaratmış olduğu etkiden 
arındırılması adına enflasyon 
düzeltmesine 2022 sonu itibarı 
ile gidilmesinin gerektiğini 
belirten Gökçüoğlu, “Konunun 
uzmanlarından işverene kadar 
tüm ilgili kesimler bu konuda 

hemfikir ise şirketler daha 
fazla mağdur edilmemelidir” 
ifadesini kullandı.

Kasım ayının terör saldırıları 
ile öne çıktığını hatırlatan 
Gökçüoğlu, “İstanbul İstiklal 
Caddesi’nde hain terör saldırısı 
sonucu ve Gaziantep’te 
havan topu saldırısı sonucu 
hayatlarını kaybeden 
vatandaşlarımıza ve devam 
eden operasyonda şehit düşen 
askerlerimize Allah’tan rahmet, 
ailelerine sabır ve yaralılara 
acil şifalar diliyorum. Ve tabi 
ki, İzmir’imizde yaşadığımız 
futbol terörü kentimize de, 
İzmir’in en köklü iki kulübüne 
de yakışmamıştır. Bir daha bu 
olayların yaşanmaması için 
ne gerekiyorsa yapılmalıdır. 
Yaralılara acil şifalar diliyorum” 
dedi.

Birlik mesajı
Gökçüoğlu, yeni dönem için 

dileklerini ise “Seçim sürecimizi 
bitirdik. Yeni dönem için 
Başkanlar öncülüğünde beyaz 
bir sayfa açarak; üzmeden, 
üzülmeden, kırmadan, 
kırılmadan, düşüncelerimizi 
sağlıklı, toleranslı, diyalog 
içerisinde, hoşgörülü, 
sağduyulu ifade ederek mutlu, 
huzurlu bir çalışma ortamını 
hep birlikte yaratabiliriz. Birlik 
ve beraberlik içinde, başarılı bir 
dönem geçirmemizi temenni 
ediyorum” sözleriyle ifade etti.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, EBSO 

Meclisi’nin Kasım ayı toplantı-
sında yaptığı konuşmasında 
Meclis’in 2022-2026 dönemin-
de hep birlikte sağlık, huzur ve 
hoşgörü içinde görev yapmayı 
diledi. Seçimlerde Meclis Üyesi 
Mustafa Karabağlı ile güzel 
bir yarış içine girdiklerini ha-
tırlatan Yorgancılar, “Kazanan 
EBSO olmuştur. Bundan sonraki 
süreçte hep beraber en iyisini 
yapmak için çaba gösterece-
ğiz. Elbette hatalarımız, eksik-

lerimiz olabilir; ama anlayışın 
ve tahammülün olduğu yerde 
hataları çözmek de kolaylaşır. 
Bunu göz önüne alarak, Mec-
lis’in desteği ile güzel bir dö-
nem geçirmeyi, başarılı işlere 
imza atmayı diliyorum. Elde 
edilecek başarı sadece Yöne-
tim Kurulunun veya Meclisin 
başarısı değil, 6100 sanayicinin 
başarısı olacaktır” dedi.

Teröre lanet
Son dönemde artan terör 

saldırılarını lanetlediğini dile 
getiren Yorgancılar, “İstanbul 

İstiklal Caddesi’nde gerçekle-
şen bombalı eylemde ve Ga-
ziantep’in Karkamış ilçesinde 
gerçekleşen terör saldırısında 
masum vatandaşlarımızı kat-
leden, son olarak Pençe-Kilit 
operasyonunda askerlerimizi 
şehit düşüren terörü lanet-
liyorum. Hayatını kaybeden 
vatandaşlarımıza Allah’tan 
rahmet, ailelerine sabır, yara-
lılara da acil şifalar diliyorum. 
Şu anda operasyonda olan 
Türk Silahlı Kuvvetlerimizin 
Allah yardımcısı olsun” diye 
konuştu.

Yorgancılar: “Azalan talep ve artan 
maliyetlerle PMI sekiz aydır düşük seyrediyor”

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, “Satınalma Yöneticileri Endeksi 
PMI Ekim itibariyle son 29 ayın en düşük seviyesini gördü. Bu durumun azalan 
talebin ve artan maliyetlerin bir yansıması olduğu çok net görünmektedir” dedi.
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Tarihi cezalar verilmeli
Çeşitli olaylara sahne olan 

Göztepe-Altay futbol maçın-
da yaşananların kendisini çok 
üzdüğünü dile getiren Yor-
gancılar, “İzmir futbolu zaten 
bölünmeden kaynaklı bir güç 
kaybı yaşıyordu. Şimdi fanatiz-
min de, insanlığın da dışına çı-
kan olaylar ne yazık ki İzmir’de 
futbola gölge düşürmüştür. Bu 
olayların tarihi cezalar verilerek 
tekrarlanmaması sağlanma-
lıdır. İzmirlilerin çocukları ile, 
eşleri ile gittiği ve keyif aldığı bir 
ortamı savaş alanına çevir-
meye kimsenin hakkı yoktur. 
O kişiler bir daha asla statlara 
alınmamalıdır” dedi.

Şiddetin son dönemde ülke-
mizin her yerinde öne çıktığını 
vurgulayan Yorgancılar, “Adeta 
yurt içi terör yaşanıyor. Gece 
kulüplerinde şarkısı çalınma-
dığı için şiddete başvurandan, 
toplu ulaşımda ilerlemediği 
için tekme tokat girenden, ma-
halle basmalardan, düğünler-
de silahla yaralamaya kadar 
varan çok ciddi bir şiddet 
eğilimi var. Kadına olan şiddeti 
saymıyorum bile. Dilerim bu 
ruh halinden bir an evvel çıkar 
ve huzurlu günlerimize geri 
döneriz” diye konuştu.

Deprem konutları 
sahiplerini buldu
‘Birlikten İzmir Doğar’ kam-

panyası kapsamında tamam-
lanan deprem konutlarının 
kura çekimini yapmanın mut-
luluğunu yaşadığını belirten 
Yorgancılar, “Törenimiz Sayın 
Valimizin katılımlarıyla ger-
çekleşti. Depremzedelerimize 
hayırlı olsun. Ayda bebek ve 
nice çocuklarımız bu acıları 
bir daha yaşamasın. Odamız 
ile birlikte kampanyaya katıla-
rak destek veren İzmir Ticaret 
Odası’na, İzmir Ticaret Borsa-
sı’na, Ege İhracatçı Birlikleri’ne, 

İMEAK Deniz Ticaret Odası İzmir 
Şubesi’ne, İzmir Esnaf ve Sa-
natkarlar Odaları Birliği’ne, Ege 
Genç İş İnsanları Derneği’ne, 
Ege Sanayiciler ve İşinsanları 
Derneği’ne, İzmir Sanayiciler ve 
İş İnsanları Derneği’ne ve katkı 
sağlayan herkese teşekkür edi-
yorum” ifadesini kullandı.

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
ile İzmir Ticaret Odası, İzmir 
Ticaret Borsası ve Deniz Ticaret 
Odası İzmir Şubesi Yönetim Ku-
rulu Üyeleri ve Meclis Başkanlık 
Divanları olarak Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliği Başkanı M. 
Rifat Hisarcıklıoğlu’nu ziyaret 
ettiklerini dile getiren Yorgancı-
lar, “İzmir’deki birlik ve beraber-
liği, üyelerimizin konularını, yeni 
çalışma dönemimizi istişare 
etme fırsatı bulduk.  TOBB bu 
dönem İzmir’e altı veya yedi 
tane meslek lisesi yapacak. Bir 
tane meslek lisesi Aliağa OS-
B’de yapılarak eğitime başladı. 
Bu konuyu da Meclis’e yeni ka-
tılan üyelerimize bilgi aktarmak 
adına dile getirmek istiyorum” 
dedi.

Küresel iflas raporu
Meclis toplantılarında özel-

likle küresel ekonomiden baş-
layarak yurt içinde yaşanan 
gelişmelere yönelik raporlarla 
ve verilerle konuşmasını yaptı-
ğını ve bilgi paylaşmaya gay-
ret ettiğini belirten Yorgancılar, 
“Küresel ekonomide de, içerde 
de yavaşlayan talep etkisini 
gösterirken, yeni yıla doğru kü-
resel ekonomiye ilişkin rapor-
lar da yayınlanmaya başladı. 
Küresel iflas raporu da bunlar-
dan biri. Allianz Trade Küresel 
İflaslar Raporu’nda enerji krizi, 
enflasyona odaklı faiz politi-
kası ve müdahale edilemeyen 
resesyonun iflas dalgasını te-
tikleyeceğini vurgulanıyor. Öyle 
ki, iflaslarda 2022’de yüzde 10, 
2023’te ise yüzde 19 oranında 

artış bekleniyor. Allianz Trade’i 
örnek almamın sebebi, yapılan 
ihracat veya şirketlerin ciroları 
bazında sigorta yapan kuru-
luşlar arasında yer almasıdır. 
2023 yılında iflasların Fransa’da 
yıllık yüzde 29 artışla 53 bin, 
Birleşik Krallık’ta yüzde 10 artışla 
27 bin, Almanya’da yüzde 17 
artışla 17 bin, İtalya’da ise yüz-
de 36 artışla 10 bin 900 vakayı 
aşması öngörülüyor. Çin’de 
parasal ve mali gevşemenin 
sınırlı etkisi nedeniyle iflasların 
yüzde 15 artması bekleniyor. 
Türkiye ve İspanya için ise 2023 
yılında 2019 seviyelerinin yüzde 
60 üzerinde iflas bekleniyor” 
diye konuştu.

Bu noktada önemli bir 
hatırlatma yapmak istediğini 
belirten Yorgancılar, “Nüfusu-
nun yarısından fazlası 40 yaş 
üzerinde olan Almanya’da yeni 
kuşağın yokluğu ya de aile şir-
ketini devam ettirmemesi ne-
deniyle birçok karlı şirket, ticari 
faaliyetlerine devam edemedi. 
Federal Almanya Ekonomi ve 
İklim Koruma Bakanlığı ve Al-
manya Sanayi ve Ticaret Odası 
koordinasyonunda yürütülen 
‘NEXXT-CHANGE’ veri tabanın-
dan devredilmesi planlanan 
firmalara ilişkin detaylı bilgilere 
ulaşılması mümkün. Firmaların 
devralınması noktasındaki fi-
nansman ihtiyacını karşılamak 
ve finansal planlamanın ger-
çekleştirilmesi adına Almanya 
Kalkınma Bankası KfW Bank da 
projenin önemli bir uygulayıcısı 
konumunda. Bunu da tekrar 
hatırlatmak isterim” ifadesini 
kullandı.

Kurulan ve 
kapanan şirketler
Küresel iflas raporundan, 

birçok ülkede şirketlerin faali-
yetlerini sürdürmekte zorlandı-
ğının anlaşıldığını dile getiren 
Yorgancılar, “Dönüp ülkemize 
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baktığımızda, TOBB’un kurulan 
ve kapanan şirket verileri bizi 
aydınlatmaktadır. 2021 yılının ilk 
10 ayına göre yapılan karşılaş-
tırmada bu sene İzmir’de ku-
rulan firma sayısının yüzde 20, 
kapanan firma sayısının yüzde 
60,8 arttığını görmekteyiz. Bu 
oran Türkiye genelinde yüzde 
25’e yüzde 56’dır. Önemli diğer 
bir nokta da, Türkiye genelinde 
imalat sanayide kurulan firma 
sayısının yüzde 5,9’u İzmir’den, 
yüzde 8’i Ankara’dan, yüzde 
37,8’i İstanbul’dandır. Benzer 
şekilde imalat sanayide ka-
panan firmaların yüzde 6,5’u 
İzmir’de, yüzde 7,7’si Ankara’da, 
yüzde 46,5’i İstanbul’da yerleşik 
firmalardır” bilgisini verdi.

KPMG tarafından yapılan 
ve dünyanın en büyük şirket-
leri arasında bin 300’den fazla 
CEO’ya yöneltilen sorulardan 
oluşan araştırmanın sonuç-
larına değinen Yorgancılar, 
“Önümüzdeki üç yılda büyü-
me hedeflerine ulaşmak için 
CEO’ların önemli gördükleri 
stratejilere dikkatlerinizi çeki-
yorum. Ortaklık, ittifak ve satın 
alma ana gündem olarak ön 
plana çıkmaktadır. Az önce 
sözünü ettiğim, Alman firmala-
rının satın alınması konusu bu 
nedenle önem arz etmektedir. 
Ayrıca, her on CEO’dan sekizi, 
önümüzdeki 12 ay içinde bir 
resesyon beklediğini söylerken, 
yedisi bu resesyonun beklenen 
büyümeyi sekteye uğrataca-
ğına inanıyor. CEO’ların yüzde 
39’u hâlihazırda işe alımla-
rı durdururken, yüzde 46’sı 
önümüzdeki altı ay içinde iş 
gücünü küçültmeyi düşünüyor. 
Ayrıca, her beş CEO’dan dördü, 
şirketlerini beklenen resesyo-
na hazırlamak için kısa vadeli 
dijital dönüşüm stratejilerine 
ara verdiğini veya yavaşlattı-
ğını belirtirken, siber güvenlik 
de artık en büyük riskler içinde 

yer almıyor. Çünkü şu an can 
derdine düşülmüş durumda” 
dedi.

PMI Ekim’de en düşük 
seviyeyi gördü
PMI verisi konusunda sek-

törel performansa dikkat 
çekmek istediğini ifade eden 
Yorgancılar, “PMI sekiz aydır 
baraj altındaki seyrini devam 
ettiriyor ve Ekim itibari ile yılın 
en düşük seviyesini gördü. Öyle 
ki 46,4 olan Ekim 2022 verisi 29 
ayın en düşük seviyesidir. Ekim 
itibariyle 12 aylık ortalamada 
ise sadece üç sektörün dışında 
tüm sektörlerin ve genel orta-
lamanın baraj altında kaldığını 
görüyoruz. Bu durumun azalan 
talebin ve artan maliyetlerin bir 
yansıması olduğu çok net gö-
rünmektedir. Önemli bir kalem 
olan ve agresif zam artışla-
rı yaşayan enerji maliyetleri 
de ortadadır. Bu bağlamda 
Avrupa ile saat farkı doğuran, 
uyandığımızda elektriğe muh-
taç eden yaz saati yerine kış 
saati uygulamasına geçilmesi 
hususunu bir kez daha talep 
ediyorum” diye konuştu.

Emeklilikte yaşa 
takılanlar
Üretimde böylesi bir tablo 

varken sanayicilerin karşı karşı-
ya kaldığı konulara bakıldığın-
da ilk sırada kamuoyunda EYT 
olarak dile getirilen, emeklilikte 
yaşa takılanlar konusunun yer 
aldığını belirten Yorgancılar, 
“Öncelikle yaşa takılan bir 
kesim, yani haksızlığa uğrayan 
bir kesim varsa bu haksızlığın 
giderilmesi gerektiğini düşünü-
yoruz. Buna karşı değiliz. Ama 
EYT çıktığında işverenin bu du-
rumdan olumsuz etkilenmesini 
istemiyoruz. 25 gün önce konu-
ya ilişkin basında bir açıklama 
yaptım. Bunun üzerine TOBB, 
MÜSİAD, İstanbul Ticaret Odası 

ve TİSK tarafından da yaşana-
cak sıkıntılar dile getirildi. EYT’li 
olanların yaş aralığı, ağırlıklı 
olarak 45-55 arasında bulunu-
yor. Bu insanlar emekli oldu-
ğunda yerine ikame edilecek 
kadronun bulunması, firmalar 
açısından önem arz ediyor. Di-
ğer önemli konu ise ödenecek 
kıdem tazminatı. Yasa Ocak’ta 
devreye gireceği için tabi ki yıl-
başında yapılacak olan asgari 
ücret zammı kıdeme yansıya-
cak. Bu ödemeyi firmaların na-
sıl karşılayacağı düşünülmedi. 
Bu anlamda şirketlerin kıdem 
tazminatı öderken sıkıntı yaşa-
maması adına hükümet, KGF 
kaynaklı veya esnafa yapıldığı 
gibi yüzde 7,5’la veya daha uy-
gun bir oranda, bir yıl ödemesiz 
beş yıl vadeli kredi çıkartılabilir. 
Böylece hem çalışan parasını 
nakit alabilir, hem de şirketlerin 
bilançoları bozulmaz. Dolayı-
sıyla EYT’nin mutlaka belirli bir 
formülle çıkması gerekiyor” 
ifadesini kullandı.

Enflasyon muhasebesi 
için şartlar oluştu
Sanayicinin karşı karşıya 

kaldığı bir diğer konunun da 
enflasyon muhasebesi oldu-
ğunu dile getiren Yorgancılar, 
“Bu konuyu muhtelif şekillerde 
değerlendirebiliriz. Ama kanun; 
‘Yurt içi üretici fiyatları en-
deksindeki artışın yüzde 100’ü 
aşması gerekiyor’ diyor. Son iki 
senedir bu oran aşıldı, izleyen 
her ayda da üç yıllık toplam 
enflasyon yüzde 100’ün üzerin-
de oldu. Yani enflasyon muha-
sebesine geçiş şartları oluştu, 
ancak hükümetimiz bunu 2023 
yılı sonuna erteledi. Erteleme-
den dolayı finansal tabloların, 
muhasebe kayıtlarının mutlaka 
güncellenmesi gerekiyor. Tabi 
daha önceki çıkan enflasyon 
muhasebesi uygulamasında 
olduğu gibi ‘vergiden muaftır’ 
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notunun düşülmesiyle. Bun-
dan da bir daha vergi alınacak 
olursa o zaman şirketler önemli 
bir ilave kaynak ihtiyacıyla 
karşı karşıya kalacak. O neden-
le enflasyon muhasebesinin 
daha önce uygulandığı gibi 
‘vergiden muaftır’ ibaresi konu-
larak yapılması gerekiyor” dedi.

Atık Yönetim Sorumlusu 
Firmalar Hakkında 
Yönetmelik Taslağı
Bir başka konunun ise 

Çevre, Şehircilik ve İklim Deği-
şikliği Bakanlığı’nın Atık Yönetim 
Sorumlusu Firmalar Hakkın-
da Yönetmelik Taslağı ile ilgili 
görüş talebi olduğunu ifade 
eden Yorgancılar, “Bakanlık bu 
yönetmelik taslağıyla ilgili bir 
çalışma yaptı, bunun da kimse 
farkında olmadı. Konuya ilişkin 
bilgilendirme maili üyelerimiz-
le paylaşıldı, bunun mutlaka 
incelenmesi gerekiyor. Konuyla 
ilgili çalışmaları yaptık, öneri-
lerimizi hazırladık. Çalışma ve 
Sosyal Güvenlik Bakanlığı’na, 
Çevre, Şehircilik ve İklim De-
ğişikliği Bakanlığı’na ve TOB-
B’a gönderdik. İlave edilmek 
istenen husus olursa Odamıza 
iletilmesini istiyoruz, zira ko-
nunun takipçisi olacağız” diye 
konuştu.

Ekonomik düzenlemeler
Yapılan son ekonomik dü-

zenlemeleri de Meclis Üyeleri ile 
paylaşan Yorgancılar, “BDDK, 
kredi kullanabilecek şirketler 
için daha önce 15 milyon TL 
olan yabancı para pozisyonu 
sınırını 10 milyon TL’ye indir-
di. Daha önceki uygulama-
da nakit pozisyonu, ‘finansal 
tablolarına göre aktif topla-
mından veya son bir yıllık net 
satış hasılatından büyük olanı 
yüzde 10’nunu geçen’ şirketler 
olarak uygulanan kısıtlama ise 
yüzde 5 olarak güncellenmiştir. 

Böylelikle, kredi kullanabilecek 
işletmeler için kapsam daha 
da daraltıldı. KDV iadesinin 
mükelleflerce yıl içinde nakden 
alınabilmesi imkânı sağlandı-
ğı resmi gazetede yayınlandı. 
Borca batık şirketler için sağ-
lanan kolaylık 1 Ocak 2024’e 
kadar uzatıldı. Resmi gazete-
de yayınlanan torba kanunla 
yenilenebilir enerjide vergi 
muafiyeti 25 KW’den 50 KW’ye 
çıkartıldı. Kaynak aktarımın-
dan itibaren beş yıl boyunca 
sermaye azaltımı yapmayan 
kurumlarda, bu sürenin so-
nunda sermaye azaltılmışsa, 
işletmeye konulan nakdi veya 
ayni sermayeyle, sermayeye 
ilave edilen unsurların toplam 
sermaye oranlanması suretiy-
le azaltıma konu edilen mik-
tar üzerinden vergilendirme 
yapılacağı açıklandı” ifadesini 
kullandı.

MB politika faizi, 
bankaların kredi faizine 
yansımalı
Bir başka önemli konunun 

da finansmana erişim oldu-
ğunu hatırlatan Yorgancılar, 
“Merkez Bankası politika faizini 
yüzde 9’a indirdi, diğer tarafta 
bankaların verdiği mevduat 
faizi yüzde 26-26,5 oranların-
da. Ancak bir fabrika inşaatına 
başlamak için bankadan kredi 
alınmak istense, bir yıl vade 
ile yüzde 25-26 oran veriliyor. 
10 ayda binanın bitirildiğini 
düşünürsek, iki ay sonra banka 
parayı isteyecek. Dolayısıyla 
politika faizi yüzde 9’sa, mut-
laka kredi faizlerine de bunun 
yansıması gerekiyor” dedi.

EBSO’nun projeleri
Sürekli resesyon, terör, 

yurt içi ve yurt dışı faizler gibi 
olumsuz konuları konuştukla-
rını, ancak üç güzel konuyu da 
dile getirmek istediğini belirten 

Yorgancılar, “Odamızın son 
kabul gören projesi ile birlik-
te şu anda üç aktif AB projesi 
yürüten Oda olarak Türkiye’de 
bir ilke imza attık. Kısaca bu 
projeleri sizlere hatırlatmak is-
tiyorum. Avrupa İşletmeler Ağı 
Single Market Programını 2011 
yılından bu yana yürütmekte-
yiz. Dönemsel olarak revize edi-
len programın son proje büt-
çesi 2.314.046 Euro tutarındadır. 
Bu projeyle dış ticaret yapan 
ve yapmak isteyen üyelerimizi 
hedefliyoruz. Sektörel Mükem-
meliyet Merkezlerinin Kurul-
ması Yoluyla Mesleki ve Teknik 
Eğitimin Kalitesinin Artırılması 
Hibe Programı’mızın proje büt-
çesi ise 484.800 Euro’dur . 60’ı 
İzmir’de, 30’u çevre illerde ve 
60’ı diğer illerde olmak üzere 
150 Elektrik Elektronik Meslek 
Lisesi Eğitmenini ve elektrik ve 
elektronik sektörü firmalarını 
hedefleyen projemizin ana 
amacı ise eğiticilerin eğitimi ve 
mesleki eğitim müfredatının 
hazırlanmasıdır. EBSO bu pro-
jenin tek sahibidir. Son kabul 
gören projemiz de ‘NEET’ler 
Makine Sektörünü Geleceğe 
Taşıyor’ ismini taşıyor ve proje 
bütçesi 329.621Euro. Bu proje ile 
15-29 yaş aralığında istihdam 
ve eğitimde olmayan ve en az 
yüzde 10’u kadın olmak üze-
re 75 genç, en az yüzde 30’u 
kadın olmak üzere 15 Meslek 
Lisesi Makine bölümü Eğitmeni 
ve EBSO bünyesinde bulunan 
makine sektöründen üyeleri-
miz hedefleniyor. Projenin ana 
amacını Münih’te 15 makine 
sektörü eğitmenine eğitim al-
dırarak, döndüklerinde genç-
lerimize eğitim vermelerini 
sağlamak ve ardından işbaşı 
eğitim programları düzenlen-
mesi oluşturuyor. Burada da 
EBSO projenin tek sahibidir. 
Beş ila altı sene önce Milano 
Ticaret Odası’yla Ege Bölgesi 
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Sanayi Odası, 292 bin Euro büt-
çeyle pastacılık kursu açmıştı. 
Burada 100 tane evde oturan 
ve iş sahibi olmayan erkek ve 
kadına pastacılık eğitimi ve-
rilmişti. Şimdi buradan mezun 
olanların sayısı beş bini geçti 
ve bunlar iş sahibi oldular. Bu 
şekilde yeni projelerle diğer 
sektörlerde de ihtiyaç duyulan 
elemanların yetişeceğine ina-
nıyorum” diye konuştu.

Her sene Oda üyelerine 
gönderilen liderlik anketiyle ilgili 
sonuçların hazırlandığını be-
lirten Yorgancılar, “Buna göre 
2020 yılında 91,3 ve 2021 yılında 
91,8 olan memnuniyet, 2022 iti-
barıyla 92,3 oldu. Her ne kadar 
mevcut memnuniyet sonuç-
lardan anlaşılsa da daha güzel 
işlere imza atmak için çalışma-
lara devam edeceğiz” ifadesini 
kullandı.

Yorgancılar konuları 
değerlendirdi
EBSO Meclisi Üyesi sanayici-

lerin gündeme getirdiği konu-
ları da değerlendiren Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender Yorgancı-
lar, Ahmet Özken’in bahsetmiş 
olduğu Yazılım Komitesini ülke-
nin geleceği olarak gördüğünü, 
dumansız sanayi olarak nite-
lendirdiğini, sermayesinin beyin 
ve bilgisayar olduğunu, akılları 
aynı yöne çalışan insanların 
başardığı bir sistem olduğunu 
söyledi. Bugün birçok Türk bilgi-
sayar yazılımcısının İrlanda’da 
çalıştığını belirten Yorgancılar, 
“Çünkü yapılan bu iş orada 
vergiden muaf tutuluyor. Kendi 
yazılımcılarımız ülkemizde 
kalsın istiyorsak bizim de bunu 
yapmamız gerekiyor. Ama biz-
de vergi dilimleri yüzde 25’ten 
başlıyor. Dolayısıyla ücretler 
yükseldiğinde vergi dilimlerinin 
yeni baştan güncellenme-
si gerekiyor. Bu yapılmadığı 
sürece aradaki makas açılıyor. 

Yazılım Komitesi kurulmasıyla 
ilgili bana öneri geldiğinde hiç 
düşünmeden ‘Hemen’ dedim, 
çünkü metal sektörü, tekstil 
sektörü, gıda sektörü ne kadar 
önemliyse, bugün yazılım da 
en az onlar kadar önemlidir. 
Hindistan düzeyine gelebilme-
miz için ilk önce eğitim sistemi-
mizi kurgulamamız gerekiyor. 
Yazılımın günümüzdeki önemi 
UBER, Airbnb ve Alibaba gibi 
firmalardan ortaya çıkıyor. 
Burada akıllı telefonu ve kredi 
kartı olan herkes potansiyel, 
uluslararası bir alıcıdır. Maale-
sef bizim böyle bir markamız 
bulunmuyor” dedi.

Kemalpaşa Lojistik Mer-
kezi A.Ş.’nin sermaye artırımı 
için Meclis’ten onay aldıklarını 
belirten Yorgancılar, kuruluş 
konusunda bir tarafta Tica-
ret Bakanlığı ve bir tarafta da 
Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığı 
olunca bürokrasiye takılan ko-
nular doğduğunu, nihayetinde 
konuların aşıldığını ve merkeze 
bir an önce başlayıp bitirmeyi 
istediklerini söyledi.

Ertan Soydan’ın konuşma-
sında Ulusal Hidrolik Pnömatik 
Kongresi ve Sergisi’nin sadece 
kongre bölümünden bahsetti-
ğini, ancak etkinliğin sergi bö-
lümünün de çok faydalı oldu-
ğunu dile getiren Yorgancılar, 
“Sergide firmaların tanıtımıyla 
ilgili uygulamalar yer aldı. Sek-
törün içinde olanlar hidroliğin 
ne olduğunu, pnömatik maki-
nedeki çalışma dozajlamasına 
kadar yapılan sistemlerdeki 
faydaları mutlaka biliyorlar. 
Ancak serginin herkes için çok 
faydalı olduğunu düşünüyo-
rum ve bu etkinliği küçük bir 
fuar olarak nitelendiriyorum. 
Ayrıca etkinlikte sektöre iliş-
kin finansmana erişim, ham 
maddeye ulaşım, yüksek faiz, 
Ür-Ge teşviklerinin paylaşılma-
sı, eleman sıkıntısı gibi konulara 

değindim. Ama ne yazık ki bu 
konular her sektör için geçerli” 
diye konuştu.

Erdoğan Çiçekçi’nin konuş-
masını dikkatle dinlediğini dile 
getiren Yorgancılar, “Bu konu-
larda kendisinin ne kadar tec-
rübeli, bilgili ve hassas olduğu-
nu biliyorum. EYT konusundaki 
sıkıntıları, bire bir olmasa da 
yüzde 70’ini kapsayacak şe-
kilde 25 gün önce açıkladım. 
Bunun bir sisteme bağlı olması 
gerektiğini ifade ettim. Ya giriş 
tarihlerine göre ya da bir yıllık 
- iki yıllık süre zarflarına yayıl-
ması önerisinde bulundum. 
Çalışan kesimden gelen cevap 
ise ‘EYT’de herhangi bir şekilde 
şarta bağlı uygulama istemi-
yoruz’ yönünde oldu. Sanayici 
tarafında yaşanacak sıkıntıları 
dile getirdiğimde ise sanki Oda 
EYT’yi istemiyor gibi bir hava 
yaratıldı. Bakanın, kıdem taz-
minatının taksitlendirilebileceği 
açıklamasının da bir anlamı 
olmadı. Netice itibariyle karşı 
taraf zaten alacağını garanti-
lediyse taksitlendirmek isteme-
yecektir” ifadesini kullandı.

35 saat çalışma konusunun 
çok hassas bir konu olduğunu 
belirten Yorgancılar, “Bugün 
Almanya bile çalışma süresini 
40-45 saate çıkarma yönünde 
çalışma yapıyor. Ayrıca enf-
lasyon 11,7 seviyelerinde iken 
sendikaların anlaştığı toplu 
sözleşme yüzde 8 oldu. İşveren 
‘işi yürütemezsem kapatırım’ 
dediği için, işçi de işini kaybet-
mek istemediği için anlaşabi-
liyorlar. Sayın Çiçekçi’nin Yeni 
Yüzyılın İktisat Kongresi Ara 
Raporunda yazanları farklı de-
ğerlendirmesini isteyeceğim. 
Çünkü bu toplantıların devamı 
gelecek ve onların da kitap-
çıkları hazırlanacak. Dolayısıyla 
bunu bir veri değerlendirmesi 
gibi algılamak doğru olacaktır” 
dedi.
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Yorgancılar, İzmir İktisat 
Kongresi’nin sadece İzmir’in 
değil, bütün Türkiye’nin iktisat 
kongresi olduğunu vurguladı 
ve “Kongre 2023’te 100. yılına 
giriyorken tüm İzmir’in katkı-
larıyla tek bir etkinlik yapılma-
sı gerekirdi. Ama maalesef 
Büyükşehir Belediyemiz ayrı bir 
etkinlik, Valiliğimiz ayrı bir et-
kinlik yapıyor. Böylelikle de 100. 
yıl kutlamaları ikiye bölünmüş 
oluyor” diye konuştu.

İzmir’in hem tarım kenti, 
hem ticaret kenti, hem sana-
yi kenti, hem de turizm kenti 
olduğunu ve bunların dördünü 
birbirinden ayıramayacakla-
rını dile getiren Yorgancılar, 
“Turizm anlamında İzmir’in 
Antalya gibi sahilleri ve otelleri 
olmadığı için turizmden ne 
alırsa kârdır. İzmir’in yedi tane 
çıkışı bulunuyor, hepsinde 
tarım ve konut arazisi, sanayi 
arazisi bulunuyor, ama belki 
Kocaeli ile İstanbul’un birleş-
mesi gibi Turgutlu’ya kadar bir 
çalışma yapılabilir. Eğer İzmir 
geçen sene 15 milyar dola-
ra yakın ihracat yapıp 9,5-10 
milyar dolar ithalat yapan bir il 
konumuna geldiyse bu, ya-

bancı sermayenin en çok ter-
cih ettiği, en çok sanayi üreti-
minin yapıldığı il konumunda 
olmasından kaynaklıyor. 
OSB’lerimizin dolu olmasından, 
üretim yapılmasından kay-
naklanıyor” ifadesini kullandı.

Remzi Peköz’ün dile getirdi-
ği parça boyahaneleri, yıka-
ma tesisleri ve ahtapot baskı 
sistemleri üreticilerinin bir OSB 
içinde toplanması konusunu 
not aldığını söyleyen Yor-
gancılar, Meclis Üyesi Önder 
Tekeler’in tekstil boyamada 
kullandıkları su miktarıyla ilgili 
olarak hazırladıkları bir pro-
je bulunduğunu, bu konuyla 
ilgili İzmir Kalkınma Ajansı’yla 
görüştüklerini, başarabilirlerse 
su kullanım miktarını çok ciddi 
oranda aşağıya çekeceklerini 
dile getirdi.

Mustafa Tunçer’in dile 
getirdiği If Wedding Fashion 
Fuarı etkinliğinin EBSOHABER 
dergisinde yer aldığını belir-
ten Yorgancılar, OSB’ler ile ilgili 
olarak birçok sektörün ihtiya-
cı bulunduğunu, taleplerinin 
olduğunu, daha önce İzmir 
Büyükşehir Belediyesi ile bu 
konuyu görüştüklerini, kendile-

rine gösterilen yerlerin OSB için 
uygun olmadığını gördüklerini, 
Büyükşehir Belediye Başkanı 
Tunç Soyer’in de dile getirdiği 
üzere konuyu yeniden görüş-
meye gideceklerini ve uygun 
yer buldukları zaman sektör 
bazlı çalışmaları yapacaklarını 
dile getirdi.

Yıldıray Yalınız’ın dile getir-
diği üzere seçimlere katılım 
konusunda maalesef gere-
ken ilginin gösterilmediğini 
vurgulayan Yorgancılar, en 
çok çekişmenin yaşanacağı 
düşünülen Özel Amaçlı Maki-
ne Sanayi Meslek Komitesinin 
seçimlerinde bile 204 firma 
temsilcisinden 150’sinin oy 
kullandığını söyledi.

Yorgancılar, sekiz meslek 
komitesinin başkanlarının 
kadın olduğunu, bunlardan 
birinin de kendi komitesi 
olduğunu belirterek Meclis’i 
tanımaları ve EBSO’da daha 
çok kadın Meclis Üyesi olması 
adına Meclis Başkanı’na kadın 
Komite Başkanlarını Mec-
lis’e çağırmalarını önerdiğini, 
bugün de Beydemir firmasını 
temsilen Seçil Kaynak’ın arala-
rında olduğunu ifade etti.

MECLİS
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Ahmet Özken
Yazılımda olmamız 
gereken yerde değiliz
EBSO Meclis Üyesi Ahmet 

Özken 2022-2026 döneminin hayırlı 
olmasını dileyerek, güzel projelere 
imza atılmasını temenni etti.

EBSO Meclisi’nde 53. Grup 
Yazılım Sanayi Meslek Komitesini 
temsilen yer aldığını belirten Özken, 
“Her ne kadar yeni Meclis üyeleri 
arasında bulunsam da bir önceki 
dönem 60. Grup Çeşitli İmalat 
Sanayi Meslek Komitesinde Komite 
Başkanı olarak görev yaptım. 
Bu komite bilindiği üzere birçok 
sektörü içerisinde barındırmaktadır. 
İki yıl önce komitede birlikte 
görev yaptığımız Yıldıray Yalınız 
ile Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’dan Bilişim Komitesinin 
açılması hususunda bir talepte 
bulunduk. Bu süreçte Sayın 
Yorgancılar bize çok yardımcı oldu. 
Desteklerini esirgemeyen Yalınız ve 
Yorgancılar’a teşekkür ediyorum” 
dedi.

1996 yılından bu yana gümrük 
müşaviri olarak çalıştığını, yapmış 
olduğu ihtisas, yüksek lisans ve 
doktora çalışmalarında dış ticaretin 
ve gümrük alanının teknolojik 
anlamda gelişmeleri yakından takip 
etmesi gerekliliği nedeniyle ciddi 
anlamda projeler yapma şansının 
bulduğunu belirten Özken. “Yüksek 
lisans ve doktora tez konularımda 
da zaten dış ticaret ve gümrük 
alanında bu işlemleri gerçekleştiren 
firmaların işlemlerinin 
kolaylaştırılması, basitleştirilmesi, 
maliyetlerin azaltılması ve 
operasyonel süreçlerin hızlı bir 

şekilde ortaya çıkartılmasıyla 
ilgili süreçler yer aldı. İzmir’deki 
üniversiteler başta olmak üzere şu 
ana kadar 75 farklı ilde bakanlığın 
verdiği yetkiyle, ekonomi, işletme, 
dış ticaret ve teknolojinin getirdiği 
yenilikleri anlatmak üzerine yaklaşık 
30 binden fazla kişiye eğitim, 
seminer verme şansı buldum. 2010 
yılında endüstri mühendisi olan 
eşimle birlikte kurmuş olduğumuz 
şirketimizde üniversitedeki başarılı 
öğrencileri öncelikle istihdam 
etmek kaydıyla merkezi İzmir olmak 
üzere hem gümrük ve dış ticaret 
danışmanlığı, hem de yazılım 
konusunda hizmet verdik. Yaklaşık 
10 kitap yazdım ve bazısı şu anda 
üniversitelerde ders kitabı olarak 
okutuluyor. EBSO’daki 10 yıllık 
geçmişimin ilk beş yılında yedek 
komite üyesi, sonraki beş yılımda 
Komite Başkanı olarak görev 
yaptım. Şimdi de Meclis Üyesi 
olmaktan büyük gurur duyuyorum. 
Aynı zamanda Türk Eğitim Vakfı’nın 
İzmir Yürütme Kurulu’nda görev 

alıyorum. Bu anlamda eğitim 
konusunu gerçekten önemsediğimi 
vurgulamak istiyorum” diye 
konuştu.

20 yıl önce şirketlerin piyasa 
değerlemelerine bakıldığında ilk 
10’un içerisinde Ford ve Walmart 
gibi büyük firmaların arasında 
yazılım sektöründen sadece 
Microsoft’un yer aldığını hatırlatan 
Özken, “2020’de tekrar Dünya 
Gümrük Örgütünün ve ICC’nin 
yapmış olduğu değerlendirmelere 
bakıldığında ilk 10’un içerinde 
Microsoft’un yanına Google’ın, 
Facebook’un, Amazon’un ve 
Alibaba’nın eklendiğini görüyoruz. 
Dünya üzerinde yazılım ve bilişim 
alanında geçen yıl yaklaşık 750 
milyar dolarlık ticaret gerçekleşti. 
Bu bütçenin içerisinde dış ticaretin 
yazılım alanını ilgilendiren 
konularında Türkiye’nin aldığı pay 
1 milyar doların altındadır. Yani 
olmamız gereken yerde değiliz. 
İhracatçılar Birliği içerisinde 
yer alan ve yeni kurulan yazılım 
firmaları, bu anlamda ciddi 
yatırımlar gerçekleştirdi. Bu 
sektörde küçük bir organizasyonel 
dokunuşla yüzde 100 yerli sermaye 
kullanarak, başka hiçbir kaynak 
kullanmaksızın yazılım üretip 
ihracat yapılabiliyor. Emek yoğun 
olmayan, zekâ ihracatı yapan 
bir sektörüz. Gelişmiş ülkelerde 
yazılım sektöründe ihracata 
ve istihdama katkı oranı yüzde 
2, 3 hatta 5’lere kadar çıkıyor. 
Hindistan geçen yıl 180 milyar 
dolarlık ihracat yaptı ve bunun 
yüzde 10’u yazılım ihracatıydı. Bu 
başarının, Amerika’daki Silikon 

Sanayicinin gündemi üretim

AhmetAhmet
ÖzkenÖzken

Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclisi Üyesi sanayiciler, EBSO Kasım ayı Meclis 
toplantısında yazılım sanayinin mevcut durumu ve geliştirilmesi olanakları, 
Lojistik Köy, makina imalat sektörünün sıkıntıları ve EYT düzenlemesi konularını 

gündeme getirdiler.
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Vadisi’nde çalışan yazılımcıların 
birçoğunun Hint kökenli olmasıyla 
büyük ilgisi var. 2016 yılında 
Hindistan’da Yazılım ve Bilişim 
Teknoloji Bakanlığı kuruldu ve 2021 
yılında yazılım firmalarına 1 milyar 
dolar karşılıksız fon sübvansiyonu 
yapıldı” ifadesini kullandı.

Hindistan’ın uç bir örnek 
olduğunu, ancak Almanya, özellikle 
Finlandiya, İrlanda, Hollanda gibi 
diğer gelişmiş ülkelere bakıldığında 
da yazılım sektörünün ihracat ve 
istihdama katkısının yüzde 3-5 
dolayında olduğunun görüldüğünü 
dile getiren Özken, “Ülkemiz bu 
işin ciddi anlamda gerisinde kaldı. 
Bu konuda hükümet kanadından 
verilen destekler önem arz ediyor. 
İrlanda’da tüm yazılım firmalarına 
verilen destekler, teşvikler 
karşılıksızdır. Bu göz önüne 
alındığında ülkemizde bu konuda 
devlet politikasına biraz daha 
stratejik önem ve değer verilmesi 
gerekiyor. Özellikle hem kamu 
hem de sivil toplum kuruluşları ve 
üniversitelerin bu konuyu stratejik 
eylem planlarına alıp bu doğrultuda 
hareket etmesi önem arz ediyor. 
Sonuç olarak iyi yazılımcıları 
yurtiçinde tutmakta zorlanıyoruz” 
dedi.

Kemalpaşa Lojistik Köy ile 
ilgili yaklaşık 10 yıldır süren bir 
süreç bulunduğunu hatırlatan 
Özken, “Avrupa Birliği’nde 70’ten 
fazla lojistik köy bulunuyor ve 
dış ticaretin büyük bölümü 
buralarda gerçekleştiriliyor. 
Gerçekten önemli olan bu konuda, 
ticaretin kolaylaştırılması ve 
işlem maliyetlerinin düşürülmesi 
noktasında çok daha iyi olan bu 
yerlerin ülkemizde de devreye 
girebilmesi için üzerlerimize düşeni 
yapmaya hazırız ve bu anlamda 
Yönetim Kurulunun desteğini 
bekliyoruz” diye konuştu.

EBSO bünyesinde yedi farklı 
çalışma grubu bulunduğunu 
dile getiren Özken, “Meclis 
üyelerine, yer almak istedikleri 
grubun ve varsa önerilecek 

grubun bildirilmesine dair bir mail 
gönderildi. O maile cevap yazarken 
bir talep ilettim. Talebimde 
‘EBSO’nun 6100 üyesinin yaklaşık 
yüzde 40-45’i ihracat ve ithalat 
gerçekleştiriyor, bu süreçlerde 
özellikle kamu kurumlarıyla anlık 
sıkıntılar yaşanıyor. Çözümü 
hususunda her ne kadar Yönetim 
Kurulundan destek görsek de bir 
çalışma grubu oluşturulmasını 
talep ediyorum’ dedim. Bu 
grupta sanayicilerle birlikte direkt 
uygulayıcı kuruluşların yetkililerinin 
de yer alması, anlık çözüm 
önerileriyle birlikte yönetmelik 
hazırlanması gerekiyorsa bunu 
birlikte kaleme alarak, sanayicinin 
fırsat maliyetlerini ortaya 
çıkartabileceğimizi düşünüyorum” 
ifadesini kullandı.

Ertan Soydan
Makina imalat 
sektörünün konuları
EBSO Meclis 

Üyesi Ertan Soydan, 
38. Grup Genel 
Amaçlı Makine ve 
Teçhizatı Sanayi 
Meslek Komitesini 
temsilen Meclis’te 
yer aldığını 
belirterek yeni 
Meclis Üyeleri 
arasında bulunsa da 
Meclis toplantılarına 
aşina olduğunu, zira 
1991 yılından 2013 
yılına kadar İzmir 
Ticaret Odası’nda 
çeşitli görevlerde 
yer aldığını söyledi.

16-19 Kasım tarihleri arasında 
makine imalatı sektörünün önemli 
bileşenlerinden birisi olan ve 
hidrolik-pnömatik sektörünün 
en önemli etkinliği olan Ulusal 
Hidrolik Pnömatik Kongresini 
gerçekleştirdiklerini belirten 
Soydan, “Bilindiği üzere kongreler, 
bağlı olduğu sektörde dünyada ve 
ülkemizde vuku bulan teknolojik 
yeniliklerin ve bilimsel çalışmaların 

sektör mensuplarıyla paylaşıldığı 
platformlardır. Kendi sektörümüzde 
ise kongre yapma fikri ilk defa 1996 
yılında ben ve birkaç arkadaşımın 
girişimiyle oluştu. Bu da Makine 
Mühendisleri Odası öncülüğünde 
gerçekleşti. 1999 yılında yaptığımız 
ilk kongrede ve 2001 yılında yapılan 
ikinci kongrede kongre başkanlığı 
görevini üstlendim ve bugüne 
kadar yapılan dokuz kongrenin 
tamamının yürütme kurulunda 
görev aldım. Meclis Üyesi Durmuş 
Kara da yürütme kurulunda yer 
aldı ve 2001 yılından beri beraber 
görev yapıyoruz. Kongre Tepekule 
Kongre Merkezi’nde yapıldı ve aylık 
faaliyet filminde de görüldüğü 
üzere, kongrenin açılışına Sanayi 
ve Teknoloji Bakan Yardımcısı 
Hasan Büyükdede, EBSO Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, 
EBSO Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu ve İzmir Ticaret Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut 

Özgener de katıldı 
ve Başkanlar 
gerçekten özenle 
hazırlanmış 
konuşmalar yaptılar. 
Kongrenin birinci 
günü akşamı 
yapılan Makine 
İmalat Sektöründe 
İhracat Olanakları, 
Kamu Teşvikleri ve 
Beklentiler başlıklı 
panelde ise Bakan 
Yardımcısı Sayın 
Büyükdede ve 
Meclis Başkanımız 
Sayın Gökçüoğlu 

panelist olarak yer aldılar ve 
katılımcılara çok değerli bilgiler 
aktardılar. Başkanlarımıza teşekkür 
ediyorum” dedi.

Kongrede 624 kayıtlı delegenin, 
248 kurs katılımcısının, 487 
atölye çalışması katılımcısının 
ve 330 ziyaretçinin yer aldığı 
ve katılımcıların yüzde 90’ının 
mühendis olduğu bilgisini veren 
Soydan, “52 bilimsel bildiri sunuldu 
ve 16 atölye çalışması yapıldı. 

ErtanErtan
SoydanSoydan
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Sektördeki son teknolojik yenilikler, 
gelişmeler ve bilimsel çalışmalar 
katılımcılarla paylaşıldı. Bir panel 
ve üç yuvarlak masa toplantısıyla 
sektör sorunları ve beklentileri 
açık oturum şeklinde katılımcılarla 
paylaşıldı. Diğer taraftan oturum 
başkanlığını yaptığım Hidrolik 
Pnömatikte Elektrifikasyon, 
Fırsatlar ve Olanaklar konulu 
yuvarlak masa toplantısı da çok 
verimli geçti” diye konuştu.

Makine imalat sektörünün bütün 
sektörlerde olduğu gibi temel 
sorunları bulunduğunu dile getiren 
Soydan, “Özellikle 3-4 aydan beri 
finansmana ulaşımda çok ciddi 
zorluklar yaşıyoruz. Büyüme için 
şart olan yeni yatırım teşviklerinde 
de çok ciddi zorluklar ve çok 
yüksek faizler var. Hammadde 
temininde ciddi sıkıntılar yaşıyoruz, 
döviz bazında artan hammadde 
fiyatlarıyla karşı karşıyayız. Ara 
eleman sıkıntıları inanılmaz 
boyutlara ulaştı, bilhassa kaynakçı 
ve torna ustası konusunda yeni 
eleman bulmak bir yana, eldekileri 
tutmak dahi sorun haline geldi. 
Yönetim Kurulundan, makine 
imalat sektörünü ilgilendiren 
tüm devlet teşvikleri, Ur-Ge 
projeleri konusunda üyelerin 
bilgilendirilmesini ve seminerler 
düzenlenmesini talep ediyoruz. 
Dile getirdiğim konular sadece 
şu an yaşadığımız konulardır, ana 
sıkıntılardır. Çözümü konusunda 
Yönetim Kuruluna güveniyoruz 
ve konuların takipçisi olacağız” 
ifadisini kullandı. 

Erdoğan Çiçekçi
İkinci Yüzyılın İktisat 
Kongresi ve EYT konusu
EBSO Meclis Üyesi Erdoğan 

Çiçekçi, sanayiciler olarak zor 
bir iş yaptıklarını belirterek 2023 
yılının 2022 yılına göre çok daha 
zor geçeceğini, ülke olarak seçim 
yaşanacağı göz önüne alındığında 
hükümetin de değişme ihtimali 
bulunduğunu ve Meclis’te ana 
muhalefet partisine mensup 

olan İzmir Büyükşehir Belediye 
Başkanı’nın konuşma yapmasından 
dolayı söz almak istediğini söyledi.

Meclis toplantısı öncesinde 
dağıtılan İkinci Yüzyılın İktisat 
Kongresi Ara Raporunu okuyunca 
bazı hususların dikkatini çektiğini 
ifade eden Çiçekçi, “Gözlerden 
kaçmış olabileceği veya gelecekle 
ilgili tedbir alınması gerekir 
düşüncesiyle Sayın Soyer’e 
konuşmasının ardından uyarıda 
bulundum. Raporda yer alan 
işçi grubu toplantısına 35’i fiziki, 
dokuzu çevrimiçi olmak üzere 44 
sendika katılmış. Çiftçi grubuna 41’i 
fiziki, dokuzu çevrimiçi olmak üzere 
50 çiftçi örgütü katılmış. Sanayici, 
tüccar ve esnaf grubu toplantısına 
39’u fiziki, dördü çevrimiçi olmak 
kaydıyla 43 işveren katılmış. Bu 
ifadeler üzerine cevapları da vardır 
diye okumaya devam ettiğimde 
dört madde dikkatimi çekti. 
Aslında işçi ve işveren etle tırnak 
gibidir. İşçinin olmadığı bir sanayi 
düşünülemez. Bu durumu birbirine 
zarar vermeyecek şekilde yaşatmak 
gerekir. Bugün mevcut olan 
çalışmalara bakıldığında işçi işveren 
ilişkileri, eskiden olduğu gibi 
gergin değil. Ekonomimiz de iyi 
olsa ortam daha da iyi olacak diye 
düşünüyorum. Zira bugünkü patırtı 
ve gürültü, fakirleşmiş bir ülke 
olarak yaşadığımız sıkıntılardan 
kaynaklanıyor. Ama tek taraflı 
yapılan çalışmalar da beni rahatsız 

ediyor. Ara Rapordaki ‘Etkin bir iş 
güvencesi sistemi kurulacak ve işe 
iade, işçinin iradesine bırakılacaktır’ 
ifadesini ele aldığımızda, işçinin 
işten çıkarıldığı zaman mahkeme 
yoluyla sekiz maaşına kadar 
ücret alıp yoluna devam etmesi 
yerine işe iadenin işçinin iradesine 
bırakıldığını görüyoruz. Mahkemelik 
olmuş bir süreçten sonra bir 
işçinin nasıl aynı işyerine dönüp 
çalışacağını anlayamıyorum. 
Diğer bir ifadede ‘İşçi haklarını 
pazarlığa açık hale getiren zorunlu 
arabuluculuk sistemi kaldırılacaktır’ 
deniyor. Burada yepyeni bir sistem 
kuruldu ve işçiyle işveren arasındaki 
itilafların çoğu arabulucuda 
çözülmeye başlandı. Taraflar bura 
alışma sürecindeler ve fevkalade 
adil bir sisteme doğru gidiliyor. 
Bu ifadeler karşısında sanki her iki 
tarafın da katılımıyla bir kongre 
yapılmış gibi bir düşünce yaratılıyor 
ve bu nedenle ‘Olmaz böyle 
kongre’ diyorum” dedi.

Rapordaki bir başka ifadede 
yer alan ‘Kamu, özel sektör ve iş 
kolu ayrımı olmaksızın taşeronluk 
sistemi kaldırılacaktır’ sözlerini 
değerlendirmeden önce kendi 
firmasında taşeron olmadığının 
altını çizen Çiçekçi, “Bugün 
Türkiye’nin 250 milyar dolarlık 
ihracatında uygulanan rekabet 
şartlarının çok büyük oranda 
taşeronluk sistemiyle oluştuğu 
düşünüldüğünde, ‘taşeronluk 
kölelik sistemidir’ ifadesi kabul 
edilemez. Zaten taşeronluğu 
istismar eden herkes açılan 
davaları kaybetti. Böyle bir rapor 
hazırlanmadan önce mutlaka 
karşı grubu olan, araştırıcı ve 
müzakere edilen bir alt konseyde 
değerlendirilmesi gerekir. Yoksa 
yapılan çalışmanın bizi ileriye 
taşımasının mümkün olamaz. 
Aksine, bunun bizi geriye 
götürmesi de kaçınılmazdır. 
Haftalık genel çalışma süresinin 
35 saate, madenlerde de 25 saate 
indirilmesi hususu tartışmaya 
dahi açılamaz. Bugün Belçika bile 
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35 saatin münakaşasını yapıyor. 
İşçiyle işverenin hiçbir itilafı yok, 
ama 54 tane sendikayla var. Bu 
anlamda görev verilirse yapılacak 
toplantılarda EBSO’yu seve seve 
temsil edebilirim” diye konuştu.

EYT düzenlemesinin özel 
bir kanun olduğunu ve kimseyi 
gücendirmek istemediğini 
vurgulayan Çiçekçi, “Ancak bu 
toplum EYT’nin yükünü kaldıramaz. 
Bu durum Avrupa’da yaşansa 
kanunen asla evet denilmezdi. 
Geçmişte bir yanlış yapıldı, şu an 
ise bu yanlış, bir başka yanlış ile 
çözülmeye çalışılıyor ve bunun 
faturası en çok sanayiciye kesilecek. 
Sayın Bakan bir konuşmasında 
‘İşveren, kıdem tazminatında işçiyle 
anlaşmak kaydıyla taksitlendirme 
yapabilir’ dedi. EYT gibi özel bir 
kanuna iki tane kural konmazsa 
bazı kuruluşlar çok ciddi 
etkilenecek. Bunlardan ilki EYT’yle 
işçinin çıkarılması, işverenin bir yıl 
içerisinde yapacağı ve yazılı olarak 
Ocak sonuna kadar açıklayacağı 
programla olur denmesi ve 
işyerinde EYT’lilerin yüzdelik dilime 
göre belirli kriterlerle çıkışların 
yapılmasıdır. Ayrıca 3600 gibi bir 
tehlike de bulunuyor ve bu hiç 
dillendirilmedi. Aralık sonunda 
200 bin lira olan kıdemin 1 Ocak’ta 
300 bin lira olacağını dikkatlere 
sunuyorum. İkinci kural ise kıdem 
tazminatının taksitlendirilmesi 
hususudur ve bu taksitlendirmenin 
banka faizinin de yüzde 9’a göre 
olması gerektiğidir. EYT sanayicinin 
sırtına yüklenemez, bu konuya 
mutlaka itiraz edilmesi gerekiyor” 
ifadesini kullandı.

Çiçekçi ayrıca İkinci Yüzyılın 
İktisat Kongresi Ara Raporunda bir 
tek sanayicinin sözünün olmadığını, 
İzmir’in tarım şehri mi, sanayi 
şehri mi olduğunun da münakaşa 
edilmesi gerektiğini dile getirdi.

Remzi Peköz
Meclis tutanakları ve OSB alanı
EBSO Meclis Üyesi Remzi 

Peköz, Meclis Başkanı H. İbrahim 

Gökçüoğlu’nun dostluk içerisinde 
Meclis üyeliğini paylaşma ve 
dostlukla hizmet etme dileğini 
bütün kalbiyle kabul edip 
onayladığını belirtti. EBSO 
Meclisi’nde vatan hizmeti için, 
İzmir’e katkıda bulunmak için görev 
yaptıklarını ifade eden Peköz, 
“Ancak kürsü dokunulmazlığı diye 
bir şey var. Tabii ki sınırlarımızı 
ve haddimizi bileceğiz, ama 
kişilerin birbirleri için olumsuz 
düşünceler içinde olmasını kabul 
edemem. Deneyimli bir Meclis 
Üyesi olarak şunu söylemek isterim 
ki, olaylara ezeli rakip gibi değil, 
karşımızdakinin ne dediğini iyi 
dinleyip, memleketimiz için bir 
hizmet veya bir gelişmeye destek 
içeriyorsa tüm bağlantılardan, 
arkadaşlık duygularından arınıp 
sadece işe odaklanarak bakmamız 
gerekiyor. Geçen toplantı tutanağını 
satır satır inceledim. EBSO kürsüsü, 
konuşma yapmak için cesaret 
isteyen bir yerdir. Bireyin eteğinde 
taşı olması ve düzgün sözler 
söylemek için kürsüye çıkması 
gerekir. Dolayısıyla söylenen 
sözlerin hepsi değerlidir. Bir önceki 
toplantıda Başkanın aday olduğu 
grupta çift liste yapılmaya çalışıldığı 
ve bunun teamüllere aykırı 
olduğu söylendi. Ben de böyle bir 
teamülümüzün olmadığını yüksek 
sesle dile getirdim, Atıl Akkan 
örneğini verdim. Zaten bir seçim 
yarışına girilmişken, Başkanlık 

yapmış aday rahat rahat seçilsin 
diye hiçbir şey yapılmamasını 
doğru bulmuyorum. Adayların 
öncelikle komite seçiminde 
önünün kesilmesi gerekir, zira 
gönüllü oldukları bu yarışta hiçbir 
çıkar gözetmeden mücadele 
ediyoruz. Bu bağlamda Meclis’te 
yaptığım konuşmaların aynen 
tutanaklara geçirilmesini istiyorum 
ve bunları EBSOHABER’de de 
görmek istiyorum. Kürsüye 
sadece 109 Meclis Üyesine 
hitap etmek için çıkmıyorum, 
bu söylemler EBSOHABER ile 
ana kitleye ulaşmak zorundadır. 
Netice itibariyle geçen toplantı 
tutanağında Atıl Akkan’dan 
bahsettiğim ve ‘böyle bir teamül 
olmadığı’ hususunu ifade ettiğim 
noktalara yer verilerek gerekli 
düzeltmenin yapılmasını istiyorum” 
dedi.

Meclis Başkanı Gökçüoğlu 
da Meclis konuşmalarını aynen 
tutanaklara yansıtmanın EBSO’ya 
çok büyük bir faydası olmayacağını 
düşündüğünü, konuşulan 
bazı konuların Meclis’e özel 
olduğunu, her konuşmayı dışarı 
yansıttıklarında Oda açısından 
sıkıntı oluşabileceğini göz ardı 
etmemeleri gerektiğini söyledi.

Ekonomik ve Güncel 
Konular maddesi kapsamındaki 
konuşmasında ise Peköz, gönüllü 
talip olunan görevlerde, oyu ve 
güveni alınan kişilerin hizmetkârı 
olunması gerektiğini vurgulayarak 
“Bu büyük bir özveridir, Çünkü 
EBSO’da görev yapanlar zaten 
İzmir’in liderleri, kendi konularında 
çok seçkin ve öncülük yapmış 
kişilerdir. Yönetim Kurulu’nun 
aylık faaliyet filmini izledikten 
sonra Yönetim Kurulu’na teşekkür 
etmek istiyorum. Çünkü tüm bu 
organizasyonlara, aktivitelere 
işinden zaman ayırarak gitmek özel 
bir durumdur. Kendileri bu anlamda 
Odamızı başarıyla temsil ediyorlar” 
dedi.

Yönetim Kurulu Başkanı 
Yorgancılar’ın İzmir Büyükşehir 

MECLİS
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Belediye Başkanı Tunç 
Soyer’den OSB’ler için 
yer tahsisi konusunda 
yaşanan sıkıntıların 
giderilmesi anlamında 
destek talep ettiğini 
duyunca 12. Grup 
Elyaf, Dokuma ve 
Tekstil Bitim İşlemleri 
Sanayi Meslek Komitesi 
olarak, yani parça 
boyahaneleri, yıkama 
tesisleri, ahtapot baskı 
sistemleri üreticileri 
olarak bir OSB içinde 
faaliyet göstermemiz 
gerektiğini düşündük. Zira bu 
sayede çevre kirliliği açısından 
mevcut durum kontrol altına 
alınmış olacaktır. Bu da gelecekte 
hem İzmir’imiz ve hem de 
sanayiciler için değeri olan bir 
hizmete dönüşecektir. Bu konuda 
komite olarak altı ay ile bir yıl 
gibi bir zaman içerisinde gerekli 
envanteri hazırlayıp Yönetim 
Kuruluna takdim edeceğiz” diye 
konuştu.

Mustafa Tunçer
If Wedding Fashion Fuarı
EBSO Meclis Üyesi Mustafa 

Tunçer, Meclis Başkanı 
Gökçüoğlu’nun katılımıyla 22-
25 Kasım tarihleri arasında İzmir 
If Weddıng Fashion Fuarını 
gerçekleştirdiklerini belirterek, 
“Bu fuar sektörümüz adına, İzmir 
adına önemli bir fuardır. Zira 
Türkiye’de üretilen gelinliğin yüzde 
70’i şehrimizde üretiliyor. Burada 
yaklaşık 1 milyar dolar ihracat söz 
konusudur ve her yıl 3-4 milyon 
kişi, İzmir’de üretilen ürünleri 
evlenirken giyiyor. Bu fuarı aylık 
faaliyet filminde göremedik” dedi.

Fuar için hem Ege İhracatçı 
Birlikleri’ne ve hem de İzmir 
Ticaret Odası’na alım heyeti 
gerçekleştirilmesi adına başvuruda 
bulunduklarını ifade eden 
Tunçer, “Sadece Ege İhracatçı 
Birlikleri’nden yaklaşık 250 kişi 
getirmeyi planlarken Salı günü 

gerçekleşecek fuarın onayı 
Cuma günü gelince 30 kişiyi zor 
getirebildik. İzmir Ticaret Odası’nda 
da benzer bir sorun yaşandı. EİB 
Başkanı ile görüştüğümüzde 
kendisi bize iki ayrı birlikten 
başvuru yapıldığı için böyle 
sorunlar olabileceği bilgisini verdi. 
Ancak İZFAŞ yetkilileri mermer 
fuarında dört birlikten başvuru 
gelmesine rağmen bir sorun 
yaşanmadığını dile getirdiler. 
Böyle bir fuar için alım heyeti 
düzenlerken, fuara üç gün kala 
onay verilmesinin sıkıntılara sebep 
olduğunu vurgulamak istiyorum” 
diye konuştu.

Tunçer ayrıca daha önce de 
dile getirdiği ve fuarda da İZTO 
Yönetim Kurulu Başkanı Özgener’in 
de ifade ettiği üzere, sektörleri için 
organize sanayi bölgesinde faaliyet 
gösterebilecekleri bir yer talep 
ettiklerini de belirtti.

Heval Savaş Kaya
İkinci Yüzyılın İktisat Kongresi
EBSO Meclis Üyesi Heval Savaş 

Kaya, İZBETON Genel Müdürü 
olduğunu ve yeni Meclis Üyesi 
olması nedeniyle hem sanayici, 
hem siyasetçi yönü bulunduğunu 
dile getirmek istediğini söyledi.

Erdoğan Çiçekçi’nin okuduğu 
metnin sadece tarım çalışanları, 
çiftçiler ve işçilerle yapılan 
toplantının sonuç bildirgesi 
olduğunu, Büyükşehir Belediye 

Başkanı Soyer’in dile getirdiği 
üzere 1 Aralık 2022 tarihinde 
sanayici ve iş insanlarıyla ayrı 
bir toplantı yapılacağını tekrar 
belirtmek istediğini dile getiren 
Kaya, “EBSO ve İzmir Ticaret 
Odası Başkanları, hatta TOBB 
Başkanı Hisarcıklıoğlu da toplantıya 
davetlidir. O toplantılarda yeni 
sonuçlar çıkacaktır. Sayın Soyer’in 
tavrı bir karar verme yönünde 
değil, sadece önümüzdeki süreçte 
100. yılına yaklaşırken iktisat 
kongresine yakışır bir yöntemle 
sonuç bildirgesi ortaya çıkarmak 
amacına yöneliktir” dedi.

Yıldıray Yalınız
Meclis toplantıları sanayi 
sitelerinde yapılsın
EBSO Meclis Üyesi Yıldıray 

Yalınız, konuşmasının başında her 
şeye ve herkese rağmen seçimi 
kazanan Yönetim Kurulunu tebrik 
etti.

48. Grup Çeşitli İmalat Sanayi 
Meslek Komitesi’ni temsilen 
Meclis’te görev yaptığını ifade 
eden Yalınız, “EBSO Meclisi’ne ilk 
seçildiğim yıllarda imam hatipler 
ile ilgili ön bahçe arka bahçe 
tartışmaları yapılıyordu ve o 
dönemde ‘ön bahçeyi arka bahçeyi 
bırakın, fuhuşun ve uyuşturucunun 
geldiği yaşa bakın’ demiştim. 
Aradan 13-14 yıl geçmesine rağmen 
‘dindar bir nesil yetiştireceğiz’ diye 
yola çıkan siyasi irade maalesef 

MustafaMustafa
TunçerTunçer

Heval SavaşHeval Savaş
KayaKaya

YıldırayYıldıray
YalınızYalınız
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bu konuda yol alamadı. Sanayici olarak ne yapabiliriz 
diye düşünüyorum. İşyerlerinde iş sağlığı ve güvenliği 
uygulamaları ile periyodik sağlık kontrolleri yaptığımız 
göz önüne alındığında, masrafı ilgili Bakanlıkça 
karşılanmak üzere periyodik sağlık uygulamalarında 
uyuşturucu testlerinin de yapılmasını öneriyorum. 
Bu şekilde belki bir nebze iş bulma kaygısı ya da iş 
kaybetme endişesiyle kişilerin uyuşturucudan uzak 
kalmasını sağlayabiliriz” dedi.

13-14 yıl önce sadece Oda üyesi iken yaklaşan 
seçimlerle oy istemek için ziyaret edildiğini dile getiren 
Yalınız, “Düşüncelerimi aktardığımda komitenin 
yedeklerine ismim yazıldı, her seçimde de güçlü 
rakipler oldu ve ilk seçimimde Yönetim Kurulunun 
yedekler listesini delerek Yönetim Kuruluna girmek 
nasip oldu. Bu görev sonrasında Odanın içine girip 
Yönetim Kurulunun çalışmasını, Odanın değerli ve 
kendini yetiştirmiş cansiperane çalışan personellerini 
gördükten sonra, seçim nedeniyle beni ziyarete 
gelenlere söylediğim, haddini aşan kelimelerden 
çok utandım. Bu nedenle ne zaman ve nerede 
konu olsa, ‘Arkadaşlar, Odaya girin, odayla ilgilenin, 
komitelerinizin içinde olun, komitelerinizden iş isteyin. 
Hiçbir şey yapamazsanız EBSO’ya bir şey sorun, onlar 
size cevap veremesin ve siz Odaları ondan sonra 
eleştirin’ diye konuşuyorum” ifadesini kullandı.

EBSO bir okul olarak nitelendirilecekse bunun 
kesinlikle bir ‘kazanım okulu’ olacağını belirten Yalınız, 
“EBSO, diğer sanayi odaları içerisinde bir kale gibi 
duruyor ve bu nedenle onu korunması, muhafaza 
edilmesi gereken bir yer olarak düşünüyorum. Yeni bir 
seçim döneminden çıktık. İstanbul ve Ankara Sanayi 
Odaları ve Odamızda iki adayla seçime gidildi. 22 bin 
500 üyesi bulunan İstanbul Sanayi Odası 19 bin 700 
üyeyle seçime girdi, 5 bin 175 oy kullanıldı, oy kullanım 
oranı yüzde 26 oldu ve Yönetim Kurulu Başkanı 74 
oyla seçildi. 8 bin 500 üyesi bulunan Ankara Sanayi 
Odası, 5 bin 990 üyeyle seçime girdi, 2 bin 915 oy 
kullanıldı, oy kullanım oranı yüzde 47 oldu. 5 bin 554 
üyeli Odamız ise 4 bin 710 kişiyle seçime girdi, 2 bin 
167 oy kullanıldı, oy kullanım oranı yüzde 46 oldu. Bu 
veriler ışığında, kişilerin insanlar seçmek, oy kullanmak 
gibi kutsal bir iradeyi neden kullanmadıklarını, 
neden sandığa gitmediklerini, neden odalara ilgi 
göstermediklerini anlayamıyorum” dedi.

Seçim çalışmaları sırasında üye tabanında soru 
işareti uyandıran Mustafa Karabağlı’yı tebrik etmek 
istediğini ifade eden Yalınız, “Kendi sektörümüzde 
genç sanayiciler oluşmaya başladı. ‘Seni seçeceğiz, 
ama sen kimi seçeceksin?’ diye sorular yöneltmeye 
başladılar. Dolayısıyla önümüzdeki dönemde üye 
tabanına dokunmayan Başkan adaylarının, hatta 
komitelerin işi biraz zor olacak. Bu noktada Yönetim 
Kurulu’nun oluşturacağı yeni çalışma gruplarının 

hangileri olacağını da sormak istiyorum” diye konuştu.
EBSO mevcudunun yüzde 60’ına yakınını küçük 

ve mikro işletmelerin oluşturduğunu dile getiren 
Yalınız, “Gösterilen grafikler birçok üyemizin boyunu 
aştı. Biz de organize sanayi bölgesi için yer istedik, 
Kısık Sanayi Sitesinde yapılan ruhsat kontrolünde en 
fazla yüzde 20’lik bölümde ruhsat bulunduğu ortaya 
çıktı. İmar durumundan ötürü de ruhsat alınması 
mümkün olmadı. Buradaki işletmeler EBSO üyesidir. 
Bunlar mutlaka değerlendirmeye alınmalıdır. Uygun 
sanayi sitelerinde Meclis toplantıları yaparak, buradaki 
üyelere ulaşılmasını öneriyorum” ifadesini kullandı.

Meclis Başkanı Gökçüoğlu da sanayi sitelerinin 
ruhsat konusundaki sıkıntılarıyla ilgili olarak, imar 
durumu olmadığı için mobilyacılar tarafında ruhsat 
işlemi yapılamadığını, ama metal işleri kısmında 
herkesin ruhsat alabildiğini, imarın çıktığını, firmaların 
kendi bazında eksikliklerini tamamlamaları gerektiğini 
söyledi.

Yalınız, firmaların kendi eksiklikleri dışında işyeri 
sahiplerinin de imar barışına tam katılmayışlarının 
sıkıntı yarattığının üyelerce dile getirildiğini belirtirken 
Gökçüoğlu da imar barışına katılım sağlandığında 
sıkıntı olmadığını, ESTİM’de hemen hemen tüm iş 
yerlerinin ruhsatı olduğunu ifade etti.

Erdoğan Atay’ı ve Orhan Güçkan’ı 
kaybettik
Ege Bölgesi 
Sanayi Odası’n-
da 1975-1978, 
1981-1987 ve 
1992-1995 yılları 
arasında Meclis 
Üyeliği; 1986-
1987 yılları ara-
sında Yönetim 
Kurulu Üyeliği; 1975-1976 yılları arasında Aydın Şube 
Yönetim Kurulu Başkanlığı; 1981-1987 yılları arasında 
Aydın Şube Yürütme Kurulu Başkanlığı ve 1987-1995 
yılları arasında Aydın Şube Meclis Başkanlığı yapan
Erdoğan Atay hayatını kaybetti. 89 yaşında vefat 
eden Atay, bölge sanayisinin gelişmesine önemli 
katkılar sunmuştu.
Ege Bölgesi Sanayi Odası’nda 1991-1992 yılları ara-
sında Meclis Üyesi olarak görev yapan Orhan Güçkan 
hayatını kaybetti. Güçkan, uzun yıllar madencilik 
sektöründe hizmet vermiş ve sivil toplumun çeşitli 
alanlarında önemli görevlerde bulunmuştu.
Erdoğan Atay’a ve Orhan Güçkan’a Allah’tan rahmet, 
ailelerine ve sevenlerine baş sağlığı diliyoruz.

MECLİS
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için çok amaçlı konferans 
salonunu 1. ve 2. bodru-
ma aldık. Böylece basık 
değil, daha ferah bir alan 
elde edebileceğiz. EBSO 
olarak örnek olma gayesiyle 
kullanacağı her şeyin geri 
dönüştürebilen, kendi ken-
dine yetebilen, enerji verim-
liliği olan LEED Platinum 
Sertifikasına sahip bir bina 
tasarladık. Bu konu birçok 
kriteri içerisinde barındı-
rıyor. 5 bin 91 metrekare 
toplam kapalı alana sahip 
bir bina için toplam maliyeti 
5 milyon 100 bin dolar gibi 
bir rakam olarak öngör-
dük. Yani metrekaresi hemen hemen bin 
dolara mal olacak diye değerlendiriyoruz. 
Bu maliyetleri daha aşağı çekebilmek için 
anahtar teslimi bir müteahhitle anlaşmak 
yerine her kalem için ayrı ayrı ihaleye 
çıkıp, önceliğimizi kendi sanayicilerimize 
vermeyi düşündük. Aslında yapmayı 
düşündüğümüz çalışma zor, ama bu şe-
kilde Oda ve binaya aidiyetin daha fazla 
olacağına inanıyoruz” diye konuştu.

Enerjinin her kesim için en büyük 
giderler arasında yer aldığını vurgula-
yan İnaç, “Bu anlamda yılın 300 günü 
güneş alan bir yerde olduğumuz göz 
önüne alındığında hem kat döşemeleri-
ne denk gelen yerlerde spandrel güneş 
panelleri, hem de diğer taraflarda amorf 
olarak adlandırılan şeffaf güneş panelleri 
kullanmayı planladık. Bu konuda çıkacak 
maliyetlere ve verimliliğe göre altından 
kalkabileceğimiz şekilde hareket ede-
ceğiz. Tasarlanan binada yaklaşık 400 
kilovat gibi bir güce ihtiyacımız olacak. 
Bunu nasıl temin edebiliriz diye araştır-
dığımızda, kojenerasyon denilen sistemi 
kurmanın bu bina açısından çok faydalı 
olacağını gördük. Yaptığımız hesap-
lamada yaklaşık 2,5 yılda bu yatırımın 
tamamını geri alabileceğimizi gördük. 
Doğalgazla çalışan bu sistem, şu an için 
güneş panellerinden çok daha verimli 
hale geldi. Bu şekilde 270 bin Euro’luk bir 
yatırımı 2,5 yılda geri çevirmiş olacağız. 
Yağmur suyunun değerlendirilmesi, atık 
sularımızın arıtılıp, tekrar kullanılması gibi 
seçenekleri de bu binada kullanmayı dü-
şündük. Bir ay gibi bir sürede anlattığım 
proje geliştirilecek, ilerletilecek ve hızlı 
bir şekilde bir an önce imalata başlan-
ması için gerekli çalışmalar yapılacak” 
ifadesini kullandı.

Meclis Üyelerinin 
görüşleri
İnaç’ın işin içinde olmasının kendisine 

büyük güvence verdiğini dile getiren Er-
doğan Çiçekçi, EBSO’da aidiyet duygusu-
nun kişileri işin içine dahil etmeyle olacağı 
düşüncesini doğru bulmadığını belirterek 
“Bu yapılmaya çalışıldığı takdirde bazı 
sıkıntılar doğabilir. Nitekim 20 yıl evvel bu 
tarz sıkıntılar yaşadığımızı hatırlıyorum. 
Bu anlamda işin usulü gereğince müte-
ahhit tarafından yapılması gerektiğine 
inanıyorum. Diğer türlü iş takibinin de çok 
zor olacağını düşünüyorum. Zira bugüne 
kadar Türkiye’de ve dünyada denenmiş, 
karşılıklı protokolü olan, hesabı kitabı olan 
yöntem en iyi tercih olacaktır” dedi.

Proje kesinleştikten sonra e-mail ile 
Meclis Üyeleriyle paylaşılırsa projeyi daha 
iyi inceleyebileceklerini ve fikirlerini on-
dan sonra daha iyi ifade edebileceklerini 
belirten Mehmet Karahaliloğlu ise projeyi 
yaparken binanın hangi amaçla kullanıla-
cağı varsayılarak düşünüldüğünü sordu.

Karahaliloğlu’nun sorusuna benzer 
bir soru soracağını ifade eden Mustafa 
Karabağlı da geçen dönem konuyla ilgili 
oluşturulan komisyonda yer aldığını, 
binanın ‘EBSO Business Center’ adıyla iş 
merkezi olarak yapılması üzerine alter-
natif projeler geliştirildiğini, sunumdan 
geçen dönemki çalışmanın devamı veya 
geliştirilmesi gibi bir çıkarım yaptığını, 
ancak tasarlanan binanın EBSO binası 
olarak mı yoksa ofis-iş merkezi şeklinde 
mi düşünüldüğünü merak ettiğini söyledi.

İnaç’a çalışmaları için teşekkür eden 
Muhsin Dönmez ise EBSO’nun bir binaya 
ihtiyacı olduğunu, bu anlamda İAOSB’de 
yapımı için söz verilmiş ve yapılmasıyla 
ilgili taahhütleri olan bir yerimizin bulun-
duğunu belirterek “Daha önce Atatürk 

OSB’deki bina bitene kadar, bize ihtiyaç-
larımızı karşılayacak ama daha sonra bazı 
organların İAOSB’ye gidip, bazı organ-
ların burada kalması şekliyle yönetimin 
tasarrufunda olabilecek bir bina olarak 
dizayn edilmesi noktasında çalışmalar 
yaptık. İnaç’ın sunumu ve çalışmaları 
hâlâ bu noktada devam ediyorsa tabii ki 
çok uygun ve güzel bir çalışmadır. Ama 
ayrı bir düşünceye yönelecekse bunun 
için Meclis kararı gerekir. Eğer iş merkezi 
tarzında bir bina yapılacaksa Çiçekçi’nin 
düşüncesine katılıyorum, bir maliyet 
ortaya çıkararak ilerlemenin doğru 
olduğunu düşünüyorum. Zira diğer türlü 
hem maliyeti hem de zaman öngörüsü-
nü yakalayamayabiliriz. Sertifikalı yeşil 
bir bina yapmak önemli ve güzel, ama 
iyice araştırılarak, getirisi ve götürüsü iyi 
analiz edilerek karar verilmesi daha doğru 
olacaktır” dedi.

Eftal Serter de emeğin her zaman 
kutsal olduğunu belirterek “Sayın İnaç’a 
teşekkür ediyoruz. Geçmiş dönem Mecli-
simizde arayış toplantısı yaparak konuyla 
ilgili bir komisyon oluşturuldu ve binanın 
nasıl kullanılacağına yönelik karara varıldı. 
Artık Meclis toplantılarını eski Meclis 
salonumuz gibi daha konforlu bir yerde 
yapmayı arzu ediyorum. Bu, verimlilik 
ve EBSO’ya yakışanı yapmak anlamında 
önemlidir. Meclisimiz bu binaya ne tür bir 
katkıyı nasıl sağlayabilir noktasında iki 
düşüncem var. İlki, dışarıdan alacağımız 
hizmet ile çift cephede bizi temsil eder 
niteliklerde bir tasarım mı yapmalıyız? 
İkincisi, en kısa sürede, en maksimum 
güzellikte neticeyi nasıl alırız arayışı-
na mı yönelmeliyiz? Yapılacak binanın 
iç organizasyonu, katların dağılımı 
ve kullanımı hususu önceki dönemde 
kurulan komisyon tarafından konuşuldu.                               
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Bu konuda oluşturulacak 
bir ya da birkaç prototip 
üzerinden Meclis Üyelerinin 
yorumları alınarak herkesin 
içine sinen nihai neticeye 
ulaşacağımızı düşünüyorum. 
Bina yapımında her meslek 
grubundan sanayicinin katkısı 
olmasını kalben arzu ediyo-
rum, ama vakit anlamında 
zamanla yarışacaksak bu bize 
zaman kaybettirir düşünce-
siyle bu konunun tartışılması 
gerekiyor” diye konuştu.

Erdoğan Çiçekçi, gelinen 
noktada en önemli konunun 
öteden beri çözülemeyen 
Atatürk Organize Sanayi 
Bölgesi’ndeki EBSO’ya tahsis edilen yerin 
kullanılma şartı ve EBSO Yönetiminin 
o binaya taşınması olduğunu söyledi. 
Önceki dönemde bu konuyu tartışarak 
EBSO’nun İAOSB’ye taşınmasına karar 
verdiklerini hatırlatan Çiçekçi, “Tabii ki 
inşaatın İAOSB yönetimi tarafından yapıl-
masını bekliyoruz. Çünkü İAOSB parasal 
bir sıkıntı yaşadı, üstüne deprem olunca 
EBSO taşınmak zorunda kaldı. Esas sorun 
burada başladı, çünkü şu an yapılan ko-
nuşmalardan, ‘nasıl olsa Atatürk OSB şu 
anda bina yapamıyor, bizim de paramız 
var ve 15 ay gibi bir sürede eski binamızı 
yıkıp yeniden konvansiyonel bir bina 
yapıp, taşınırız’ şeklinde bir çıkarım yapı-
yorum. Bu noktada İAOSB EBSO’ya ‘bina 
yapmaktan vazgeçtim, çünkü siz Meclis 
kararınızı iptal ettiniz, buradaki hakkınız 
gitti’ diyebilir endişesine kapılıyorum. 
Odamızın, İAOSB tarafından tanınan 50 
yıllık hakkını kaybetmesini istemem. Tüm 
Meclis Üyeleri daha rahat bir salonda 
toplantı yapmayı arzu ediyor, ama bu 
konunun bir evveliyatı var. Yeni Meclis 
Üyeleri detayları bilmiyor. Bu anlamda 
kararlı bir şekilde ilerlemek için Meclise 
çok fazla yük bırakarak ne yapalım diye 
sorulmaması konusunda Sayın Yorgan-
cılar’a rica ediyorum. EBSO’ya tanınan 
hakkı zayi etmenin hukuken bize sorum-
luluk getirmeyeceğinden, yarın-öbür 
gün bizden hesap sorulmayacağından 
eminsek hakkımızdan vazgeçip en kısa 
sürede bina yapabiliriz. Ama hukuken bizi 
bağlayıcı bir durum var ise çok nitelikli bir 
bina ile uğraşmadan, ticari amaçlı, daha 
az masrafla altından kalkılabilecek bir 
bina yapılmasını öneriyorum ve yıllardır 
sürüncemede kalan bu konunun artık 

netleştirilmesini istiyorum” dedi.
Binayı bir müteahhide verip yaptırma 

düşüncesine katılmadığını ifade eden 
Haydar İnaç, “Ben de bir müteahhidim. 
Yeni bir üyeyim, ancak bu binaya herkes 
adına biraz daha fazla duygusal bakı-
yorum. Müteahhitlik denilen iş de bir 
organizasyondur ve müteahhit işi alıp 
bir şekilde alt yüklenicilerle organizas-
yonu tamamlar. Burada alt yüklenicileri 
biz seçerek müteahhidin taşıdığı bütün 
sorumluluklara sahip olacağımızı ve o 
sorumlulukla yaptıkları imalatı disiplin 
altına alacağımızı düşünüyorum. Her ne 
kadar zor bir yöntem olsa da ekonomik 
ve daha düzgün iş yapılacağından emin 
olunmasını isterim” diye konuştu.

Yorgancılar 
süreci değerlendirdi
İnaç’a teşekkür eden Yönetim Kurulu 

Başkanı Ender Yorgancılar, seçim sürecin-
de hem kendisinin hem de Karabağlı’nın 
seçildikleri takdirde eski binayı yapma 
konusunda söylemleri olduğunu hatırla-
tarak, “Bu bağlamda göreve başlayınca 
Meclis’e sunumu yapılan üç projenin 
değerlendirilmesi için Yönetim Kurulunda 
görüştük. Sayın İnaç bir çalışma yaptı, el-
bette Meclis’te bu işi bilenlerin de katkıla-
rıyla bu proje geliştirilecektir. OSB’lerin en 
üst kurulu müteşebbis heyetlerdir. Toplam 
parsellerin 1/2’sinin işyeri açma ve çalış-
ma ruhsatı alması halinde ise genel kurula 
geçer. Dolayısıyla genel kurulun kararı 
üzerinde bir karar yoktur. İAOSB geçmiş 
dönem Müteşebbis Heyetinin aldığı 
karar ile İzmir Atatürk Organize Sanayi 
Bölgesi’nde yer alacak sanayi kuruluşla-
rının müşterek yararlarına yönelik hizmet 
vermek üzere mülkiyeti İAOSB’de kalmak 

üzere, bilabedel 49 yıllığına Ege Bölgesi 
Sanayi Odası’na yer tahsis edildi. Ancak 
geçen zaman içerisinde EBSO bu arsaya 
bina inşaatı yapamadığı için İAOSB Genel 
Kurulunca tahsisli parsel iptal edilerek, 
EBSO’ya güneydeki TIR parkından 6.000 
metrekarelik uygun bir arsanın tahsis 
edilmesi ve buraya İAOSB tarafından 
6.000 metrekarelik bir bina yapılarak 
49 yıllığına Ege Bölgesi Sanayi Odası’na 
bedelsiz kiraya verilmesine yönelik karar 
alındı. Yapılan tahsis değişikliği 2012 Mart 
ayında gerçekleşti, aradan geçen 10 yıl 
içerisinde İAOSB de bina yapamadı. Bu 
süreçte iki kurum arasında yazışmalar ya-
pılarak, ne durumda olunduğu konusunda 
bilgi alışverişinde bulunuldu. Gelinen en 
son nokta şudur; İAOSB belirli bir yerdeki 
arsalarının satılması akabinde finansmana 
erişilmesi ile inşaata başlanacağını söy-
ledi. Bu konuda OSB’nin kendince haklı 
sebepleri var. Odamız seçimleri akabinde 
yeni Meclis üyelerini de bilgilendirebil-
mek adına 20 gün önce İAOSB’ye tekrar 
bir yazı gönderdik, ama henüz cevabı 
gelmedi” dedi.

Eski binanın inşaatıyla ilgili olarak 
bir örnek vermek istediğini ifade eden 
Yorgancılar, “TOBB’daki görevim ile 
Rusya’da, Kızıl Meydan’da bulunan TOB-
B’un Arkadia alışveriş merkezinin yapımı 
için yaklaşık 2 milyon dolarlık ihaleyi 
gerçekleştirdim. İnşaatın da yüzde 75-80’i 
bitti. Üstelik bu süreci İzmir’den yürüt-
tüm. Çünkü TOBB bu konuda bana yetki 
verdi, her gün videokonferans ile yapılan 
çalışmalar bana aktarıldı. Önümüzdeki 
hafta bir gün Moskova’ya gidip, inşaatı 
görüp, müteahhidin parasını verdikten 
sonra iş bitecek. Bu bağlamda, EBSO’nun 
eski binasının yıkılarak yenisinin yapılması 
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konusunda her Meclis 
Üyesi ‘şurasını inceleyelim, 
burasını inceleyelim’ şek-
linde bir düşünceye girer 
ise bu binayı yapmamız 
olanaksız hale gelir. Zira 
109 kişinin her biri farklı 
görüş ve beğenilere sahip-
tir” diye konuştu.

Bugüne dek İAOS-
B’ye temel atma tarihinin 
ne olabileceğine ilişkin 
dokuz yazı yazıldığını dile 
getiren Yorgancılar, “Gelen 
cevaplar arasında; ‘2022 
yılı yatırım bütçesinde en 
büyük pay olan 35 milyon 
liranın EBSO hizmet binası 
yapımı için ayrıldığı’, ‘TARİŞ arsanın satışı 
yapılmadan ihaleye çıkılması mümkün 
görülmediğinden ve arsaların satışa 
çıkması 4562 sayılı yasada Bakanlıkça 
uygun görülen yasa değişikliğine bağlı 
olduğundan söz konusu temel atma 
törenine kesin tarih verilemediği’ gibi 
ifadeler var. Hala eski binayı yapmayalım, 
İAOSB’yi bekleyelim deniliyorsa Yönetim 
Kurulu olarak beklemek durumundayız. 
Ama bu durumda kimse bize ‘neden bina 
yapmadın’ diyemez” ifadesini kullandı.

Karahaliloğlu’nun projenin neye göre 
yapıldığı sorusuna cevaben ve Meclis 
Üyelerinin daha rahat bir salonda Meclis 
toplantılarının yapılması talebine istina-
den 200 kişilik çok amaçlı bir salon yap-
mayı planladıklarını belirten Yorgancılar, 
“Hem EBSO’nun ihtiyaçlarını karşılayacak, 
hem de kiraya verilebilecek şekilde dü-
şündük. Üst katların kullanımı noktasında 
EBSO Meclisinin aldığı ‘Atatürk OSB’ye 
taşınmakta herhangi bir sakınca yoktur’ 
şeklindeki karara istinaden EBSO’nun belli 
bir kısmı İAOSB’ye giderse, kalması düşü-
nülen kısım için bir tasarlama yapılabilir” 
ifadesini kullandı.

Meclis Üyelerinin 
görüşleri
Mehmet Karahaliloğlu, İAOSB’de 

neden hizmet binası yapılmadı yönündeki 
soru işaretlerine cevap olması açısından, 
İAOSB Genel Kurulu’nun ‘TARİŞ ara-
zisi davası bitip, arsalar satılabilir hale 
geldiğinde, satıştan elde edilecek para ile 
EBSO’ya hizmet binası yapılacak’ şeklinde 
bir karar alındığını belirtmek istediğini 
söyledi.

Yorgancılar’ın İAOSB Yönetim Kurulu 

Üyesi olması münasebetiyle Karahaliloğ-
lu’na TARİŞ arsalarının satılıp, satılmadığı-
nı sorması üzerine Karahaliloğlu, “TARİŞ 
ile mahkeme süreci bitti ama Bakanlık 
izni daha çıkmadı. Arsaları istediğimiz 
fiyattan satabilmemiz için bir kanun 
değişikliğini bekliyoruz. O kanun değişik-
liği yapıldığı an hemen satışa çıkılacak. 
İAOSB TARİŞ arsalarını satıp amiyane 
tabirle parayı cebe indirdi gibi bir durum 
söz konusu değildir. Sürecin uzamasının 
sebebi, öncelikle TARİŞ arazileri ile ilgili 
konunun henüz neticelenmemesidir. İkinci 
olarak da yanılmıyorsam Yorgancılar’ın 
EBSO’nun komple İAOSB’ye taşınmasını 
istemeyişi ve zaman kaybedilmesidir. Yani 
ortada kimsenin verdiği sözü tutmaması 
gibi bir durum yoktur” dedi.

Karahaliloğlu’ndan farklı düşünme-
diğini ifade eden Yorgancılar, “EBSO’nun 
komple İAOSB’ye taşınmasını istememem 
kendi şahsi fikrimdir. Bunu da gerekçe-
leriyle açıkladım. Ama yapılan oylamada 
Meclis EBSO’nun İAOSB’ye gitmesi yö-
nünde karar aldı ve bunun dışında da bir 
fikir değişikliği olmadı. Dolayısıyla gitmek 
istemediğim için sürecin uzadığı görüşü-
ne katılmıyorum. Buradaki konuşmaları 
da birilerini ya da kurumları suçlamak için 
değil, yeni Meclis Üyelerinin bilgi sahibi 
olması adına yapıyoruz. Kimsenin gıya-
bında da konuşmak istemiyorum, artık 
Sayın Hilmi Uğurtaş Meclis Üyesi olmadığı 
için, İAOSB Yönetim Kurulu Üyeliği görevi 
dolayısıyla Sayın Karahaliloğlu’na birkaç 
soru yönelttim. Netice itibariyle EB-
SO’nun bir bina ihtiyacı vardır. Bunun için 
nasıl bir süreç geliştiğini paylaşmak için 
söz aldım” diye konuştu.

Atatürk Organize Sanayi Bölgesi’nde 
iki tip alan bulunduğunu belirten Cenk 

Karace, “Bunlardan biri sanayi parselleri, 
diğeri hizmet destek alanıdır. Sanayi 
parselleriyle ilgili bu durumda satış yapa-
bilmek mümkün değil. Ancak özel hizmet 
alanları ile ilgili olan parsellerini satabil-
mek adına İAOSB çalışma yaptı. Üzerinde 
çalışma yapılan parsellerin satışı mutlaka 
gerçekleşecek ve İAOSB verdiği sözü 
tutarak EBSO için hizmet binası yapacak. 
EBSO’nun tüm organlarıyla İAOSB’ye 
taşınması yönünde alınan karar doğrultu-
sunda ki bunun doğruluğunu bilmiyorum, 
eğer tamamen İAOSB’ye gidilecekse 
organizede planlanan bina bitinceye 
kadar EBSO’nun hizmet vereceği şekilde 
eski bina Business Center şeklinde mi 
planlanacak? Burada karara bağlanması 
gereken konu budur ve ben bunda fayda 
görüyorum” ifadesini kullandı.

Karace’nin düşüncesine itirazı olma-
dığını belirten Yönetim Kurulu Başkanı 
Yorgancılar, “Konunun farklı yerlere 
gitmesini de istemiyorum. Herkes kendi 
doğrusunu söyledi, zaten bunlar kayıt 
altındadır. EBSO’nun kendi binasında 
faaliyet göstermesini istememin gerek-
çesi İzmir Ticaret Odası’nın, İzmir Ticaret 
Borsası’nın, İzmir Valiliği’nin, İzmir Büyük-
şehir Belediyesi’nin Konak-Çankaya hat-
tında bulunmasıdır. Bir heyet geldiğinde 
saydığım kurumları ziyaret ettikten sonra 
kalkıp İAOSB’ye gelmek istemeyeceğin-
den endişe ediyorum. Karayolu trafiği göz 
önüne alındığında buraya ulaşım çok güç. 
Eski bina yerine nasıl bir bina yapılabilir 
diye düşünürken en azından Başkanlık 
katı ya da heyet kabul katı tarzı bir plan 
yapılıp, diğer katlar kiralanıp satılabilecek 
tarzda dizayn edilebilir. Meclisin talepleri 
doğrultusunda istenen şekil verilebilir” 
dedi.
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Muhsin Dönmez, bir önceki dönem 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı olarak 
görev yaptığını ve konuya ilişkin kurulan 
komitelerde yer aldığını hatırlatarak “Ya-
pılan çalışmalar sonucunda dört kat bod-
rum öneri olarak istense de iki bodrumlu, 
Business Center olarak fleksibıl, gerek-
tiğinde EBSO’nun kullanımına uygun ve 
gerektiğinde İAOSB’deki binamız bitince 
kiraya verilecek şekliyle üç farklı proje 
hazırlatıldı. Meclis’e sunulan üç proje de 
hemen hemen aynı tarzdaydı. Dolayısıyla 
bu projeler üzerinden yürüyerek hemen 
yarın binanın yapımına başlanması için bir 
engel yok. Sadece uçuk kaçık, maliyetli, 
masraflı, ileride EBSO’ya yük olacak, üye-
lerimizin parasını çarçur edecek şekilde 
bir bina yerine, gerektiğinde boşaltılacak 
ama gerektiğinde de Oda olarak kullana-
bileceğimiz şekliyle yapmamızın önünde 
bir engel bulunmuyor” diye konuştu.

Yorgancılar’ın katları satılacak şekilde 
mi dizayn edeceklerini sorması üzerine 
Dönmez, “Satış yapılmaması ve kiraya 
verilmesi konusunu defalarca Meclis’te 
müzakere ettik” dedi.

Yorgancılar lüks olmayan, flexible 
bir bina yapıldığı ve İAOSB’nin binayı 
bitiremediği düşünüldüğünde, halen 
kirada olan EBSO’nun  kira ödememek 
adına yapılacak binanın maksimum 
yüzde 30’unu kullanmasının gerekeceğini 
söyledi. Dönmez’in binanın tamamının da 
EBSO tarafından kullanılmasının önünde 
engel bulunmadığını söylemesi üzerine 
Yorgancılar, “EBSO’nun ihtiyacına göre 
bölmeler yapmak, mobilyaları almak, 
taşınmak gibi kalemlerinin hepsi bir 
maliyettir. Sonrasında da bu harcamalar 
hiç yapılmamış gibi İAOSB’ye gitmek çok 
mantıklı gelmiyor” dedi.

Dönmez, “Atatürk OSB’de tahsis edi-
lecek binanın değeri 150-200 milyon lira-
dır. Bunu elimizin tersiyle itemeyiz. Dört 
yıl sonra Meclis üyelerince ‘bu değerde 
bir malı niye kaybettiniz’ diye sorulacak 
olursa, bunun sorumlusu olmamamız 
gerekir. EBSO’nun da diğer odalar gibi 
birden fazla binası olabilir” diye konuştu.

Mustafa Karabağlı, İAOSB’deki hizmet 
destek alanlarına yönelik üç parselin 
satıldığını, hatta alanlardan birinin de 
EBSO Meclisi’nde bulunduğunu belirterek 
“Dönmez’e katılıyorum. EBSO’nun eski 
binasının Business Center olması yönün-
de bir mutabakata varıldı. Üç tane taslak 
proje çıktı ve bu projelerin de çok güzel 
geliştirilmiş olduğunu İnaç’ın sunumunda 

da gördük. Dolayısıyla bir an önce inşaata 
başlamak için önümüzde bir engel bu-
lunmuyor. Bu anlamda hem EBSO olarak 
yola çıkmamız, hem de İAOSB’yle yola 
çıkması yönünde uzlaşmaya varmamız 
ve zaman kaybetmememiz gerekiyor” 
ifadesini kullandı.

20 gün önce İAOSB’ye yazdıkları 
yazının cevabının gelmediğini hatırlatan 
Yorgancılar, “Sayın Uğutaş yurtdışında 
olduğu için cevabın geciktiğini düşünüyo-
rum. Buradaki amacım birilerini suçlamak 
değil. Sadece net bir temel atma tarihi 
bildirilmesini istedik. Eğer temel atıl-
ma tarihini bilirsek, yaklaşık iki senede 
binanın biteceği göz önüne alındığında, 
kendi binamızı ona göre tasarlayıp Meclis 
onayına getirebiliriz” dedi.

Eftal Serter, yaklaşık 20 yıl önce 
EBSO’nun girişinde İAOSB’de yapılma-
sı planlanan binanın maketi olduğunu 
belirterek “Aradan geçen süreçte belirli 
şeyler yaşandı, konuşuldu. Dört yıl görev 
süremiz olduğu göz önüne alındığında, 
gelinen noktada Sayın Uğurtaş da ‘benim 
formüllerim var, arsaları sattım, bir bütçe 
yaptım, EBSO inşaatına hemen başlaya-
bilirim’ diyecek noktadaysa, o zaman iki 
binanın ne şekliyle kullanılacağına dair bir 
karar alabiliriz. Ancak İAOSB’nin henüz 
temel atmayacağı gibi bir görüntü söz 
konusu. Bu nedenle mevcut binamızı 
yıkıp hemen yaparak taşınmak mantıklı 
görünüyor. Ayrıca daha önceki toplan-
tılarda da konuştuğumuz üzere eski 
binamızın merkezde olması dolayısıyla 
sadece heyet ağırlama amaçlı ve Meclis 
toplantılarını gerçekleştirmeye yönelik 
mevcut binada kalınması, diğer birimlerin 
İAOSB’ye taşınması gibi konuları netleş-
tirmemiz gerekiyor. Yine OSB genel kuru-
lunun aldığı kararları net olarak önümüze 
tarihsel süreç içerisinde koyup, geçerliliği-
ni hukuki anlamda danışmanlar tarafın-
dan yorumlatmamız gerekiyor. Zira 12 yıl 
evvel alınan kararın yaptırımının bilinmesi 
önem arz ediyor. Tüm bu belirsizlikler 
netleştiğinde her iki binanın da hangi 
koşullar için nasıl yapılması gerektiği 
konusunda daha net kararlar alabiliriz. Şu 
an için binamızı yapıp kiradan kurtularak 
taşınmamız en doğru yol gibi görünüyor” 
diye konuştu.

Soner Çelik, 20 yıldır İAOSB’de 
EBSO’ya tahsisli arsayı ve yapılacak 
binayı konuştuklarını belirterek “Birtakım 
kararlar alındı, sonuç olarak İAOSB binayı 
yapsa da yapmasa da EBSO eski binasını 

yapmak durumundadır. O nedenle bir 
proje hazırlanarak Meclis’e getirilirse oyla-
yarak yapılması yönünde karar alınması 
taraftarıyım. Meclis Üyesi olarak Atatürk 
OSB’deki binanın da yapılması taraftarı-
yım. Ama kendi binamızın da yapılmasını 
istiyorum ve özellikle bu konuyla ilgili 
özel bir gündemin oluşmasını talep edi-
yorum” ifadesini kullandı.

Taner Telcioğlu, EBSO’nun tüm 
birimleriyle İAOSB’de yapılacak binaya 
taşınmasına yönelik bir Meclis kararı 
olup olmadığını sordu ve “Varsa, şu an 
için eski binamızın yapılmasına evet 
demeyeceğim. İAOSB binayı bitirene 
kadar beklemek durumundayız ve kirada 
oturabiliriz. Aksi takdirde bizden hesap 
sorulabilir” dedi.

Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu 
eski binanın her halükarda yapılması 
gerektiğini belirterek, “Neticede burası 
EBSO’nun bir mülküdür. Konuşmalar yine 
yıllardır olduğu gibi en başa döndü. O ne-
denle bugünkü konuşmalar için ‘kifayeti 
müzakere’ dememiz yerinde olacaktır. 
Geçen yıl yapılan çalışmalar neticesin-
de eski binamız için bir yönetim katı, 
bir restoran, bir toplantı salonu olacak 
şekilde çalışma yapıldı. İAOSB cephesin-
de ise ilk etapta TARİŞ arazileri satılınca 
binanın yapılması gündeme geldi, ancak 
TARİŞ arazilerinin dava süreci bulunuyor-
du. Dava sonuçlanınca bir kanun çıktı ve 
arsalar, maliyetinin yüzde 25’inin üzerinde 
satılamayacağı gibi bir durum oluştu. Şu 
an satış yapılabilir, ama OSB rayiç fiyat 
üzerinden satış yapmak istiyor. Bunun için 
de kanun çıkması gerekiyor. Sonrasında 
OSB bina yapımı için bütçeden 35 milyon 
lira para ayırdı, temelin atılıp kabasının 
çıkılması noktasında uzlaşı sağlanama-
dı. İki kurum Başkanlarının bir protokol 
çerçevesinde tekrar konuşarak bu konuyu 
çözmeleri gerekiyor” diye konuştu.

Yorgancılar, Serter’in dile getirdi-
ği bina maketi konusunun Atıl Akkan 
döneminde gündeme geldiğini belirterek 
“Hatırladığım kadarıyla projeyi İstanbul 
Teknik Üniversitesi çizdi. Bina zemini için 
90-120 metreye kadar fore kazık çakıl-
ması gerekti ve bu da binanın zemini için 
harcanacak paranın, bina için harcanacak 
paradan fazla olması sonucunu doğurun-
ca proje rafa kalktı. Başkanlar olarak her 
zaman oturup konuşabiliriz, bunda her-
hangi bir mani yok. Ama alınan kararlar 
varken bireysel olarak yapılacak konuş-
manın bir çıkarımı olmayacaktır. Zaten İA-
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OSB, binayı neden yapamadığını gönder-
diği yazılarda dile getiriyor. Sayın Uğurtaş 
ile yapacağımız konuşmada da kendisi 
farklı bir şey söyleyemeyecektir. Atatürk 
Organize Sanayi Bölgesi Müteşebbis 
Heyetinin 27.08.2002 tarihli toplantısında 
34 bin 212 metrekarelik 2144/1 numaralı 
parselin, mülkiyeti İAOSB’de kalmak üze-
re ilaveten 49 yıllığına Ege Bölgesi Sanayi 
Odası’na hizmet binası yapma imkânı 
verildi. Konu bu karar ile başladı. Geçen 
10 yıl içinde EBSO burayı hizmet binası 
yapma imkânını mali kaynak sıkıntısı 
nedeniyle bulamadı. Sonrasında, Atatürk 
Organize Sanayi Bölgesi’nin 07.03.2012 
tarihli 10. Olağan Genel Kurul Toplantı-
sı’nda; ‘2144 ada 1 numaralı parseldeki 
tahsisin iptal edilerek, EBSO’ya güneydeki 
TIR parkından 6.000 metrekarelik uygun 
bir arsanın tahsis edilmesi ve buraya 
İAOSB tarafından 6.000 metrekarelik bir 
bina yapılarak 49 yıllığına Ege Bölgesi 
Sanayi Odası’na bedelsiz kiraya verilmesi’ 
şeklinde bir karar alındı. 24.11.2014 tarih, 
20 sayılı EBSO Meclisi’nde yapılan değer-
lendirmeler neticesinde Oda Meclisimiz’in 
29.09.2014 tarih, 18 sayılı toplantısında 
İzmir Atatürk Organize Sanayi Bölgesin-
de Odamıza tahsis edilen arsa ile ilgili 
konuyu değerlendirmek üzere oluşturulan 
komisyonun almış olduğu; Tahsis edilecek 
arsanın ifraz işlemi sonucunda oluşacak 
parsele ait numarasının ‘İAOSB–Mustafa 
Kemal Bulvarı ile 10006/1 Sokağın kesişti-
ği nokta esas alınarak, köşe alanda 6000 
metrekare alanın belirlenmesi’ EBSO’ya 
bildirilmesi ve binanın bu alana yapılması, 
İAOSB tarafından arsa üzerine ipotek 
verilmeyeceğine dair tapu kütüğüne şerh 
verilmesi, belirli süreli kira mukavelesinin 
tapuya şerh edilmesi, İAOSB Yönetim 
Kurulu ve Genel Kurulu’nda karar alınarak 
arsa üzerinde EBSO lehine intifa hakkı 
tesis ettirilmesi ile tahsis ve kira süresinin 
49 yıllığına yeniden oluşturulması kaydıy-
la, Odamız hizmet binasının İAOSB içinde 
yapılacak olan yeni binaya taşınmasında 
bir sakınca olmadığı kararı oy çokluğu ile 
kabul edildi” dedi.

Mutabakat ve yetki
Mesut Kanat, “Sonuç itibariyle 

EBSO’nun eski binasının yapılmasında 
herhangi bir sakınca olmadığına göre, 
yeniden yapılması konusunda Yönetim 
Kuruluna yetki vermemiz gerekir. Daha 
fazla konuşarak bir noktaya varamayız. 
Yönetim Kurulu’na yetki verdiğimiz anda 

en kısa sürede 
bina yapılacak-
tır” dedi. 

İAOSB’ye 
yazdıkları 
yazının cevabını 
beklemeleri 
gerektiğini ifade 
eden Yorgancılar, 
“Çünkü temel 
atmayla ilgili bir 
tarih verilirse 
o zaman eski 
binamızla ilgili 
yeni bir proje 
hazırlamamız 
gerekir. Çünkü 
Meclis’in aldığı 
karar dört bodrum kat idi, onu iki bodrum 
şeklinde revize etmeyi düşündük. Bunun 
dışında zaten yıkım ve proje harcamaları 
konusunda Yönetim Kurulu’na yetki ve-
rildi. Bir de yeni yapılacak binanın inşaat 
ihalesi için Yönetim Kurulu’na yetki verilir-
se gereğini yapabiliriz” diye konuştu. 

Cenk Karace, “Binayı en kısa sürede 
yıkıp yapmamız gerekiyor. Her geçen gün 
döviz karşısında paramız eriyecek, bu da 
işleri daha da zorlaştıracak. Bu bina illaki 
yapılacağı için beklemeyi gerektiren bir 
neden yok” dedi.

Haydar İnaç, “Binamızın 516 metre-
kare arsası bulunuyor. Her iki tarafımızda 
bina var. İAOSB EBSO’ya bina yapsa 
da yapmasa da bu durum binamızın 
temel olarak ana izdüşümünü etkilemez. 
Dolayısıyla beklemekte hiçbir mantık 
bulunmuyor. Zira metrekaremiz belli, kat 
adedimiz belli. Her ne amaçla kullanılırsa 
kullanılsın, o konstrüksiyonu oluşturmak 
için hızlı davranmamız ve yapım için bir 
an önce çalışmalara başlamamız önem 
arz ediyor” dedi.

İ. Deniz Gündüz, “Yapılan konuşma-
lardan, Odamızın eski binasının yapılması 
konusunda Meclis’in hemfikir olduğunu 
görüyorum. Meclis Üyeleri artık başka 
salonlarda toplantı yapmak istemiyor. 
Kendi binamız ve salonumuzda daha 
rahat bir ortamda toplanmak istiyoruz. 
İAOSB’nin arsa ve bina konusu farklı 
bir konu, bizim en kısa sürede binamızı 
yapmamız gerekiyor. Bekledikçe paramız 
eriyor. Gerekli yetkiyi Yönetim Kurulu’na 
verip yol alabiliriz” dedi.

Son olarak Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu, “Meclisimizin 26.04.2021 ta-
rih, 38 sayılı toplantısında mevcut binamı-

zın yıkılmasına ilişkin, 25.10.2021 tarih, 44 
sayılı toplantısında ise ‘yıkılacak binanın 
yerine dört kat bodrum, ofis, sergi salonu, 
konferans salonu, lokal ve ticari alanların 
olduğu, EBSO’nun tarihini ve ruhunu da 
içinde yaşatacak yeni ‘EBSO BUSINESS 
CENTER’ konseptinin yapılmasına, bu 
konsept için gerekli proje harcamala-
rının karşılanması hususunda Yönetim 
Kurulu’na yetki verilmesine, hazırlanan 
projelerin Meclis’e getirilmesine’ şeklinde 
kararlar almış, projeler 28.03.2022 tarih, 
49 sayılı Meclis toplantımızda Meclise su-
nulmuştu. Toparlamak gerekirse; mevcut 
binamızın yıkılması, yıkılacak binanın yeri-
ne İzmir Atatürk Organize Sanayi Bölgesi 
tarafından Odamız için bina yapılıncaya 
kadar toplantıda sunulan proje çerçeve-
sinde Odamızın tüm birimleri ile hizmet 
vereceği şekilde dizayn edilmek üzere iki 
kat bodrum, konferans ve sergi salonun 
yer alacağı binanın yapılması ve yapılacak 
harcamaların karşılanması hususlarında 
Yönetim Kurulu’na yetki verilmesini oyla-
rınıza sunuyorum” dedi.

Yapılan oylama neticesinde EBSO’nun 
Cumhuriyet Bulvarı No:63 Pasaport / 
İzmir adresinde yer alan mevcut binasının 
yıkılması sonrasında yerine yapılacak 
EBSO BUSINESS CENTER bina projesinin 
iki kat bodrum, ofis, sergi ve toplantı sa-
lonları, lokal ve ticari alanların yer alacağı 
şekilde revize edilmesine,  gerekli har-
camaların ihtiyatlardan karşılanmasına, 
İAOSB tarafından EBSO’ya tahsis edilen 
arsaya yapılacak bina bitinceye kadar 
hizmetlerin EBSO BUSINESS CENTER 
binasında verilmesine, İAOSB’ndeki bina-
nın tamamlanmasıyla birlikte İAOSB’ne 
taşınmasına oy birliği ile karar verildi.

SonerSoner
ÇelikÇelik

TanerTaner
TelcioğluTelcioğlu
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EBSO Meclisi, Kasım 
ayı toplantısında 
İzmir Büyükşehir 

Belediye Başkanı Tunç 
Soyer’i konuk etti. 

Konuşmasında Şubat 
ayında düzenlenecek 
İzmir İktisat Kongresiyle 
ilgili yapılan çalışmalar-
dan bahsetmek istediğini 
belirten Soyer, “İzmir için 
kuruluşun ve kurtuluşun 
şehri derler. Çünkü 9 
Eylül tarihi aslında sadece 
İzmir’in kurtuluşu değil, 
Türkiye’nin kurtuluşuna da 
tekabül eder. Ve aslında 
İzmir İktisat Kongresi 
de Türkiye Cumhuriyeti 
Devleti’nin temelleri-
nin atıldığı bir kongre olduğu için 
İzmir’in bu ülkede böylesine güçlü 
bir tarihsel misyonu vardır. 100 yıl 
öncesinde yaşanmış bir gerçekliğin 
gelecek 100 yıl için bize bazı so-
rumluluklar yüklediği düşüncesiyle, 
İktisat Kongresiyle ilgili bir çalışma 
yapmamız gerektiğine karar verdik” 
dedi.

Günümüzde çoklu krizlerin 
yarattığı risklerle dolu bir dünya-
da birbirine düğümlenmiş ekoloji, 
ekonomi ve demokrasiyle ilgili 
krizler yaşandığını ifade eden Soyer, 
“Yaşanan tüm bu olumsuzluklar 
özellikle genç kuşak üzerinde derin 
bir tahribat bıraktı. Türkiye’nin 
gençlerinin umutsuz, daha vahimi 

hayalsiz olduğunu yapılan araştır-
malar gösteriyor. İkinci Yüzyılın İk-
tisat Kongresi’ne 100 yıl sonra yine 
İzmir’de ev sahipliği yapmamızın 
nedeni de tam olarak bu konulardır. 
100 yıllık bir Cumhuriyet mirasına 
sahip çıkarak, aynı zamanda gelece-
ğini inşa etmek için sivil bir hareket 
başlattık” diye konuştu.

Kongre için Ağustos ayından 
bu yana seçilmiş sivil paydaşlarla 
toplam üç kez bir araya geldiklerini 
dile getiren Soyer, “Kurumların niyet 
beyanlarını ifade ettiği ön buluş-
malar, kurum uzmanlarının katıldığı 
teknik çalıştaylar ve son olarak da 
kurum yöneticilerinin taslak sonuç 
bildirgelerini tartıştığı nihai buluş-
malar yaptık. Bu buluşmaların ar-

dından üzerinde uzlaşıya 
varılan sonuç metinlerini 
tüm çekince ve şerhlerle 
birlikte kamuoyuna ilan 
ettik. Toplantı öncesi 
dağıtılan Ara Raporda işçi 
ve çiftçilerle yapılan üç 
ayrı toplantı sonucunda 
ortaya çıkan ilkeler ve 
farklı başlıklarda alınan 
kararlar bulunuyor. Pay-
daşlar bu süreçte toplam 
dokuz toplantıdan oluşan 
bir programla Türkiye 
ekonomisine yön vermek 
üzere kendi özlemlerini 
içeren birer bildiri hazırla-
dılar. Çiftçi ve işçi grupları 
bildirilerini tamamladı. 
1 Aralık’taysa tüccar ve 

sanayici bildirgesi yayınlanacak. Her 
bildirge, 10’u aşkın başlık altında 
toplanan ilke kararlarını içeriyor ve 
Ara Raporlarda bildirgelerin metin-
leri de yer alıyor” ifadesini kullandı.

Kongre hazırlıklarının bundan 
sonraki safhasında hazırlanan taslak 
bildirgelerin, demokrasinin, doğa, 
tarih ve inovasyon alanlarında 
çalışan dört ayrı masada buluşan 
uzmanlar tarafından değerlendi-
rileceğini belirten Soyer, “Metinler 
ayrıca çok sayıda değerli isimden 
oluşan Kongre Yüksek İstişare 
Kuruluna da sunulacak. Kongre-
nin ikinci safhasında Türkiye’nin 
kırsallarında yaşamın içinden gelen 
deneyimleri uzman ve akademis-

EBSO Meclisi’nin yeni dönemde ilk konuğu 

İzmir Büyükşehir Belediye 
Başkanı Tunç Soyer

Meclise konuk olan ve sanayicilere İkinci Yüzyılın İktisat Kongresi hakkında 
bilgi veren Soyer, “Kongre ile Türkiye için sivil, katılımcı ve şeffaf bir yöntemle 

bütüncül ve bilimsel bir iktisadi yol hazırlama gayreti içindeyiz” dedi.
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yenlerin kavramsal bilgi ve tecrübe-
leriyle buluşturmak istiyoruz. Özetle 
Türkiye için sivil, katılımcı ve şeffaf 
bir yöntemle bütüncül ve bilimsel 
bir iktisadi yol hazırlama gayre-
ti içindeyiz. Son aşamada Şubat 
2023’te ana kongreyi gerçekleşti-
receğiz ve hazırlık sürecinde elde 
edilen tüm çıktıları belli bir program 
çerçevesinde kongre delegelerinin 
tartışmasına açacağız. Tüm bildir-
gelerde Türkiye için yeni iktisadi 
kararlar tanımlamaya gayret ettik 
İnsan türünün yerküre ve atmosfer 
üzerinde bıraktığı ayak izi, parçası 
olduğumuz ekosistemin kendini 
yenileme eşiğini ileri derecede aştı. 
İklim krizi bunun sonuçlarından 
biridir. Doğanın ekolojik döngüleri 
ve insan türünün ekonomik düzeni 
arasındaki bu mütekabiliyet dışı 
koşullar, bizatihi insan da dahil tüm 
canlıların geleceğini tehdit eder 
hale geldi. Geleceğin Türkiye’si eko-
loji ve ekonomi arasında ayrılmaz 
bir ilişki olduğunu kabul eden yeni 
bir iktisadi felsefe üzerinde inşa 
edilecek, ticaret ve sanayi yatırımla-
rının bu yönde gelişimi sağlanacak” 
dedi.

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar’a TOBB, TÜR-
KONFED ve TÜSİAD ile ilişkileri 
konusunda verdiği destek için te-
şekkür eden Soyer, “Ülkemizin gele-
ceğini İzmir’den inşa etme gayretle-
rini hep birlikte daha da büyütmeyi 
diliyorum” ifadesini kullandı.

EBSO Meclis Üyesi sanayicilerin 
sorularına da yanıt veren Soyer, Ali-
ağa ve Kınık OSB genişleme alanları 
talepleriyle ilgili dosyaları hazırla-
yıp geldiklerini ama vakit darlığı 
nedeniyle değinemediğini, kendi-
sine ulaştırılan tablolarda mevcut 
alanlarla ilgili sıkıntılar olduğu için 
yeni alan açmak gerektiğinin gö-
rüldüğünü söyledi. Soyer, “Bununla 
ilgili belediye yetkilileri, EBSO adına 
görevlendirilecek kişilere bir sunum 
yapabilir. Ondan sonra ihtiyaç varsa 
ki olduğunu tahmin ediyorum, An-
kara’ya gidilip Milli Emlak ile, Hazine 
ile İzmir’in talepleri konusunda 

görüşme yapılabilir. İstenirse İzmir 
Büyükşehir Belediyesi’nin Planlama 
Dairesinin yetkilileri de ilgili organi-
ze sanayi bölgesi yetkilileri ile EBSO 
yetkililerinden bir heyet kurularak 
da Ankara’da çözüm arayabilirler” 
dedi.

Bir araya gelecekleri bir son-
raki toplantıda İzmir Körfezi’ndeki 
kokuyla ilgili yapılan yatırımlar 
hakkında bilgi aktaracağını ifade 
eden Soyer, “Dağıtılan Ara Raporda 
sanayici ve tüccarlarla ilgili hiçbir 
şey yok. Daha önce yapılan iki ayrı 
toplantı sonuçları çerçevesinde bir 
bildirge taslağı hazırlandı. Onu da 
1 Aralık’ta yapacağımız toplantıda 
cümle cümle okuyarak yol alaca-
ğız. İşçi sendikalarının katılımıyla 
yapılan toplantının gündem mad-
delerini belirleyerek müzakereye 
açmadık, tamamen işçi sendikala-
rından gelen taleplerle şekillenen 
maddeler çerçevesinde görüşmeler 
ilerledi. Ayrıca sadece İzmir’deki 
sendikal yapıları değil, Türkiye’nin 
her yerinden ve tamamı farklı siyasi 
görüşlerden sendikaların katılımıyla 
yapılan toplantıda, katılımcıların 
kendi aralarında vardıkları mutaba-
kat metni raporda yer aldı. Çiftçiler-
le ilgili olarak da,  Türkiye’nin yedi 
bölgesinden üretim kooperatifleri, 

su birlikleri, ziraat odaları, ziraat 
mühendisleri odaları gibi farklı 
ama hepsi tarımla ilgili sektörlerin 
temsilcilerini buluşturduk. Çiftçile-
rin kararlarından bazıları da işçiler, 
tüccarlar veya sanayiciler tarafından 
beğenilmeyebilir. Ama ortak akıl 
arayışı da tam olarak böyle ortaya 
çıkar” diye konuştu.

İktisat Kongresi’nin 100 yıl 
önce yapıldığında ortaya koyduğu 
ilke ve kararların devam eden on 
yıllar boyunca Türkiye Cumhuriyeti 
Devleti’ni ileriye taşıyacak bir temel 
teşkil ettiğini vurgulayan Soyer, 
“Bugün de aynı şeyi başarabili-
riz diyerek, bugünün dünyasında 
içinde yaşadığımız çok katmanlı 
ve çok farklı krizlere rağmen 100 
yıl önce Atamızın yaptıklarını yine 
yapabiliriz diyerek yola çıktık. Ortak 
akılla, huzurla, sağlıkla, güler yüzle 
yaşayacağımız bir memleket inşa 
edebileceğimizi düşünüyoruz. Bu 
anlamda herkesin içini ferah tutma-
sını istiyoruz. Çünkü bütün başlık-
lar, Şubat ayında yapılacak büyük 
kongrede tartışmaya açılacak. Hem 
akademisyenleri, hem de farklı sek-
tör temsilcilerini aynı platformda bir 
araya getireceğiz, madde madde, 
karar karar her bir başlığı masaya 
yatıracağız” ifadesini kullandı.
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Enver OLGUNSOY
EBSO Meclis Üyesi

Başlıktaki ifadelere ilaveten, hatta 
geviş, edran, ekşi muşmula, kuş 
yemişi, geyik dikeni... Ne derseniz 
deyin Türkçesine ama, Latince ismi 
Crataegus’dur.

Galiba en çok kullanılan ismi 
de “alıç”. Hani şu pazarlarda, 
sokaklarda ipe dizilmiş halde 
sonbaharlarda satılır ya, işte o 
meyve.

Ama sadece meyveleri değil 
yaprak ve çiçekleri de şifalıdır. 
Hem de öyle böyle değil. Orta 
Avrupa ülkelerinde reçete edilen 
bitkisel ilaçlar arasında en yaygın 
kullanılanıdır. Ekstreleri, tozu, 
kapsüllenmiş hali, drage halinde, 
film kaplı tablet halinde kısacası 

birçok ilaç formunda halk hizmetine 
sunulur oralarda.

Bizde ise gerektiği kadar, ya 
da ilaç olarak gerektiği kadar 
kıymeti pek bilinmez, daha çok 
meyve şeklinde tüketilmektedir. 
Pekmez, jöle, reçel, kek marmelat 
ve sirke yapılarak gıda olarak 
kullanılmaktadır. Ancak ülkemizde 
gıda olarak da kullanımı çok fazla 
değildir.

Mükemmel antioksidan
Çoğunlukla meyveler dalında 

kurur gider. Aslında gıda olarak 
da, bitkisel ilaç olarak da, çok 
değerli bir bitkimizdir. Birçok 
fonksiyonel özelliğe sahip olan alıcın 

AKDİKEN - 
ALIÇ - YEMİŞEN
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kullanım alanları genişletilip 
tüketiminin arttırılması 
gerekir. Tabii ayrıca ihraç 
edilebilecek bir ürünümüzdür. 
Son yıllarda gündeme 
sirkesi ile gelen alıç, meyve, 
çiçek ve yaprakları olarak 
mükemmel bir antioksidandır. 
İçeriğinde eterik yağlar, 
flavonoidler, (kuarsetin 
gibi) vitaminler (vitamin P, 
C) saponin, organik asitler 
vb. olmak üzere sağlığımız 
için son derece önemli 
meddeler ihtiva eder. 
Kalp-damar sistemlerinin 
normalleştirilmesinde 
(hipertansiyonda, kalp 
yetmezliğinde) Avrupa da 
sıkça kullanılmaktadır. Orta 
Avrupa da farmakopelerde, 
Amerika’da (USNF) Amerika 
ulusal formülasyonlarında 
ilaç olarak yer almaktadır.

Ülkemizde ise bir 
firmanın alıç meyve ekstresi, 
kapsül halinde kullanıma 
sunulmuştur. Berry grubu 
olarak değerlendirilebilecek 
alıç, yaprak ve çiçekleri 
kurutulup toz edilmiş, halde 
günde iki ile beş gram 
arasında kullanılmalıdır. 
Tentürü ise 20 damla 
2 defa yeterlidir. 
Meyveleri, yaşlılık, 
kalp rahatsızlıklarında 
(ilk akla gelen drog 
olmalıdır) şeklinde 
uzmanlarca 
değerlendirilmektedir.

Fide desteği 
verilmeli
Alıç, dağlık 

alanlarda hatta 
toprağın fakir olduğu 
yerlerde bile yetişebilir, 
kurak koşullardan 
etkilenmez, uyum 
sağlar ve uzun ömürlü 
bir ağaçtır. Tüm bu 
nedenlerle ülkemizin, 

önem vererek, mutlaka ama 
mutlaka alıcı mercek altına 
almasında büyük yarar 
vardır. Son yıllarda aronya 
ya verilen değer örnek olmalı 
ve alıç kültürü arttırılmalıdır. 
Tarım ve Orman Bakanlığımız 
da bu konuda hassas 
olmalı ve üreticilerimizi 
yönlendirmeli, üreticilere alıç 
fideleri dağıtmalıdır.

Kıymeti
bilinmeyen hazine
Alıç drogları (çiçek, yaprak, 

meyve) kalbe ve beyne olan 
kan akışını arttırdığı, düzensiz 
kalp atışlarını düzenlediği, 
kalbin kasılma gücünü 
arttırdığını, kan basıncını 
(tansiyon) dengelediği 
bilimsel olarak kanıtlanmıştır. 
Damar tıkanıklığına da 
iyi geldiği uzmanlarca 
ifade edilmektedir. Zaten 
içerdiği flavonidler nedeni 
ile olağanüstü antioksidan 
özelliği nedeni ile serbest 
radikal oluşumunu 
engelleyen çok önemli bir 
işlevi vardır. Damarların 
iç cidarlarında plaka 

birikimlerini engeller, 
mevcut plakları da 
inceltir, damarlardaki 
kollogen entegrasyonunu 
sağlanmasını provoke eder 
ve kolestrol seviyesini de 
düşürür.

Ülkemizde dört türü 
çoğunlukla bulunmakta, 
yabani olarak orman 
kenarlarında yetişmektedir. 
Bazen süs bitkisi olarak park 
bahçelerde kullanıldığı da 
bilinmektedir.

Sonuç olarak ülkemizde 
kıymeti bilinmeyen bir 
hazine alıç. Tarım ve Orman 
Bakanlığımız öncülüğünde, 
acilen üreticilerin ilgi alanına 
girmesi için ciddi çalışmalar 
yapılmalıdır. Fideleri 
çoğaltılarak dağıtılmalıdır. 
İlaç ve fonksiyonel gıda 
tamamlayıcıları üreten 
firmaların dikkati alıç 
konusuna çekilmeli, fitoterapi 
ile iştigal eden hekim ve 
kuruluşların reçete etmesi 
temin edilmeli, Sağlık 
Bakanlığı tarafından da 
geri ödeme planına dahil 
edilmelidir.
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Türkiye’nin ihracatı 
Ocak-Kasım 
döneminde 231 milyar 

doları, son 12 ayda ise 253 
milyar doları aştı. Otomotiv 
2,9 milyar dolarla kasım 
ayında en fazla ihracat 
gerçekleştiren sektör oldu. 
Kimyevi maddeler ve 
mamulleri 2,6 milyar dolarla 
ikinci, hazır giyim 1,6 milyar 
dolarla üçüncü sırada yer 
aldı.

Kasım ayında 45 il 
ihracatını artırırken, en 
çok ihracat yapan ilk beş 
il İstanbul, Bursa, Kocaeli, 
Ankara ve İzmir şeklinde 
sıralandı. TİM verilerine 
göre Kasım ayında ihracat 
kilogram birim fiyatı 1,7 dolar 
olarak gerçekleşti.

Türkiye’nin Kasım’da 
en çok ihracat yaptığı 
ülkeler Almanya, ABD ve 
Irak şeklinde sıralandı. 125 
ülkeye yapılan ihracat artış 
kaydederken Filipinler’e 10 

kat, Suudi Arabistan’a 9 kat 
ihracat artışı kaydedildi. 

Mal ve hizmet ihracatı, 
Türkiye’nin üçüncü çeyrek 
büyümesine (yüzde 3,9) 2,9 
puan katkı verdi.

Kasım ayında Türkiye’nin Kasım ayında Türkiye’nin 
ihracatı 21,9 milyar dolar olduihracatı 21,9 milyar dolar oldu
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Ege Bölgesi, 2022 yılının 
Kasım ayında ihracatını 2 
milyar 525 milyon dolara 

taşıdı.
İzmir, Kasım ayında 1 

milyar 394 milyon doları 
Türkiye’ye kazandırdı. Ege 
Serbest Bölgesi ve İzmir 
Serbest Bölgesi İzmir’in 
ihracatına 280 milyon 
dolarlık katkı sağladı.

2022 yılı Kasım ayında 
Manisa, 465 milyon dolarlık 
performans ortaya koyarken, 
Denizli 369 milyon dolarlık 
ihracatla üçüncü sırada yer 
aldı.Ege Bölgesi ihracatına 
Muğla 99 milyon dolar, Aydın 
91 milyon dolar, Balıkesir 75 
milyon dolar, Uşak 41 milyon 
dolar, Kütahya 33 milyon 
dolar, Afyonkarahisar 30 
milyon dolar katkı sağladı.

Ege İhracatçı Birlikleri 
üyesi firmalar ise Kasım 
ayında ihracatlarını yüzde 
7, 6 artırarak 1 milyar 533 
milyon dolar ihracat 
gerçekleştirdi. Ocak-Kasım 
döneminde ihracatını 
yüzde 12, 7 yükselterek16 
milyar 631 milyon dolar 
rakamına ulaşan EİB, son 1 
yıllık dönemde yüzde13, 6 
ivmeyle18 milyar 189 milyon 

dolarlık ihracata imza attı.
Sektörler arasında 

her ay en fazla ihracat 
rakamına ulaşan Ege 
Demir ve Demirdışı Metaller 
İhracatçıları Birliği, Kasım 
ayında 18 artışla 207 milyon 
dolar ihracatla zirvedeki 
yerini sağlamlaştırdı.

Ege Zeytin ve Zeytinyağı 
İhracatçıları Birliği yüzde 
175 artış ile 45 milyon doları 
Türkiye’ye kazandırarak 
Kasım ayında ihracatını en 
fazla artıran Birlik oldu.

Ege Su Ürünleri ve 
Hayvansal Mamuller 
İhracatçıları Birliği yüzde 
38 artışla 158 milyon dolar 
ihracatla ikinci sıradaki yerini 
korudu.

Ege Yaş Meyve Sebze 
İhracatçıları Birliği yüzde 
10 artışla 140 milyon dolar 
ihracatla Ege Hazırgiyim ve 
Konfeksiyon İhracatçıları 
Birliği 110 milyon dolar 
ihracatla Kasım ayını geride 
bıraktı.

Ege İhracatçı Birlikleri 
çatısı altında ihracatçı 
birliği bulunmayan kimya 
sektörü Kasım ayında 
gerçekleştirdiği 110 milyon 
dolarlık ihracatla en çok 

ihracat yapan sektörler 
arasında yer aldı.

Ege Maden İhracatçıları 
Birliği yüzde 5 artışla 102 
milyon dolar ihracat yapma 
başarısı gösterdi.

Ege Kuru Meyve ve 
Mamulleri İhracatçıları Birliği 
93 milyon dolar ihracata 
imza atarken Ege Mobilya 
Kağıt ve Orman Ürünleri 
İhracatçıları Birliği 15 artışla 
74 milyon dolar ihracat 
gerçekleştirdi.

Ege Tütün İhracatçıları 
Birliği ihracatını yüzde 32 
artışla 71 milyon dolara taşıdı.

Ege Hububat Bakliyat 
Yağlı Tohumlar İhracatçıları 
Birliği ihracatını yüzde 1, 5 
artışla 64 milyon dolara 
çıkardı.

Ege Tekstil ve 
Hammaddeleri İhracatçıları 
Birliği 36 milyon dolar, Ege 
Deri ve Deri Mamulleri 
İhracatçıları Birliği 12 milyon 
dolar ihracat gerçekleştirdi.

Kasım ayında birliklerin 
tarım ihracatı yüzde 19,8 
artışla 650 milyon dolar, 
sanayi ihracatı 780 milyon 
dolar, madencilik sektörü 
ihracatı ise yüzde 5, 9 artışla 
102 milyon dolar oldu.

Ege Bölgesi’ninEge Bölgesi’nin
Kasım ayı ihracatı Kasım ayı ihracatı 

2 milyar 525 milyon dolar2 milyar 525 milyon dolar
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Enflasyon oranı 2022 
yılı Kasım ayında yıllık 
TÜFE’de yüzde 84,39, Yİ-

ÜFE’de yüzde 136,02 oranında 
gerçekleşti. Bir önceki aya 
göre ise; TÜFE’de yüzde 2,88, 
Yİ-ÜFE’de ise yüzde 0,74 
oranında artış kaydedildi.

2022 yılı Kasım ayında 
TÜFE’de ana harcama 
gruplarına göre yıllık en 
düşük artış yüzde 35,87 
ile haberleşme grubunda 
gerçekleşti. Bununla birlikte; 
yüzde 36,96 ile giyim ve 
ayakkabı, yüzde 37,18 ile 
eğitim ve yüzde 61,21 ile 
eğlence ve kültür en düşük 
artışın olduğu diğer gruplar 
olurken, yüzde 107,03 ile 
ulaştırma, yüzde 102,55 ile 
gıda ve alkolsüz içecekler, 
yüzde 92,83 ile ev eşyası 
ve yüzde 83,49 ile alkollü 
içecekler ve tütün artışın en 
yüksek olduğu gruplar oldu. 

İşlenmemiş gıda ürünleri, 

enerji, alkollü içkiler ve tütün 
ile altın hariç TÜFE’deki 
değişim, 2022 yılı Kasım 
ayında bir önceki aya göre 
yüzde 2,73, bir önceki yılın 
Aralık ayına göre yüzde 
54,68, bir önceki yılın aynı 
ayına göre yüzde 76,18 ve 
on iki aylık ortalamalara 
göre yüzde 61,31 olarak 

gerçekleşti.
Yİ-ÜFE’de sanayinin dört 

sektörünün yıllık bazdaki 
değişimleri; madencilik ve 
taş ocakçılığında yüzde 
146,43, imalatta yüzde 107,64, 
elektrik, gaz üretimi ve 
dağıtımında yüzde 442,97 
ve su temininde yüzde 114,41 
artış olarak gerçekleşti.

Kasım enflasyonu 
yüzde 84,4
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Cari işlemler hesabı; 
2022 yılı Ekim ayında 
piyasa beklentilerinin 

altında yıllık bazda 359 
milyon dolar seviyesinde 
son bir yılın en düşük 
seviyesinde gerçekleşti. 
Son 5 ayın en düşük 
seviyesinde gerçekleşen 
net enerji ithalatı ile olumlu 
seyrin devam ettiği turizm 
ve taşımacılık gelirleri cari 
dengeyi sınırlandırdı. Bunun 
yanı sıra, parasal olmayan 
altın ithalatında artış cari 
dengeyi yukarı yönlü 
baskıladı. 
12 aylık 
kümülatifte ise 
cari açık 43,5 
milyar dolar 
seviyesinde 
gerçekleşti. 

2022 yılı 
Ekim ayında, 
net doğrudan 
yatırımlarda 

743 milyon dolar, 2022 yılı 
Ocak-Ekim döneminde ise, 
6,3 milyar dolar sermaye 
girişi gerçekleşti. Portföy 
yatırımlarında, 2022 yılı 
Ekim ayında 302 milyon 
dolar sermaye girişi 
kaydedilirken, yılın ilk 10 
aylık döneminde toplam 
çıkış 14,3 milyar seviyesine 
ulaştı. 2022 yılı Ekim ayında 
diğer yatırımlarda 3,7 milyar 
dolarlık, 2022 yılı Ocak-Ekim 
döneminde ise 31,5 milyar 
dolarlık sermaye girişi 
yaşandı.

Rezerv varlıklar 2022 yılının 
Ekim ayında 5,1 milyar dolar 
arttı. Ekim ayında net hata 
ve noksan kaleminde 660 
milyon dolar kaydedilirken, 
2022 yılı Ocak-Ekim 
döneminde 21 milyar dolar 
sermaye girişi gerçekleşti.

Önümüzdeki günlerde 
belirsizliğin hakim olduğu 
enerji ve emtia fiyatları ile 
birlikte başta AB olmak üzere 
tüm dünyadaki ekonomik 
yavaşlamanın cari açık 
üzerinde risk oluşturmaya 
devam edeceği öngörülüyor.

Ekim’de cari açık Ekim’de cari açık 
359 milyon dolar359 milyon dolar
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İşsizlik oranı 2022 yılı Ekim 
ayında 0,1 puanlık artışla 
yüzde 10,2 oranında 

gerçekleşti. İşsizlik oranı 
erkeklerde yüzde 8,6, 
kadınlarda yüzde 13,3 
oranında kaydedildi. 
İstihdam edilen kişi sayısı bir 
önceki aya göre; 229 bin kişi, 
işsiz sayısı 57 bin kişi 
arttı. Toplam işsiz sayısı 
3 milyon 534 bin kişi 
oldu. 

2022 yılı Ekim 
ayında genç nüfusta 
işsizlik oranı yüzde 
21,9 oranında 
gerçekleşirken, 
zamana bağlı eksik 
istihdam, potansiyel 
işgücü ve işsizlerden 
oluşan atıl işgücü 
oranı bir önceki 
aya göre değişim 
göstermeyerek yüzde 
20,3 oldu. 

Aynı dönemde 

işgücü, bir önceki aya 
göre 287 bin kişi artarak 34 
milyon 734 bin kişi, işgücüne 
katılma oranı ise 0,4 puanlık 
artış ile yüzde 53,5 olarak 
gerçekleşti. İşgücüne katılma 
oranı erkeklerde yüzde 71,8 
kadınlarda ise yüzde 35,5 
oldu.

İstihdam edilenlerden 
referans döneminde 
işbaşında olanların, mevsim 
ve takvim etkilerinden 
arındırılmış haftalık ortalama 
fiili çalışma süresi 2022 yılı 
Ekim ayında bir önceki aya 
göre 0,3 saat artarak 44,3 
saat olarak gerçekleşti.

Ekim’de işsizlik Ekim’de işsizlik 
oranı yüzde 10,2oranı yüzde 10,2
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Sanayi üretim endeksi; 2022 yılı Ekim 
ayında yıllık bazda yüzde 2,5, aylık bazda 
ise yüzde 2,4 arttı.

Sanayinin alt sektörleri incelendiğinde; 
takvim etkisinden arındırılmış endekste, 2022 
yılı Ekim ayında madencilik ve taşocakçılığı 
sektörü endeksi yüzde -7,4 ve elektrik, gaz, 
buhar ve iklimlendirme üretimi ve dağıtımı 
sektörü endeksi yüzde -4,8 azalırken, imalat 
sanayi sektörü endeksi yüzde 3,7 arttı.

İmalat sanayinin alt sektörlerine 
baktığımızda; Ekim ayında yıllık en fazla 
artış, yüzde 121,0 ile diğer ulaşım araçlarının 
imalatında gerçekleşti. Bu artışı yüzde 36,0 
ile deri ve ilgili ürünlerin imalatı, yüzde 30,7 
ile bilgisayarların, 
elektronik ve optik 
ürünlerin imalatı ve 
yüzde 19,3 ile makine ve 
ekipmanların kurulumu 
ve onarımı imalatı 
izledi. Aynı dönemde 
imalat sanayi alt 
sektörlerinden en 
fazla azalış yüzde -16,1 

ile tekstil ürünleri imalatında gerçekleşti. 
Bu azalışı yüzde -14,2 ile ana metal sanayi 
imalatı, yüzde -4,6 ile ağaç, ağaç ve mantar 
ürünleri imalatı (mobilya hariç) imalatı, yüzde 
-4,6 ile kimyasalların ve kimyasal ürünlerin 
imalatı ve yüzde -3,5 ile kok kömürü ve rafine 
edilmiş petrol ürünleri imalatı izledi.

Mevsim ve takvim etkisinden arındırılmış 
endekse göre; ana sanayi gruplarından 2022 
yılı Ekim ayında bir önceki aya göre, sermaye 
malında yüzde 9,9, dayanıklı tüketim malında 
yüzde 4,6, ara malında yüzde 1,1 artarken, 
enerjide yüzde -0,7 ve dayanıksız tüketim 
malında yüzde -0,02 azalış gerçekleşti.

Ekim’de sanayi üretimiEkim’de sanayi üretimi
yıllık yüzde 2,5 arttıyıllık yüzde 2,5 arttı

Kapasite kullanım oranı
Kapasite Kullanımı; 2022 yılı Kasım ayında bir önceki aya göre 1,0 puan azalarak yüzde 
75,9 oranında gerçekleşti. En yüksek kapasite kullanım oranına sahip sektörler; giyim 
eşyaları imalatı (yüzde 81,5), kağıt ve kağıt ürünlerin imalatı (yüzde 81,3), bilgisayarların, 
elektronik ve optik ürünlerin imalatı (yüzde 81,2) ve motorlu kara taşıtı, treyler (römork) 
ve yarı treyler (yarı römork) imalatı (yüzde 79,4) oldu. 
En düşük kapasite kullanım oranına sahip sektörler; Kimyasalların ve kimyasal ürünlerin 
imalatı (yüzde 66,9), kayıtlı medyanın basılması ve çoğaltılması imalatı (yüzde 66,62), 
diğer imalatlar (yüzde 66,60) ve deri ve ilgili ürünlerin imalatı (yüzde 65,8) oldu.
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Bütçe; 2021 
yılı Kasım 
ayında 31 

milyar 999 milyon 
TL fazla vermiş 
iken, 2022 yılı 
Kasım ayında 108 
milyar 305 milyon 
TL fazla verdi. Bütçe gelirleri, 
Kasım ayında %107,3 oranında 
artarak 347 milyar 734 
milyon TL, bütçe giderleri ise 
%76,4 oranında artarak 239 
milyar 429 milyon TL olarak 
kaydedildi.

2022 yılı Kasım ayında vergi 
gelirleri; yıllık bazda yüzde 
109,6 oranında artarak 312 
milyar 1 milyon TL seviyesine 
ulaştı. Faiz hariç giderler 
yüzde 78,5 oranında artarak 
215 milyar 26 milyon TL olarak 

gerçekleşti. 
Ayrıca, 2021 yılı Kasım 

ayında 47 milyar 318 milyon 
TL faiz dışı fazla verilmiş iken, 
2022 yılı Kasım ayında 132 
milyar 708 milyon TL faiz dışı 
fazla verildi.

Güven endekslerinde durum
Reel Kesim Güven Endeksi; 2022 yılı Kasım ayında bir önceki aya göre, 2,4 puan azalarak 

97,9 seviyesinde gerçekleşti. Tüketici Güven Endeksi; 2022 yılı Kasım ayında 0,5 puanlık sınırlı 
bir artışla 76,6 ile yukarı yönlü seyrini korudu. Tüketici güven endeksi ve mevsim etkilerinden 
arındırılmış reel kesim (imalat sanayi), hizmet, perakende ticaret ve inşaat sektörleri 
güven endekslerinin alt endekslerinin 
ağırlıklandırılarak birleştirilmesi ile 
oluşturulan Ekonomik Güven Endeksi, 2022 
yılı Kasım ayında, bir önceki aya göre, 
0,2 puan azalışla 96,9 ile iyimserlik ve 
kötümserlik sınırı olan 100 barajının altında 
kaldı.

Bütçe Kasım’da 108 milyar 
305 milyon TL fazla verdi
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2022 yılı üçüncü çeyrekte; 
piyasa beklentileri 
doğrultusunda yıllık 

bazda yüzde 3,9 oranında 
büyüme gerçekleşti. 2022 yılı 
ikinci çeyrek yıllık büyümesi 
yüzde 7,7 olarak güncellendi. 
Mevsim ve takvim etkisinden 
arındırılmış büyüme, bir önceki 
çeyreğe göre yüzde -0,1 azaldı. 

2022 yılı üçüncü çeyreğinde 
bir önceki yıla göre zincirlenmiş 
hacim endeksi olarak; finans 
ve sigorta faaliyetleri yüzde 
21,6, bilgi ve iletişim yüzde 13,9, 
mesleki, idari ve destek hizmet 
faaliyetleri yüzde 12,6, kamu 
yönetimi, eğitim, insan sağlığı 
ve sosyal hizmet faaliyetleri 
yüzde 7,6, hizmetler yüzde 6,9, 
diğer hizmet faaliyetleri yüzde 
4,9, gayrimenkul faaliyetleri 
yüzde 4,1, imalat sanayi 

yüzde 1,7, tarım, ormancılık ve 
balıkçılık yüzde 1,1, sanayi yüzde 
0,3 artarken, İnşaat sektörü 
yüzde -14,1 azaldı.

Bu çeyrekte de özel tüketim 
harcamaları güçlü seyrini 
sürdürerek yüzde 22,4 ile ve 
kamu tüketim harcamaları 
yüzde 8,5 ile büyümeyi 
destekledi. Özel tüketimde 
yüzde 29,9 ile dayanıklı ve 
yüzde 21,6 ile yarı dayanıklı 
tüketim malları öne çıktı. 
Ayrıca, yüzde 12,2 ile ithalat 
hızla yükselirken, yüzde 12,6 ile 
ihracatta ivme kaybı oldu. Yılın 
üçüncü çeyreğinde yüzde -1,3 
ile yatırım harcamalarında 
gerileme görüldü. İnşaat 
yatırımları yüzde -19,9 ile 
büyümeyi sınırlandırırken, 
yüzde 14,3 ile makine ve 
teçhizat yatırımları ivme 

kaybetse de, güçlü seyrini 
sürdürdü.

2022 yılı üçüncü çeyrekte 
özel tüketimin desteklediği 
büyüme, yılın üçüncü 
çeyreğinde ivme kaybı yaşadı. 
İnşaat sektöründe daralma 
büyümeyi aşağı yönlü 
baskıladı. İhracat pazarlarında 
ekonomik aktivitenin 
zayıflaması ve ithalattaki 
artış ile birlikte net ihracat 
katkısında azalma görüldü. 
Aşağı yönlü seyri ile yatırım 
harcamaları da büyümeyi 
sınırlandırdı. Önümüzdeki 
günlerde yavaşlayan 
ekonomik aktiviteler ile 
yurtta ve tüm dünyada 
enflasyondaki olumsuz 
görünümün büyüme üzerinde 
risk sinyalleri vermeye devam 
edeceği öngörülüyor.

Türkiye üçüncü çeyrekte 
yüzde 3,9 büyüdü
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TÜRKİYE’NİN TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELERİ

Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, HAZİNE MÜSTEŞARLIĞI, BORSA İSTANBUL, TOBB, TEİAŞ-EPDK
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İZMİR’İN TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELERİ

*Çeyreklik açıklanmakta olup, III. çeyrek verileridir.  **Aylık bazda olanlar tescil değil, başvuru verileridir.
 Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, TOBB, TPMK, T.C. KÜLTÜR VE TURİZM BAKANLIĞI, ISO 
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